

အရိယာသူတော်ကောင်းတို့နှင့် တွေ့မြင် ပေါင်းဖော် ရခြင်းသည် အခါခပ်သိမ်း ချမ်းသာ၏။ သူမိုက်တို့နှင့် မတွေ့မြင် မပေါင်းဖော်ခြင်းသည် အမြဲပင်ချမ်းသာ ၏။ ထို့ကြောင့် လူမိုက်တို့ကို ရှောင်ခွာ၍ ပညာရှိ အရိယာသူတော်ကောင်းတို့ထံ ချဉ်းကပ်၍ မှီဝဲ ဆည်းကပ်ရာ၏။

သုဝေဒ(ဓမ္မပဒ-၂၀၈)

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ထိုင်းသံအမတ်ကြီးအား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် မေ ၂၃

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် သည် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ထိုင်းနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး Mrs. Suphatra Srimaitreephithak အား ယနေ့နံနက် ၁၁ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၏ ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ လက်ခံတွေ့ဆုံ သည်။

ဆွေးနွေး

တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာ-ထိုင်း နှစ်နိုင်ငံအကြား နှစ်နိုင်ငံ ဆက်ဆံရေး တိုးမြှင့်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စ၊ အလုပ်သမားရေး ရာကိစ္စ၊ ယဉ်ကျေးမှု ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးနှင့် ပြည်သူ့ အချင်းချင်းအကြား ထိတွေ့ဆက်ဆံမှု တိုးမြှင့်ရေးကိစ္စ၊ နှစ်နိုင်ငံအကြား လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှု ကောင်းမွန်လာစေ ရေး ဆောင်ရွက်နေမှုများနှင့် ကုန်သွယ်မှုတိုးမြှင့်ရေး ဆိုင်ရာ ကိစ္စ၊ နယ်စပ်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး၊ ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း ရင်းနှီး မြှုပ်နှံမှုတိုးမြှင့်ရေးနှင့် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှု အကူအညီပေးလျက်ရှိမှု အခြေအနေများကို ဆွေးနွေးခဲ့ ကြသည်။

တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲသို့ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးမြင့်သူနှင့် အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီး များ၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ထိုင်းနိုင်ငံသံရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။



သတင်းစဉ်

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ထိုင်းနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး Mrs. Suphatra Srimaitreephithak အား လက်ခံတွေ့ဆုံစဉ်။

ဒေါ်လာသန်း ၃၀၀ ခန့်ကုန်ကျမည့် ဆိပ်ခံတံတားတစ်ခု ရန်ကုန်၌ အိန္ဒိယကုမ္ပဏီ တည်ဆောက်မည်



အာမက်ဒါဘတ်(ဂူဂျာရတ်) မေ ၂၃ အိန္ဒိယနိုင်ငံအခြေစိုက် Adani Ports and Special Economic Zone(APSEZ) Ltd သည် မြန်မာနိုင်ငံ ရန်ကုန်မြို့တော်၌ ကုန်သွယ်ရေးအတွက် ကုန်ကျစရိတ် ၃၀၀ ဝန်းကျင် ကုန်ကျမည် ဆိပ်ခံတံတားတစ်ခု တည်ဆောက်လုပ် ကိုင်မည့် သဘောတူညီချက်တစ်ရပ်ကို ယနေ့လက်မှတ် ရေးထိုးခဲ့သည်။

ပထမဆုံးသော အိန္ဒိယကုမ္ပဏီဖြစ်

ဆိပ်ခံတံတားတည်ဆောက်ရာတွင် ပထမအဆင့် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မှုမှာ အမေရိကန် ဒေါ်လာ သန်း ၂၃၀ ဝန်းကျင် ကုန်ကျမည်ဖြစ်ပြီး ဆိပ်ခံတံတား ဒုတိယအဆင့်တိုးချဲ့မှုမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ သန်း ၆၀ ခန့် ကုန်ကျမည်ဟု ခန့်မှန်းထားသည်။ “အိန္ဒိယနိုင်ငံ ပြင်ပမှာ ကုန်သွယ်ရေးအတွက် ဆိပ်ခံတံတားတစ်ခု တည်ဆောက်မယ့် ပထမဆုံးသော အိန္ဒိယကုမ္ပဏီဖြစ်ရတဲ့အတွက် ကျွန်တော်တို့ ဂုဏ်ယူပါ တယ်။”

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့

မြောက် ယနေ့ဖတ်စရာ

အာဆီယံဝန်ဆောင်မှုကုန်သွယ်ရေး သဘောတူစာချုပ်တွင် ပါဝင်လက်မှတ်ရေး ထိုးရန် လွှတ်တော်က အတည်ပြု

စာမျက်နှာ » ၄

အိန္ဒိယရွေးကောက်ပွဲတွင် ဝန်ကြီးချုပ်မိဒီ ထောက်ခံမဲအပြတ်အသတ်ဖြင့် အနိုင်ရ

စာမျက်နှာ » ၁၂



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ကုလသမဂ္ဂဒုက္ခသည်များဆိုင်ရာ မဟာမင်းကြီးအား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် မေ ၂၃
နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ကုလသမဂ္ဂ ဒုက္ခသည်များဆိုင်ရာမဟာမင်းကြီး Mr. Filippo Grandi ခေါင်းဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၌ လက်ခံတွေ့ဆုံ သည်။

အမြင်ချင်းဖလှယ်ဆွေးနွေး

ထိုသို့တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရ၊ ကုလသမဂ္ဂဖွံ့ဖြိုးမှုအစီအစဉ် (UNDP)နှင့် ကုလသမဂ္ဂဒုက္ခသည်များဆိုင်ရာမဟာမင်းကြီးရုံး (UNHCR) တို့အကြား ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဇွန် ၆ ရက်က လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့သည့် နားလည်မှုစာချုပ်လွှာ သက်တမ်း တိုးမြှင့်ရေး၊ နားလည်မှုစာချုပ်အရ အသိုက်အဝန်းအခြေပြု စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေများ၊ ထိုင်း-မြန်မာနယ်စပ်ရှိ ယာယီစခန်းများတွင် နေထိုင်လျက်ရှိသည့် မိမိဆန္ဒအလျောက် နေရပ်ပြန်လိုသူ မြန်မာ နိုင်ငံသားများကိစ္စ၊ မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရမှ ဆောင်ရွက်နေသည့် ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် UNHCR မှ ကူညီပံ့ပိုးပေးနိုင်မည့်ကိစ္စရပ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အမြင်ချင်း ဖလှယ်ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

အဆိုပါ တွေ့ဆုံပွဲသို့ နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်ဆွေနှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

သတင်းစဉ်



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ကုလသမဂ္ဂဒုက္ခသည်များဆိုင်ရာမဟာမင်းကြီး Mr. Filippo Grandi အား လက်ခံတွေ့ဆုံစဉ်။

ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်)ပြင်ဆင်ရေးပူးပေါင်းကော်မတီအစည်းအဝေး(၁၆ / ၂၀၁၉) ကျင်းပ



နေပြည်တော် မေ ၂၃
ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်) ပြင်ဆင်ရေးပူးပေါင်းကော်မတီအစည်းအဝေး (၁၆ / ၂၀၁၉)ကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် Dဆောင် ဒုတိယထပ်အစည်းအဝေးခန်းမ ၌ ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးသို့ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်) ပြင်ဆင်ရေး ပူးပေါင်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ဒုတိယနာယက၊ ပြည်သူ့ လွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းအောင် (ခ)ဦးထွန်းထွန်းဟိန်၊ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်) ပြင်ဆင်ရေးပူးပေါင်းကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ အမျိုးသားလွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးသာအောင်၊ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဦးဌေးဝင်းအောင်(ခ)ဦးပြုံးချို၊ အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသည့် နိုင်ငံရေးပါတီများမှ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် တပ်မတော်သားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် များ၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြ သည်။

သတင်းစဉ်

★ ရှေ့မှ
ဒီမိုကရေစီက ကျွန်တော်တို့အတွက် စံနမူနာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတစ်ခု ဖြစ်ပါတယ်” ဟု APSEZ အမှုဆောင်အရာရှိချုပ်နှင့် ညွှန်ကြားရေးမှူး ကာရန်အဒါနီက ပြောကြားသည်။ ရန်ကုန်မြို့တော်၌ ဆိပ်ခံတံတားတစ်ခုတည်ဆောက် လုပ်ကိုင်မည့်ခွင့်ပြုချက်ကို မြန်မာနိုင်ငံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်ထံမှ ရရှိခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။

ပထမအဆင့် ဆိပ်ခံတံတားတည်ဆောက်မှုမှာ ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဇွန်လတွင် ပြီးစီးမည်ဟု မျှော်မှန်းရပြီး BOT စနစ်ဖြင့် တည်ဆောက်မည့် အဆိုပါ စီမံကိန်းဆိုင်ရာ အငှားစာချုပ်ကို နှစ် ၅၀ အတွက် လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ခြင်းဖြစ်ကာ ၁၀ နှစ်လျှင် တစ်ကြိမ် သက်တမ်းနှစ်ကြိမ် တိုးနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ အလျား ၆၃၅ မီတာရှိသော အဆိုပါဆိပ်ခံတံတားမှာ သင်္ဘောသုံးစင်း တစ်ပြိုင်နက် တည်း ကုန်တင်ကုန်ချ ပြုလုပ်နိုင်စွမ်းရှိမည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံ၌ တည်ဆောက်မည့် ဆိပ်ခံတံတားစီမံကိန်းမှာ အရှေ့တောင်အာရှဒေသတွင် လုပ်ငန်းကွန်ရက်တိုးချဲ့မည့် APSEZ ၏ မဟာဗျူဟာ တစ်စိတ်တစ်ဒေသ ဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် တည်ဆောက်မည့် ဆိပ်ခံတံတားကို အိန္ဒိယနိုင်ငံ အရှေ့ပိုင်းနှင့်တောင်ပိုင်း ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်ရှိ APSEZ ၏ ဆိပ်ကမ်း များ၊ ဆိပ်ခံတံတားများနှင့် ပေါင်းစပ်သွားမည်ဖြစ်သည်။

APSEZ မှာ အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ အကြီးမားဆုံးသော ဆိပ်ကမ်းတည်ဆောက် လုပ်ကိုင်သည့် ကုမ္ပဏီဖြစ်ပြီး Adani Group လက်အောက်ရှိ ထောက်ပံ့ ပို့ဆောင်ရေးလုပ်ငန်းတစ်ခုဖြစ်သည်။

ကိုးကား- ANI
ဘာသာပြန်-ကျော်ထိုက်စိုး

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသိန်းဆွေ ကုလသမဂ္ဂဒုက္ခသည်များဆိုင်ရာ မဟာမင်းကြီးအား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် မေ ၂၃
အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေး နှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသိန်းဆွေ သည် ကုလသမဂ္ဂဒုက္ခသည်များ ဆိုင်ရာ မဟာမင်းကြီး Mr. Filippo Grandi ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စား လှယ်အဖွဲ့အား ယနေ့ ညနေ ၃ နာရီ ၁၅ မိနစ်တွင် နေပြည်တော်ရှိ အဆိုပါ ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၏ ဧည့်ခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

ထိုသို့တွေ့ဆုံစဉ် တစ်ဖက်နိုင်ငံသို့ နေရပ်စွန့်ခွာသူများအနေဖြင့် မှန်ကန် သော သတင်းအချက်အလက်များ ရရှိစေရေးနှင့် နှစ်ဖက်လူ့အဖွဲ့အစည်း အချင်းချင်း ရေရှည်သဟဇာတ ဖြစ်စေရေးအတွက် ညှိနှိုင်းကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်နေမှု၊ မြန်မာနိုင်ငံအနေ ဖြင့် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံအပြင် ထိုင်း နိုင်ငံရောက် မြန်မာရွှေ့ပြောင်းအလုပ်



သမားများ ပြန်လည်လက်ခံနိုင်ရေးနှင့် တရားဝင် ရွှေ့ပြောင်းလုပ်သားများဖြစ် စေရေးအတွက် မြန်မာ-ထိုင်းနှစ်နိုင်ငံ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု၊ ရခိုင်ပြည်နယ် နှင့် ကချင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ IDP စခန်းများအား အဆင့်ဆင့်ပိတ်သိမ်း နိုင်ရေးနှင့် ၎င်းတို့ နေရပ်ဒေသများသို့ ပြန်လည်နေရာချထားနိုင်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်နေမှု၊ ယင်းလုပ်ငန်းစဉ် များအရ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာ သူများအနေဖြင့် ဂုဏ်သိက္ခာရှိရှိ ဘေးကင်းလုံခြုံစွာ ပြန်လည် ဝင်ရောက်နိုင်ရေးအတွက် ကုလသမဂ္ဂ အပါအဝင် နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်း အသီးသီးက ပူးပေါင်းကူညီဆောင် ရွက်ပေးနိုင်ရေး အခြေအနေများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေး ခဲ့ကြသည်။

သတင်းစဉ်



လွှတ်တော်အစည်းအဝေး

အာဆီယံဝန်ဆောင်မှုကုန်သွယ်ရေး သဘောတူစာချုပ်တွင် ပါဝင်လက်မှတ်ရေးထိုးရန် လွှတ်တော်က အတည်ပြု

နေပြည်တော် မေ ၂၃

ယနေ့ကျင်းပသည့် ဒုတိယအကြိမ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် (၁၂)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး အထွေထွေအစည်းအဝေး အစည်းအဝေးတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် အစိုးရက နိုင်ငံတော်သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် အစိုးရက နိုင်ငံတော်သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် အစိုးရက နိုင်ငံတော်သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် အစိုးရက...

အစည်းအဝေးတွင် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဥပဒေကြမ်းပူးပေါင်းကော်မတီဝင် ဦးဖေဝင်းက နိုင်ငံတော်သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် အစိုးရက နိုင်ငံတော်သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် အစိုးရက...

ထိုနောက် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် နာယကက အဆိုပါ ဥပဒေကြမ်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးလိုသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ရှိပါက အမည်စာရင်း တင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ကြေညာသည်။

ယင်းနောက် ဥပဒေကြမ်းပူးပေါင်းကော်မတီဝင် ဦးနေမျိုးထွန်းက နိုင်ငံတော်သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် အစိုးရက နိုင်ငံတော်သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် အစိုးရက...

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် နာယကက အဆိုပါ ဥပဒေကြမ်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးလိုသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ရှိပါက အမည်စာရင်း တင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ကြေညာသည်။

ထိုနောက် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့မှ ပေးပို့သော ၂၀၁၈ - ၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ် ပထမ ခြောက်လပတ် အမျိုးသားစီမံကိန်းအစီရင်ခံစာနှင့် စပ်လျဉ်း၍ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်ဝင်းက လွှတ်တော်သို့ ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် နာယကက တင်ပြပါအစီရင်ခံစာနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းပူးပေါင်းကော်မတီ၏ လေ့လာတွေ့ရှိချက်နှင့် သဘောထားမှတ်ချက် အစီရင်ခံစာ ဖတ်ကြားတင်ပြခြင်းနှင့် ဆွေးနွေးခြင်းတို့ကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရန်ရှိကြောင်း ကြေညာသည်။

၂၀၁၈ - ၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ် ပထမ ခြောက်လပတ် ပြည်ထောင်စုဘဏ္ဍာငွေအရအသုံးဆိုင်ရာ အစီရင်ခံစာနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းပြောကြား

ထိုနောက် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့မှ ပေးပို့သော ၂၀၁၈ - ၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ် ပထမ ခြောက်လပတ် ပြည်ထောင်စုဘဏ္ဍာငွေအရအသုံးဆိုင်ရာ အစီရင်ခံစာနှင့် စပ်လျဉ်း၍ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်ဝင်းက လွှတ်တော်သို့ ရှင်းလင်းတင်ပြရာတွင် ၂၀၁၈ - ၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ် ပထမခြောက်လပတ် ဘဏ္ဍာငွေအရအသုံးဆိုင်ရာ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်မှု အခြေအနေနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများ၏ ရငွေအပိုင်းတွင် သာမန်ရငွေတွင် လျာထားချက် ပြည့်မီသော်လည်း ရငွေလုံးငွေရင်းရငွေနှင့် ကြေးမြီရငွေများ လျာထားချက် ပြည့်မီရန် လိုအပ်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ပြည်ပအကူအညီရငွေများ၊ ချေးယူရငွေများနှင့် ပတ်သက်၍ နှစ်စဉ်စီမံကိန်းများအလိုက် နှစ်စဉ်လုပ်ငန်းစီမံချက် ရေးဆွဲပြီး အမှန်သုံးစွဲနိုင်မည့် ပမာဏကို ကာလအလိုက်လျာထားရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

သုံးငွေအပိုင်းတွင်လည်း သာမန်အသုံးစရိတ်၌ လျာထားချက် ပြည့်မီသော်လည်း ရငွေလုံးငွေရင်း အသုံးစရိတ်၌ အချို့သော ဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများသည် ပြည်ပအကူအညီ ရငွေ၊ ပြည်ပချေးယူရငွေတို့ဖြင့် သုံးစွဲသည့် အသုံးစရိတ်များကို သုံးစွဲနိုင်မှု မရှိသေးခြင်း၊ တည်ဆောက်ရေးနှင့် ရုံးသုံးစက်ကိရိယာများ၊ ရုံးသုံးပရိဘောဂများ ပယ်ယူရေးအတွက် တင်ဒါများ ခေါ်ယူဆောင်ရွက်ဆဲဖြစ်ခြင်း တို့ကြောင့် လျာထားချက်မပြည့်မီခဲ့သည်ကို အဓိကတွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ ပြည်ပချေးငွေ အကူအညီရငွေများ လျာထားရာတွင် အမှန်တကယ် ထုတ်ယူသုံးစွဲနိုင်မည့် အချိန်ကာလကို တိကျစွာ ခန့်မှန်းတွက်ချက်လျာထားရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ တင်ဒါခေါ်ယူမှုများကို ညွှန်ကြားထားသည့်အတိုင်း ပထမ သုံးလအတွင်း ပြီးစီးအောင်ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း။

ယခုတင်ပြသည့် ၂၀၁၈ - ၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ် ပထမ ခြောက်လပတ် ရငွေနှင့် သုံးငွေအကောင်အထည်ဖော်နိုင်မှု အခြေအနေများသည် အောက်တိုဘာမှ မတ်လအထိ ယာယီအရ အသုံးစာရင်းများအရဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဒုတိယခြောက်လတွင် လျာထားချက်အပေါ်တွင် ဆက်လက်ပြည့်မီစွာ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် ဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းအားလုံး ဆက်လက်ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြည်ထောင်စု၏ ဘဏ္ဍာငွေအရ



ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်ထူး



ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်ဝင်း



လှိုင်ဘွဲ့ မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးခင်ချို



မွန်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂)မှ ဒေါ်နွယ်နွယ်အောင်

အသုံး ရေးဆွဲတင်ပြခြင်းဆိုင်ရာ ဥပဒေပုဒ်မ ၁၈ ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်နှင့်အညီ တင်ပြထားသည့် အစီရင်ခံစာကို ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်က ဆွေးနွေးသုံးသပ်နိုင်ပါရန်နှင့် အတည်ပြုမှတ်တမ်းတင်ပေးနိုင်ပါရန် တင်ပြအပ်ပါကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် နာယကက တင်ပြပါ အစီရင်ခံစာနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းပူးပေါင်းကော်မတီ၏ လေ့လာတွေ့ရှိချက်နှင့် သဘောထားမှတ်ချက် အစီရင်ခံစာ ဖတ်ကြားတင်ပြခြင်းနှင့် ဆွေးနွေးခြင်းတို့ကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရန်ရှိကြောင်း ကြေညာသည်။

မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ဘီနင်သမ္မတနိုင်ငံ၊ ကွန်ဂိုသမ္မတနိုင်ငံ၊ တိုဂိုသမ္မတနိုင်ငံတို့အကြား သံတမန် အဆက်အသွယ် ထူထောင်ရန်လွှတ်တော်က အတည်ပြု

ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် အစိုးရက မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ဘီနင်သမ္မတနိုင်ငံ၊ ကွန်ဂိုသမ္မတနိုင်ငံ၊ တိုဂိုသမ္မတနိုင်ငံတို့အကြား သံတမန် အဆက်အသွယ် ထူထောင်ရန်လွှတ်တော်က အတည်ပြု လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးကြသည်။

လှိုင်ဘွဲ့ မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးခင်ချိုက ဘီနင်၊ ကွန်ဂိုနှင့် တိုဂို သုံးနိုင်ငံလုံး၏ အဓိကသွင်းကုန်သည် စားသောက်ကုန်ဖြစ်သော ကြော်ငြာ မြန်မာနိုင်ငံ၏ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ရေထွက်ပစ္စည်းထုတ်ကုန်များ တင်ပို့နိုင်မည့် ဈေးကွက်သစ်များ ဖြစ်လာနိုင်ပါကြောင်း၊ ယခုသံတမန်ဆက်သွယ်မည့် နိုင်ငံသုံးနိုင်ငံနှင့် ပတ်သက်၍ သံတမန်ဆိုင်ရာဖွင့်လှစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ရန် သံအမတ်နှင့် ဝန်ထမ်းခန့်အပ်ရန်၊ သုံးခြေနေရာရရှိမှု၊ သုံးဆောင်လုပ်ရန်၊ နိုင်ငံ၏ ဘတ်ဂျက်လျာထားဆောင်ရွက်ရန်အခြေအနေများနှင့် ဆောင်ရွက်မည့် အစီအမံများကို လွှတ်တော်သို့တင်ပြရန် အကြံပြုလိုပါကြောင်း၊ ထိုနိုင်ငံများ၏အနေအထားအရ မိမိတို့နိုင်ငံအတွက် နိုင်ငံရေး၊ လူမှုရေး၊ စီးပွားရေး၊ ယဉ်ကျေးမှု စသည့် အခြေအနေမျိုးစုံအပေါ် ထိခိုက်နစ်နာမှုမရှိဘဲ နိုင်ငံအတွက် အထောက်အကူဖြစ်လာနိုင်မည့်အခြေအနေများ ဖန်တီးလာနိုင်မည် ဆိုပါက သံတမန်ဆက်သွယ်မှု ထူထောင်ရေးကိစ္စအတွက် ကန့်ကွက်ရန်မရှိပါကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

ယင်းကိစ္စနှင့် စပ်လျဉ်း၍ တွဲတေးမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးမြင့်လွင်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဦးကျော်သောင်း၊ ခေါင်လန်မြို့မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးအာမိုးဆီ၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၅)မှ ဦးမောင်မောင်အုန်း၊ ဆိပ်ဖြူမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးအောင်သိုက်၊ ဝါးခယ်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးဇော်သိန်း၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁၁)မှ ဒေါက်တာဝင်းမြင့်နှင့် ဆိပ်ကမ်းမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးတင်မောင်ဝင်းတို့က ဆက်လက်ဆွေးနွေးကြသည်။

ယင်းကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်က ယင်းသို့ သံတမန်ဆက်သွယ်ခြင်းအားဖြင့် သက်ဆိုင်ရာနိုင်ငံများနှင့် ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှု၊ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မြှင့်တင်နိုင်မည့်အပြင် ဒေသတွင်းနိုင်ငံတကာမျက်နှာစာတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ဘီနင်၊ ကွန်ဂို၊ တိုဂိုနိုင်ငံသုံးနိုင်ငံနှင့် သံတမန်ဆက်သွယ်ရေးထူထောင်ပေးရန် အဆိုပြုချက်ကို လွှတ်တော်က အတည်ပြုပေးနိုင်ပါရန် ထောက်ခံတင်ပြအပ်ပါကြောင်း ရှင်းလင်းဆွေးနွေးသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် နာယကက ယင်းကိစ္စနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အတည်ပြုရန် လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ရယူရာ လွှတ်တော်က သဘောတူ အတည်ပြုကြောင်း ကြေညာသည်။

ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် အစိုးရက အာဆီယံ ဝန်ဆောင်မှု ကုန်သွယ်ရေးသဘောတူစာချုပ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံမှ ပါဝင် လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ရန်ကိစ္စ နှင့်စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးကြသည်။

မွန်ပြည်နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)မှ ဒေါ်နွယ်နွယ်အောင်က အဆိုပါ စာချုပ်တွင် လက်မှတ်ရေးထိုးပြီး ရက်ပေါင်း ၁၈၀ ပြည့်ပြီးသည့်နောက်တွင် စာချုပ်အာဏာသက်ဝင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ သို့သော် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများသည် သဘောတူစာချုပ် အာဏာသက်ဝင်နိုင်စေရန် မိမိတို့နိုင်ငံအတွင်းတွင် ပြည်တွင်းလုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို အပြီးသတ်ဆောင်ရွက်ထားရန် လိုအပ်ပြီး ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ပြီးကြောင်းကိုလည်း အာဆီယံအတွင်းရေးမှူးချုပ်ထံ စာဖြင့် အသိပေးအကြောင်းကြားရမည်ဟု အတိအလင်းပြဋ္ဌာန်းထားပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မိမိတို့နိုင်ငံအနေဖြင့် ပြည်တွင်းလုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ ဆောင်ရွက် ထားရှိမှု ပြီး မပြီးကိုလည်း သိရှိလိုပြီး မလုပ်ရသေးပါကလည်း အမြန်ဆုံး လုပ်ဆောင်ထားရန် အကြံပြုလိုပါကြောင်း ထောက်ခံဆွေးနွေးသည်။

ယင်းကိစ္စနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဒဂုံမဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါက်တာသက်သက်ခိုင်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၄)မှ ဦးသန်းစိုး၊ (ခေါ်) သန်းစိုး (ဘောဂဗေဒ)နှင့် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၃)မှ ဦးဆန်းမြင့် တို့က ဆက်လက်ဆွေးနွေးကြသည်။

ယင်းကိစ္စနှင့် စပ်လျဉ်း၍ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်ထူးက အဆိုပါစာချုပ်တွင် ပါဝင်လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်းဖြင့် အာဆီယံနိုင်ငံများမှ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ ပိုမိုဝင်ရောက်လာနိုင်ခြင်း၊ ပြည်တွင်းအလုပ်အကိုင်နှင့် ဈေးကွက်အခွင့်အလမ်းများ ပွင့်လင်းလာခြင်း၊ နိုင်ငံခြားဝင်ငွေများရရှိမှု တိုးမြှင့်လာမည်ဖြစ်ပါမည့်အပြင် ဥပဒေပိုင်းဆိုင်ရာ ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်မှုများကိုလည်း အထောက်အကူပြုနိုင်မည့် အကျိုးကျေးဇူး ရရှိမည် ဖြစ်ပါမည်အတွက် အခြားအာဆီယံနိုင်ငံများနည်းတူ မြန်မာနိုင်ငံက ပါဝင်လက်မှတ်ရေးထိုးရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ကို နှစ်စဉ်အတည်ပြုကြောင်း ပြန်လည်ရှင်းလင်းဆွေးနွေးသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် နာယကက ယင်းကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အတည်ပြုရန် လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ရယူရာ လွှတ်တော်က သဘောတူ အတည်ပြုကြောင်း ကြေညာသည်။

ယင်းနောက် ၂၀၁၈ - ၂၀၁၉ ခု၊ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြည်ထောင်စု၏ နောက်ထပ်ဘဏ္ဍာငွေခွဲဝေသုံးစွဲရေးဥပဒေကြမ်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဥပဒေဆိုင်ရာ သုံးသပ်ချက် အစီရင်ခံစာနှင့် ငွေကြေးဆိုင်ရာ သုံးသပ်ချက်အစီရင်ခံစာများကို ဥပဒေကြမ်းပူးပေါင်းကော်မတီအတွင်းရေးမှူး၊ ဦးကျော်စိုးလင်းနှင့် ပြည်သူ့ ငွေစာရင်းပူးပေါင်းကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်မင်းတို့က လွှတ်တော်သို့ ဖတ်ကြားတင်ပြကြသည်။

ပြည်သူ့ငွေစာရင်းပူးပေါင်းကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်မင်းက ၂၀၁၈ - ၂၀၁၉ ခု၊ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြည်ထောင်စု၏ နောက်ထပ်ဘဏ္ဍာငွေ ခွဲဝေသုံးစွဲရေး ဥပဒေကြမ်းပါ ပြည်ထောင်စုအဆင့်ဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများ၏ ဖြည့်စွက်တောင်းခံငွေများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ စိစစ်ရေးပူးပေါင်းအဖွဲ့ ၂၀ နှင့် ပြည်သူ့ငွေစာရင်းပူးပေါင်းကော်မတီတို့မှ စိစစ်လျှော့ချရန် အဆိုပြုသည့် ငွေကျပ် ၂၇၆၀ ဒသမ ၇၈၈ သန်းကို ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်က အတည်ပြုပေးပါရန်နှင့် ၂၀၁၈ - ၂၀၁၉ ခု၊ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြည်ထောင်စု၏ ဘဏ္ဍာငွေ အရအသုံးဆိုင်ရာ ဥပဒေပုဒ်မ ၄(ခ)၊ ၄(ဂ)၊ ၁၇(က)၊ ၂၂(ခ)၊ ၂၂(ဂ)၊ ၂၂(ဃ)၊ ၂၆(က)၊ ၃၀(က)၊ ၃၄၊ ၃၇(က)နှင့် ၄၁ တို့အရ ပြည်ထောင်စုအဆင့် ဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများ၏ နောက်ထပ်အသုံးစရိတ်လိုငွေကျပ် ၂၆၀၇၅၁၃ ဒသမ ၇၁၆ သန်းအား ခွင့်ပြုပေးပါရန် ထောက်ခံတင်ပြအပ်ပါကြောင်း။

ထို့ပြင် ၂၀၁၈ - ၂၀၁၉ ခု၊ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြည်ထောင်စု၏ ဘဏ္ဍာငွေ အရ အသုံးဆိုင်ရာ ဥပဒေပုဒ်မ ၁၁၊ ပုဒ်မ ၁၄(က) တို့အရ အထက်ပါဖြည့်စွက် ခွင့်ပြုငွေ တောင်းခံမှုတွင် ပါဝင်သော ပြည်ပအကူအညီရငွေ၊ ချေးငွေတို့ဖြင့် ဆက်နွယ်ထားသည့် လုပ်ငန်းအသုံးစရိတ် ငွေကျပ် ၂၆၅၅၅၀ ဒသမ ၀၅၆ သန်းအား ခွင့်ပြုပေးပါရန်နှင့် စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၂၃၀ ပုဒ်မခွဲ(ဂ) ပုဒ်မ ခွဲငယ်(၁)အရ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အဆင့် စာမျက်နှာ ၅ သို့ ❖



တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ပိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ထိုင်းသံအမတ်ကြီးအား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် မေ ၂၃
တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ပိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်သည် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ထိုင်းနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး Mrs. Suphatra Srimaitree-phithak အား ယနေ့ညနေပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဘုရင့်နောင်ရိပ်သာ ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။ (အပေါ်ပုံ)
ထိုသို့တွေ့ဆုံစဉ် နှစ်နိုင်ငံနှင့် တပ်မတော်နှစ်ရပ်အကြား ချစ်ကြည် ရင်းနှီးမှုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေ၊ နယ်စပ်ဒေသ တည်ငြိမ် အေးချမ်းရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ် တားဆီး

ကာကွယ်နိုင်စွမ်းရေးတို့အတွက် TBC၊ RBC နှင့် HLC ကဲ့သို့သော နှစ်နိုင်ငံအဆင့်အလိုက် အစည်းအဝေးများ နှစ်စဉ်ကျင်းပပြီး ဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည့် အခြေအနေ၊ တပ်မတော်နှစ်ရပ်အကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့်အခြေအနေ၊ ထိုင်းနိုင်ငံမှ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ ပိုမိုတိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် အခြေအနေများအား ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ အမြင်ချင်းဖလှယ်ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်မှူးကြီး၏ ထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။

သတင်းစဉ်

မြန်မာနိုင်ငံပိုင် ဂြိုဟ်တုထရန်စပွန်ဒါ ငှားရမ်းရေးဆပ်ကော်မတီ တတိယအကြိမ် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် မေ ၂၃
မြန်မာနိုင်ငံပိုင် ဂြိုဟ်တုထရန်စပွန်ဒါ ငှားရမ်းရေးဆပ်ကော်မတီ တတိယ အကြိမ် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ (ယာပုံ) ရရှိအသုံးပြုနိုင်



အစည်းအဝေးတွင် ထရန်စပွန်ဒါ ငှားရမ်းရေးဆပ်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးစိုးသိန်းက မိမိတို့၏ ဝန်ကြီးဌာနများ နှင့် ကုမ္ပဏီများသည် ပြည်ပမှ ဂြိုဟ်တုများကို ငှားရမ်းသုံးစွဲနေရ သည့်အတွက် မိမိတို့ နိုင်ငံအနေဖြင့် နိုင်ငံခြားငွေများကို သုံးစွဲနေရကြောင်း၊ Myanmar Sat-2 ဂြိုဟ်တုကို ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၁ ရက်တွင် လွှတ်တင်ပြီး အောက်တိုဘာလတွင် ဂြိုဟ်တုချယ်နယ် 864 MHz ကို နည်းပညာအသစ်ဖြင့် အရည်အသွေး ကောင်းမွန်စွာ ရရှိအသုံးပြုနိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်က အကုန်

အကျခံထားသော မိမိတို့၏ Myanmar Sat-2 ဂြိုဟ်တု ချယ်နယ်များကို ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ကုမ္ပဏီများက တစုတဝေးတည်း အသုံးပြုကြခြင်း ဖြင့် ပြည်ပနိုင်ငံမှ ဂြိုဟ်တုများကို ငှားရမ်းအသုံးပြုမှုကြောင့် နိုင်ငံခြား ငွေသုံးစွဲမှုများ လျော့ချနိုင်ကာ နိုင်ငံတော်ကို တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ ကူညီရာ ရောက်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊

အဓိကအားဖြင့် ဂြိုဟ်တုချယ်နယ် အများဆုံး အသုံးပြုသော ရွှေသံလွင် ကုမ္ပဏီနှင့် Forever ကုမ္ပဏီတို့က အသုံးပြုကြစေလိုကြောင်း ပြောကြား သည်။
ငှားရမ်းအသုံးပြုမှုစေလို ဆက်လက်၍ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီး ဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးမျိုး မြင့်မောင်က ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ မြန်မာနိုင်ငံပိုင် ဂြိုဟ်တုထရန်စပွန်ဒါ ငှားရမ်းရေး ဆပ်ကော်မတီ အဖွဲ့ဝင်များ၊ တက်ရောက်လာသည့် သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနများ၏ ကိုယ်စားလှယ်များ နှင့် ကုမ္ပဏီများ၏ ကိုယ်စားလှယ်များ က ထရန်စပွန်ဒါ ငှားရမ်းရေးကိစ္စများ နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးအကြံပြုခဲ့ ကြကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ကသာမြို့၌ ပန်းချီ၊ ကာတွန်း၊ ပိုစတာ၊ ကွန်ပျူတာပန်းချီ ပြိုင်ပွဲများကျင်းပ

ကသာ မေ ၂၃
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကသာခရိုင် မူးယစ်ဆေးဝါး နှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများ အန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်ရေးအဖွဲ့က ကြီးမှူး၍ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာမူးယစ်ဆေးဝါး အလွဲသုံးမှုနှင့် တရားမဝင်ရောင်းဝယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးနေ့ အထိမ်း

အမှတ်အဖြစ် (၂၂)ကြိမ်မြောက် ပန်းချီ၊ ကာတွန်း၊ ပိုစတာ၊ ကွန်ပျူတာပန်းချီ ပြိုင်ပွဲများကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီက အထက(၁) အောင်ဆန်းခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။
ပန်းချီ၊ ကာတွန်း၊ ပိုစတာ၊ ကွန်ပျူတာပန်းချီ ပြိုင်ပွဲများကို ကသာ၊ အင်းတော်၊ ထီးချိုင့်၊

ပန်းမောက်၊ ကောလင်း၊ ဝန်းသို၊ ပင်လည်ဘူးမြို့နယ် တို့ရှိ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းများမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ စုစုပေါင်း ၇၇ ဦး ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ငွေအိုး(ကသာ)

ပြည်နယ်ဝန်ကြီးရာထူးမှ နုတ်ထွက်ခွင့်ပြု

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး အမိန့်အမှတ်၊ ၂၀ / ၂၀၁၉ ၁၃၈၁ ခုနှစ်၊ ကဆုန်လပြည့်ကျော် ၅ ရက် (၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ မေလ ၂၃ ရက်)
ပြည်နယ်ဝန်ကြီးရာထူးမှ နုတ်ထွက်ခွင့်ပြုခြင်း
ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၂၆၄၊ ပုဒ်မခွဲ (က)နှင့် တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ ဥပဒေပုဒ်မ ၅၂၊ ပုဒ်မခွဲ (ခ)တို့ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များအရ ကရင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့၊ ဗမာတိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီး ဦးတေထွဋ်လှိုင်ထွေးကို ယင်း၏သဘောဆန္ဒအလျောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီး ရာထူးမှ နုတ်ထွက်ခွင့်ပြုလိုက်သည်။
(ပုံ) ဝင်းမြင့် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်

❖ စာမျက်နှာ ၄ မှ
ဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများ၏လိုငွေမှာ မူလခန့်မှန်းခြေစာရင်းအရ ငွေကျပ် ၁၇၉၃၆၄၅ သန်းမှ ပြုပြင်ပြီးခန့်မှန်းခြေစာရင်းအရ ငွေကျပ် ၁၈၇၂၅၉၉ သန်းသို့ တိုးမြှင့်သွားပါ၍ ထပ်မံလိုအပ်ငွေကျပ် ၇၈၉၄၄ သန်းကို ပြည်ထောင်စု ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေမှ ထောက်ပံ့ပေးနိုင်ရေးခွင့်ပြုပေးနိုင်ပါရန် လွှတ်တော်သို့ ထောက်ခံတင်ပြအပ်ပါကြောင်း။

ထို့ကြောင့် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့မှ ပေးပို့သော ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာ နှစ် ပြည်ထောင်စု၏ နောက်ထပ်ဘဏ္ဍာငွေ ခွဲဝေသုံးစွဲရေး ဥပဒေကြမ်းပါ ပြည်ထောင်စုအဆင့် ဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများ၏ ဖြည့်စွက် တောင်းခံငွေများ နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်သူ့ငွေစာရင်းပူးပေါင်းကော်မတီ၏ ငွေကြေးဆိုင်ရာ သုံးသပ်ချက်အစီရင်ခံစာ အမှတ်စဉ်(၈/၂၀၁၉)အား ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေ ၁၀၄(က)၊ (ခ)၊ (ဂ)ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်သို့ အစီရင်ခံစာတင်ပြရင်း အစီရင်ခံစာအား လွှတ်တော် က စဉ်းစားဆွေးနွေးပေးနိုင်ပါရန်နှင့် ပြည်သူ့ငွေစာရင်း ပူးပေါင်းကော်မတီ၏ အစီရင်ခံစာကို သဘောတူအတည်ပြုပေးနိုင်ပါရန် ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

မူနှင့် အခြေခံသဘောဆွေးနွေးခြင်း၊ ဥပဒေပိုင်းဆိုင်ရာနှင့် ရငွေသုံးငွေပိုင်းဆိုင်ရာ ပြင်ဆင်ချက်အဆို တင်သွင်း ဆွေးနွေးခြင်းတို့ကို တစ်ပေါင်းတည်းဆွေးနွေးရန် လျာထား

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယက က ယင်းဥပဒေကြမ်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ မူနှင့် အခြေခံသဘောဆွေးနွေးခြင်း၊ ဥပဒေပိုင်းဆိုင်ရာနှင့် ရငွေ သုံးငွေပိုင်းဆိုင်ရာ ပြင်ဆင်ချက်အဆို တင်သွင်းဆွေးနွေးခြင်းတို့ကို တစ်ပေါင်း တည်း ဆွေးနွေးဆောင်ရွက်ရန် လျာထားပါကြောင်း၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် များအနေဖြင့် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့မှ ပေးပို့ထားသည့် ရငွေသုံးငွေစာရင်း အပါအဝင် ဥပဒေကြမ်း ပူးပေါင်းကော်မတီနှင့် ပြည်သူ့ငွေစာရင်း ပူးပေါင်း ကော်မတီတို့က ယခုတင်ပြသွားသည့် အစီရင်ခံစာပါ အကြောင်းအရာများကို ယှဉ်တွဲစိစစ်လေ့လာပြီး မူသဘောဆွေးနွေးခြင်း၊ ပြင်ဆင်ချက်အဆိုတင်သွင်း ဆွေးနွေးခြင်းတို့ကို သက်ဆိုင်ရာ ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများနှင့်အညီ ဆောင်ရွက် နိုင်ပါကြောင်း။

ထို့ကြောင့် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေ ၈၈၊ ၈၉၊ ၉၀ တို့နှင့်အညီ စိစစ်ရေးပူးပေါင်းအဖွဲ့အနေဖြင့်ဖြစ်စေ၊ တစ်ဦးချင်းဖြစ်စေ ဆွေးနွေး လိုသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်အနေဖြင့် ဆွေးနွေးလိုသည့် ဌာန၊ အဖွဲ့ အစည်းကို ဖော်ပြရန်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မူသဘောဆွေးနွေးလိုပါက အကြောင်း အရာအကျဉ်းချုပ်နှင့် ပြင်ဆင်ချက်အဆို တင်သွင်းဆွေးနွေးလိုပါက ပြင်ဆင် လိုသည့် အကြောင်းအရာ၊ အချက်အလက်၊ ကိန်းဂဏန်းတို့ကို တိကျစွာ ရေးသားဖော်ပြရန်လိုအပ်ပါကြောင်း၊ အဆိုပါ အချက်အလက်များ ရေးသား ဖော်ပြပြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ကိုယ်တိုင် လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် အကြောင်းကြားစာကို ၂၀၁၉ခုနှစ် မေ ၂၇ ရက် တနင်္လာနေ့ ညနေ ၄ နာရီ နောက်ဆုံးထား၍ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ရုံး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ထံ အမည် စာရင်းပေးပို့နိုင်ကြောင်းနှင့် ယင်းဥပဒေကြမ်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ၏ မူသဘောအပါအဝင် ပြင်ဆင်ချက်အဆိုတင်သွင်း ဆွေးနွေးခြင်းကို ၂၀၁၉ ခုနှစ် မေ ၂၉ ရက် ဗုဒ္ဓဟူးနေ့တွင်လည်းကောင်း၊ သက်ဆိုင်ရာ ပြည်ထောင်စုအဆင့်အဖွဲ့အစည်းဝင်များက ပြန်လည်ရှင်းလင်း ဆွေးနွေးခြင်း၊ လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ရယူခြင်းနှင့် ဥပဒေကြမ်းတစ်ရပ်လုံး အတည်ပြုခြင်းတို့ကို မေ ၃၁ ရက် သောကြာနေ့တွင်လည်းကောင်း ဆောင်ရွက် ရန် လျာထားပါကြောင်း ကြေညာသည်။

ဒုတိယအကြိမ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် (၁၂)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန် အစည်းအဝေး (၁၁)ရက်မြောက်နေ့ကို မေ ၂၉ ရက်တွင် ဆက်လက်ကျင်းပ သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အောင်ရဲသွင်၊ အေးအေးသန်း(သတင်းစဉ်)

အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းသစ်များစွာကို ဖန်တီးပေးဆောင်ပေးခဲ့တဲ့ ရန်ကုန်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဖိုရမ်

မြန်မာသူ့စာ

မြန်မာ့စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများရဲ့ အချက်အချာဖြစ်တဲ့အပြင် ကုန်သွယ်ရေးနှင့် ထောက်ပံ့ပံ့ဆောင်ရေးပတ်ဝန်းကျင်ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံကုန်သွယ်မှုရဲ့ ၈၅ ရာခိုင်နှုန်းကို ကိုယ်စားပြုနေတဲ့ ရန်ကုန်မြို့တော်မှာ ဒုတိယအကြိမ်ကျင်းပတဲ့ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဖိုရမ်ကို အခွင့်အလမ်းကနေစာရင်းပေးသွင်းပြီး ကျွန်ုပ်တို့အနေနဲ့ပါဝင်တက်ရောက်ခွင့်ရခဲ့ပါတယ်။ ဒီလိုနိုင်ငံတကာအဆင့်မီ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာကျင်းပနေတဲ့ အခမ်းအနားကြီးကို ပါဝင်တက်ရောက် ခွင့်ရချိန်မှာတော့ ကျွန်ုပ်တို့အနေနဲ့ မြန်မာနိုင်ငံမှာ ဒီလိုအခမ်းအနားကြီးကို ခမ်းနားထည့်ထည့်စွာကျင်းပပြီး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ ဖိတ်ခေါ်နေတဲ့ နိုင်ငံတော်ရဲ့ စေတနာကို မျက်ဝါးထင်ထင်တွေ့မြင်ခွင့်ရခဲ့ပါတယ်။

စီးပွားရေးဝန်းကျင်ဖြစ်စေဖို့ ဆောင်ရွက်ကြရမှာဖြစ်ကြောင်း” မီဒီယိုမိနိဇွန်းမှာ ထည့်သွင်းပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံရဲ့စီးပွားရေးမူဝါဒဟာ ပြည်သူ့ကို ဗဟိုပြုတဲ့စနစ်ဖြစ်တဲ့အတွက် ယခုကဲ့သို့ ပြည်သူ့ကိုအလေးထားဆောင်ရွက်ပြီး ပြည်သူနှင့်အတူ မြန်မာ့စီးပွားရေးအသီးအပွင့်တွေကို ဆွတ်ခူးနိုင်ဖို့ကြိုးစားနေတဲ့ အစိုးရအကြီးအကဲများရဲ့ သဘောထားဆန္ဒကိုလည်း ကိုယ်တိုင်သိမြင်ကြားသိခွင့်ရတဲ့အတွက် အစိုးရအပေါ်ထားရှိတဲ့ ယုံကြည်မှုများဟာလည်း ပိုမိုခိုင်မာခဲ့ရပြန်ပါတယ်။

ယှဉ်ပြိုင်နိုင်စွမ်းရှိသော စီးပွားရေးစနစ်

နိုင်ငံခြားတိုက်ရိုက်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဟာ ကုန်သွယ်မှုတိုးတက်စေခြင်းနှင့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဖော်ဆောင်ပေးခြင်း၊ ကုန်ထုတ်စွမ်းအားတိုးမြှင့်စေခြင်း၊ နည်းပညာလွှဲပြောင်းပေးနိုင်ခြင်း၊ ပြည်ပသို့ပို့ကုန်များတင်ပို့

Development Plan - MSDP)” ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို မဟာဗျူဟာမြောက် ဆွဲဆောင်နိုင်ရန်အတွက်လည်း မြန်မာနိုင်ငံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုမြှင့်တင်ရေးစီမံကိန်း (MIPP) တို့ကိုလည်း ဖော်ဆောင်ပေးပြီးဖြစ်ပါတယ်။ အစိုးရပုဂ္ဂလိက ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဆိုင်ရာ စီမံကိန်းများကို ရှာဖွေဖော်ထုတ်ခြင်းဖြင့် အစိုးရပုဂ္ဂလိကပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု (PPP)များကို ဆောင်ရွက်နိုင်ဖို့အစိုးရပုဂ္ဂလိက ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဗဟိုဌာန အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ဦးဆောင်ကော်မတီကိုလည်း ဖွဲ့စည်းထားပြီး ဖြစ်ပါတယ်။

လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ ပိုမိုလွယ်ကူချောမွေ့

လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ ပိုမိုလွယ်ကူချောမွေ့စေရေးအတွက် ကုမ္ပဏီတွေအနေနဲ့ အင်တာနက်ကနေတစ်ဆင့် အလွယ်တကူ ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်နိုင်ရန် MyCO လို့ သိကြတဲ့ အီလက်ထရွန်နစ် ကုမ္ပဏီမှတ်ပုံတင်စနစ်ကိုလည်း တည်ထောင်ပေးပြီးဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် အာမခံလုပ်ငန်း၊ လက်လီနှင့် လက်ကားရောင်းဝယ်မှုလုပ်ငန်းများတွင် ဖြေလျော့ပေးခြင်းတွေကိုလည်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပါတယ်။

အဆိုပါ ပြောင်းလဲမှုများကြောင့်လည်း အာရှဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်က ထုတ်ပြန်တဲ့ ကိန်းဂဏန်းများအရ မြန်မာနိုင်ငံဟာ ဒေသတွင်းမှာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနှုန်း အမြင့်ဆုံးဆိုင်ရာထဲမှာ ဆက်လက်ရပ်တည်နိုင်တာ ဖြစ်ပါတယ်။

အဖွဲ့အစည်းဆိုင်ရာ ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများအနေနဲ့ တိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ်အသီးသီးမှာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မတီများ ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်စေကာ လုပ်ပိုင်ခွင့်များ ခွဲဝေပေးပြီး ဗဟိုချုပ်ကိုင်မှုစနစ်ကို ဖြေလျော့ပေးခဲ့ပြီးဖြစ်ပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်ရဲ့အတွင်းရေးမှူးရုံးဖြစ်တဲ့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် ကုမ္ပဏီများညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန Website နှင့် Social Media ဖြစ်တဲ့ Facebook တို့မှာ မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်ရဲ့ ဆောင်ရွက်ချက်များ၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်ကိန်းဂဏန်းများ၊ ကော်မရှင်အစည်းအဝေးကျင်းပပြီးနောက် ခွင့်ပြုခဲ့တဲ့လုပ်ငန်းများကို ပွင့်လင်းမြင်သာစွာပြောဆိုတားတာကိုလည်း တွေ့မြင်ရပါတယ်။

ဒါ့အပြင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးကိုယ်တိုင် ဦးဆောင်ကွင်းဆင်း၍ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများ လွယ်ကူချောမွေ့စေရေး လိုအပ်သည်များကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိနေတာကိုလည်း မီဒီယာများကတစ်ဆင့် သိရှိရပါတယ်။

ဘက်စုံထောင့်စုံဖော်ဆောင်

တာဝန်ယူမှုရှိပြီး အရည်အသွေးရှိတဲ့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုမြှင့်တင်ခြင်းကနေ မျှတတဲ့လူမှုအသိုက်အဝန်းတစ်ရပ်ဖန်တီးဖို့နဲ့ ပြောင်းလဲတိုးတက်ပြီး ညီညွတ်မှုတတ်တဲ့ ဖွံ့ဖြိုးမှုတစ်ရပ်ဖန်တီးဖို့အတွက် လိုအပ်တဲ့အထောက်အပံ့ကောင်းများကို ဘက်စုံထောင့်စုံဖော်ဆောင်ပေးလျက်ရှိနေပါတယ်။

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဖိုရမ်မှာ အစိုးရနှင့်ကုမ္ပဏီ၊ ကုမ္ပဏီ



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် မေ ၁၀ ရက်က ကျင်းပသည့် ရန်ကုန်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဖိုရမ် ၂၀၁၉ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် မီဒီယိုဖြင့် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

အမိမြန်မာရဲ့ စီးပွားရေးအလားအလာ

အထူးသဖြင့် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို မြှင့်တင်ဖို့နဲ့ နိုင်ငံတကာ အသိုက်အဝန်းနဲ့ ပိုမိုပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းမှတစ်ဆင့် ပြင်ပရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို ဖိတ်ခေါ်ဖို့ ရည်ရွယ်ဖွဲ့စည်းခဲ့တဲ့ ဝန်ကြီးဌာနအသစ်တစ်ခုဖြစ်တဲ့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဆောင်တဲ့အဖွဲ့ရဲ့ တက်ကြွစွာအားထုတ်ထားမှုများကြောင့် အမိမြန်မာရဲ့ စီးပွားရေးအလားအလာများကို ဖော်ထုတ်ပြသခွင့်ရခဲ့တဲ့အတွက်လည်း မြန်မာပြည်သူများအားလုံးကိုယ်စား ကျေးဇူးတင်ဝမ်းမြောက်ရပြန်ပါတယ်။

နယ်ပယ်ရံကဏ္ဍမှာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံလိုတဲ့ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပမှ လုပ်ငန်းရှင်များအပါအဝင် လူဦးရေ ၂၀၀ ခန့် တက်ရောက်လာတာကို ကြည့်ခြင်းအားဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံအတွက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ ဆွဲဆောင်နိုင်မှာကို တွေးရင်းဝမ်းသာဝီတီဖြစ်ရပြန်ပါတယ်။

ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနဲ့ ဆက်စပ်တဲ့ အစိုးရအဖွဲ့အစည်းအသီးသီးက ပညာရှင်များက ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနဲ့စပ်လျဉ်းတဲ့ မူဝါဒများနဲ့ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို ရှင်းလင်းပြောကြားပေးခဲ့သလို ပုဂ္ဂလိက စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများမှာ ဦးဆောင်နေသူများကလည်း ၎င်းတို့ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေတဲ့ ကဏ္ဍအသီးသီးမှာ ကြုံတွေ့ရတဲ့ အတွေ့အကြုံများကို မျှဝေပေးခဲ့ပါတယ်။ အရေးကြီးဆုံးက ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဆက်စပ်တဲ့ အစိုးရအဖွဲ့အစည်းများနဲ့ အလားအလာရှိတဲ့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများအကြား တိုက်ရိုက်ဆက်သွယ်မှုများ ပြုလုပ်ပေးခဲ့တဲ့ အတွက် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများအားလုံးအတွက် တက်ရောက်ကျေးဇူးတင်တဲ့ အခမ်းအနားတစ်ခုလည်း ဖြစ်ခဲ့ပြန်ပါတယ်။

တက်ကြွစွာဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နိုင်ငံတော်အစိုးရသစ်အနေနဲ့ စီးပွားရေးမူဝါဒ ၁၂ ရပ်နဲ့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုမူဝါဒ ၇ ရပ် ချမှတ်ကာ တာဝန်ယူမှုရှိသော ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို ဆွဲဆောင်ဖို့ ရခိုင်ပြည်နယ်နှင့် ချင်းပြည်နယ်ကဲ့သို့ ဖွံ့ဖြိုးမှုနည်းသောဒေသများပါ မကျန် မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးမှာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပြေပွဲများ ကျင်းပကာ proactive နည်းလမ်းဖြင့် တက်ကြွစွာ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိတာကိုလည်း ကြားသိရပါတယ်။

လုပ်သားကိုင်သားရှိသော၊ ကြိုတင်ခန့်မှန်းနိုင်သော၊ အာမခံချက်ရှိသော ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဝန်းကျင်ကောင်း ဖော်ဆောင်နိုင်ရေးအတွက် အစိုးရရဲ့ ဦးဆောင်မှုဟာ အလွန်အရေးပါလျက်ရှိသလို ပြည်သူများရဲ့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဟာလည်း အရောကျလျက်ရှိနေပါတယ်။

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်ကလည်း “မြန်မာနိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးရည်မှန်းချက်များကို အောင်မြင်စေဖို့ စုပေါင်းအားရဲ့ အရေးပါမှုကို ခိုင်မာစွာယုံကြည်ကြောင်း၊ အစိုးရပိုင်းက ခိုင်မာတဲ့မူဝါဒများ၊ ဥပဒေများနှင့် စည်းမျဉ်းမူဘောင်များကို ချမှတ်အကောင်အထည်ဖော်ရာမှာ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍနဲ့လည်း အတူတကွပူးပေါင်း၍ တာဝန်ယူမှုရှိပြီး ရေရှည်တည်တံ့သော

မှုမြှင့်တင်ပေးနိုင်ခြင်း စသည့်အကျိုးကျေးဇူးများဖော်ဆောင်ပေးနိုင်ပါတယ်။ ထိုမှတစ်ဆင့် ပြည်ပဝင်ငွေပိုမိုရရှိကာ နိုင်ငံတော်အတွက် အခွန်အခများ ပိုမိုကောက်ခံပေးနိုင်ခြင်းအားဖြင့် ပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝ သာယာဝပြောအောင်ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရသောမက ယှဉ်ပြိုင်နိုင်စွမ်းရှိသော စီးပွားရေးစနစ်ကို ဖော်ဆောင်ပေးနိုင်ခြင်းဖြင့် ရေရှည်တည်တံ့သော စီးပွားရေးဝန်းကျင်ကောင်းကို ရရှိစေမှာဖြစ်ပါတယ်။

နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့အတွက် ကုန်သွယ်မှုနည်းရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဟာ အဓိကမောင်းနှင်အားများဖြစ်တဲ့အတွက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ ပိုမိုမြှင့်တင်နိုင်ရန် အစိုးရသစ်ထက်ထက်မှာ ဥပဒေဆိုင်ရာ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းဆိုင်ရာ၊ အဖွဲ့အစည်း



ရန်ကုန်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဖိုရမ် ၂၀၁၉ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများကို တွေ့ရစဉ်။

ဆိုင်ရာ ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများစွာကို ပြုလုပ်ခဲ့ပြီးလည်း ဖြစ်ပါတယ်။

ထင်ရှားတဲ့ ပြုယုတ်မှုများအနေနဲ့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများနဲ့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူအားလုံးအတွက် ပိုမို၍ ပွင့်လင်းမြင်သာစေဖို့၊ လွယ်ကူချောမွေ့စေဖို့၊ အကာအကွယ်ပေးဖို့နဲ့ ဖြေလျော့ပေးဖို့အတွက် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေနဲ့ မြန်မာနိုင်ငံသားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေတို့ကို ပေါင်းစည်း၍ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ဥပဒေတစ်ခုတည်းအဖြစ် ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပြီးဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် နိုင်ငံတကာစံနှုန်းနဲ့အညီ ရေးဆွဲထားတဲ့ မြန်မာနိုင်ငံကုမ္ပဏီများဥပဒေကိုလည်း ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပြီးဖြစ်ပါတယ်။

မူဝါဒအပြောင်းအလဲများဖြစ်တဲ့ “မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရေရှည်တည်တံ့ ခိုင်မြဲပြီး ဟန်ချက်ညီသောဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုစီမံကိန်း (Myanmar Sustainable

အချင်းချင်း နားလည်မှုစာချွန်လွှာရေးထိုးဆောင်ရွက်ခဲ့တဲ့ လုပ်ငန်း ၁၉ ခုရှိပြီး အဆိုပါလုပ်ငန်းများမှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၄ ဒသမ ၉ ဘီလီယံကို ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှာဖြစ်တဲ့အပြင် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း သုံးသိန်းခြောက်သောင်းကျော်ကို ဖော်ဆောင်ပေးနိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်။

ယခုဖိုရမ်နဲ့ မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးမှာ ကျင်းပနေတဲ့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဖိုရမ်တွေဟာ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဖော်ဆောင်ပေးနိုင်မှာဖြစ်ပြီး စစ်မှန်သောယုံကြည်စိတ်ချရဆုံး စီးပွားရေးတိုးတက်မှုယန္တရားတစ်ရပ်ကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးနှင့် မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးတွင် ဖော်ဆောင်ပေးနိုင်မှာ အမှန်ပင်ဖြစ်ပါတော့သည်။

မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ကျော်မောင် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာအိတလီသံအမတ်ကြီးနှင့်အဖွဲ့အား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် မေ ၂၃
မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ကျော်မောင်သည် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အိတလီနိုင်ငံသံအမတ်ကြီး H. E. Mrs. Alessandra Schiavo နှင့်အဖွဲ့အား ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် ကိုကော်ခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။



ဆွေးနွေး
တွေ့ဆုံစဉ် လက်ရှိကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်ရေးအခြေအနေနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ကုန်သွယ်ရေးအလားအလာများ၊ အာဆီယံနိုင်ငံများအတွင်း ငွေရေးကြေးရေးနှင့် ဘဏ်လုပ်ငန်းကဏ္ဍ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေများ၊ အိတလီနိုင်ငံနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ

တို့ကြား ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် ဘဏ် ပြောင်းလဲနေသော ငွေရေးကြေးရေး လုပ်ငန်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်မှု နည်းပညာများနှင့် ငွေရေးကြေးရေး အခွင့်အလမ်းများ၊ ခေတ်မီတိုးတက် တည်ငြိမ်မှုတို့ကြား ဟန်ချက်ညီ စေရေး စည်းမျဉ်းဆိုင်ရာ ထိန်းကျောင်းမှုများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ **သတင်းစဉ်**

❖ **မြန်မာနိုင်ငံသားနှစ်ဦးမှ**
တူရကီ၊ အီရန်၊ အိန္ဒိယနှင့် နီပေါနိုင်ငံတို့ဖြစ်ပြီး မိုင်ပေါင်းသုံးသောင်းကျော် အထိဖြစ်သည်။
အဆိုပါခရီးသွားလာမှုဖြင့် မြေပြင်အခြေအနေကွဲပြားခြားနားမှုများကြားမှ မတူညီမှုများ၊ ရင်းနှီးမှုများ၊ အခက်အခဲများစသည်တို့ကို အချိန်နှင့် တစ်ပြေးညီ မျှဝေ၍ အသိပညာယဉ်ကျေးမှုများကိုဖလှယ်ကာ မြန်မာကို ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်ရေးအင်အားကြီးစားလုပ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်သည်။ ယခင်ကမြန်မာနိုင်ငံတွင် ပထမဦးဆုံးခရီးရှည်ဆိုင်ကယ်မောင်းနှင့်သူများဖြစ်သည့် ဦးဘတုတ်နှင့် ဒေါ်တင်တင်စိန်တို့ ဇနီးမောင်နှံမှာ မှတ်တမ်းတင်ခံထားရသူများဖြစ်ပြီး စစ်ကျန် BSA(Birmingham Small Arms Company Limited) ဆိုင်ကယ် ဟောင်းတစ်စီးဖြင့် နိုင်ငံ ၃၀ ကို တစ်နှစ်အတွင်း ဖြတ်သန်းခဲ့သူများဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **သတင်းစဉ်**

ထူးခြားသည့် နေအပူချိန်
၂၃-၅-၂၀၁၉

ဂန်ဂေါ	၄၅	ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
ချောက်	၄၄	ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
ပေါက်	၄၄	ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်

မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်
လှိုင်းအသင့်အတင့်ရှိမည်။ လှိုင်းအမြင့်မှာ မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက် နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် လေးပေမှ ခြောက်ပေခန့်ရှိနိုင်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်မှ ၂၀၁၉ ခုနှစ် မတ်လနှင့် ဧပြီလတို့တွင် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေ

နေပြည်တော် မေ ၂၃
မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်အနေဖြင့် ပြည်တွင်း ပြည်ပရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများအား မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေနှင့်အညီ စိစစ်ကာဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။

၂၀၁၉ ခုနှစ်မတ်လအတွင်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတိုးမြှင့်ခြင်းအပါအဝင် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု စုစုပေါင်းတန်ဖိုး အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၆၆ ဒသမ ၀၁၈ သန်း၊ ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဧပြီလအတွင်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတိုးမြှင့်ခြင်းအပါအဝင် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု စုစုပေါင်းတန်ဖိုး အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၅၄၅ ဒသမ ၆၈၃ သန်း ခွင့်ပြုဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။

၂၀၁၉ ခုနှစ် မတ်လနှင့် ဧပြီလအတွင်း ခွင့်ပြုခဲ့သည့် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများမှာ အောက်ပါအတိုင်း ဖြစ်သည်-

စဉ်	ကဏ္ဍ	မတ်လ		ဧပြီလ	
		လုပ်ငန်း ခုရေ	မတည်ငွေရင်း ပမာဏ US\$(သန်း)	လုပ်ငန်း ခုရေ	မတည်ငွေရင်း ပမာဏ US\$(သန်း)
(က)	ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေးကဏ္ဍ	-	-	၁	၄၇၅.၁၂၄*
(ခ)	စက်မှုကဏ္ဍ	၂၈	၈၀.၅၁၈ *	၈	၆၆.၉၆၇ *
(ဂ)	ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားကဏ္ဍ	၁	၅၀	၁	၂.၅၉၂
(ဃ)	အခြားဝန်ဆောင်မှုကဏ္ဍ	၁	၃၅.၅၀၀ *	၁	၁.၀၀၀
စုစုပေါင်း		၃၀	၁၆၆.၀၁၈	၁၁	၅၄၅.၆၈၃

*ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပမာဏများ၌ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတိုးမြှင့်ထားသည့်ပမာဏများ ထည့်သွင်းဖော်ပြထားခြင်းဖြစ်သည်။

၂၀၁၉ ခုနှစ် မတ်လအတွင်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတိုးမြှင့်ခြင်းအပါအဝင် မြန်မာနိုင်ငံသားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု စုစုပေါင်း တန်ဖိုးငွေကျပ် ၇၅၇၀၅ ဒသမ ၃၂၅ သန်းနှင့် ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဧပြီလအတွင်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတိုးမြှင့်ခြင်းအပါအဝင် မြန်မာနိုင်ငံသား ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု စုစုပေါင်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၈၁၅၃၆ ဒသမ ၉၈၇ သန်းခွင့်ပြုဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။

၂၀၁၉ ခုနှစ် မတ်လနှင့်ဧပြီလအတွင်း ခွင့်ပြုခဲ့သည့်မြန်မာနိုင်ငံသား ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည်-

စဉ်	ကဏ္ဍ	မတ်လ		ဧပြီလ	
		လုပ်ငန်း ခုရေ	မတည်ငွေရင်း ပမာဏ ကျပ်(သန်း)	လုပ်ငန်း ခုရေ	မတည်ငွေရင်း ပမာဏ ကျပ်(သန်း)
(က)	အိမ်ရာအဆောက်အဦ တည်ဆောက်ဖွံ့ဖြိုးမှုကဏ္ဍ	၁	၄၄၅၇.၀၉၄	-	၅၄၄၀.၀၀၀ *
(ခ)	စက်မှုကဏ္ဍ	၆	၆၂၃၉၃.၉၈၁ *	၃	၂၉၈၉၈.၃၅၇ *
(ဂ)	ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားကဏ္ဍ	-	-	၁	၅၀၀.၀၀၀
(ဃ)	သတ္တုတူးဖော်ရေးကဏ္ဍ	၁	၄၂၀.၅၀၀	-	-
(င)	မွေးမြူရေးနှင့် ရေလုပ်ငန်းကဏ္ဍ	၁	၅၀၀.၀၀၀	-	၁၃၂၀.၀၀၀ *
(စ)	လယ်ယာကဏ္ဍ	၂	၆၄၁.၀၁၀	-	-
(ဆ)	အခြားဝန်ဆောင်မှုကဏ္ဍ	၃	၇၂၉၂.၇၄၀	၂	၄၄၃၇၈.၆၃၀
စုစုပေါင်း		၁၄	၇၅၇၀၅.၃၂၅	၆	၈၁၅၃၆.၉၈၇

*ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပမာဏများ၌ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတိုးမြှင့်ထားသည့်ပမာဏများ ထည့်သွင်းဖော်ပြထားခြင်းဖြစ်သည်။

၂၀၁၉ ခုနှစ် မတ်လနှင့် ဧပြီလအတွင်း နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတွင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသောလုပ်ငန်းများ၏ ကဏ္ဍအလိုက် ပြည်တွင်းလုပ်သားများအတွက် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ တိုးချဲ့ဖန်တီးနိုင်မှုအခြေအနေမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည်-

စဉ်	ကဏ္ဍ	ပြည်တွင်းလုပ်သားများအတွက်အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းတိုးချဲ့ဖန်တီးနိုင်မှု(ဦးရေ)	
		မတ်လအတွင်း	ဧပြီလအတွင်း
(က)	စက်မှုကဏ္ဍ	၁၆၉၂၆ *	၅၃၆၂ *
(ခ)	ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးကဏ္ဍ	-	၁၁၇၆
(ဂ)	ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားကဏ္ဍ	၅၇၆	၅၆
(ဃ)	အခြားဝန်ဆောင်မှုကဏ္ဍ	၈၂	၂၆
စုစုပေါင်း		၁၇၅၈၄	၆၆၂၀

*လုပ်သားအင်အားတိုးမြှင့်ခန့်ထားခြင်းအပါအဝင် ဖြစ်သည်။

၂၀၁၉ ခုနှစ် မတ်လနှင့် ဧပြီလအတွင်း မြန်မာနိုင်ငံသားများရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတွင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော လုပ်ငန်းများ၏ကဏ္ဍအလိုက် ပြည်တွင်းလုပ်သားများအတွက် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ တိုးချဲ့ဖန်တီးနိုင်မှုအခြေအနေမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည်-

စဉ်	ကဏ္ဍ	ပြည်တွင်းလုပ်သားများအတွက်အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းတိုးချဲ့ဖန်တီးနိုင်မှု(ဦးရေ)	
		မတ်လအတွင်း	ဧပြီလအတွင်း
(က)	သတ္တုတူးဖော်ရေးကဏ္ဍ	၃၉	-
(ခ)	စက်မှုကဏ္ဍ	၉၃၄	၆၆၇
(ဂ)	ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားကဏ္ဍ	-	၈
(ဃ)	အိမ်ရာအဆောက်အဦတည်ဆောက် ဖွံ့ဖြိုးမှုကဏ္ဍ	၁၀	-
(င)	မွေးမြူရေးနှင့်ရေလုပ်ငန်းကဏ္ဍ	၃၃	-
(စ)	လယ်ယာကဏ္ဍ	၄၄	-
(ဆ)	အခြားဝန်ဆောင်မှုကဏ္ဍ	၂၀၅	၁၉၈
စုစုပေါင်း		၁၂၅၅	၈၇၃

သတင်းစဉ်

★ **ကျောစိုးမှ**
ငွေတံဆိပ် တစ်ခု၊ သီသီမွန်က မီတာ(၄၀၀) (၅၇.၆၀) ဖြင့် ကြေးတံဆိပ်၊ အေးအေးသန်းက မီတာ(၁၅၀၀) ၄၅၉.၇၄ ဖြင့် ကြေးတံဆိပ် စုစုပေါင်း ရွှေတံဆိပ် တစ်ခု၊ ငွေတံဆိပ်လေးခု၊ ကြေးတံဆိပ်နှစ်ခု ဆွတ်ခူးရရှိခဲ့သည်။
အောင်ပွဲရအဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ဦးသိန်းသန်းနိုင်(အား/ကာ) လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူးနှင့် မြန်မာပြေးခုန်ပစ် အဖွဲ့သည် ယမန်နေ့ည ၉ နာရီက ရန်ကုန်အပြည်ပြည် ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိရာ အားကစားနှင့် ကာယပညာသိပ္ပံ(ရန်ကုန်) ကျောင်းအုပ်ကြီး ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးစိုးအောင်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးအောင်မိုး၊ မြန်မာနိုင်ငံ ပြေးခုန်ပစ်အဖွဲ့ချုပ်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ကျော်ဦး၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ခင်(နည်းစနစ်ချုပ်)၊ အတွင်းရေးမှူး ဦးကျော်ထူးအောင်နှင့် အမှုဆောင်များ၊ အားကစားနှင့် ကာယပညာသိပ္ပံ(ရန်ကုန်)မှ သင်တန်းသား သင်တန်းသူများက ကြိုဆိုခဲ့ကြသည်။ **မြင့်စိုး၊ သတင်းစဉ်**

စာမျက်နှာ ၈ မှ

ကျောက်ဖယား- မဲခေါင်စီးပွားရေး ဆောင်ရွက်မှု မဟာဗျူဟာ (ACMECS)၊ လန်ချန်း- မဲခေါင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုအစီအစဉ်၊ မဲခေါင်-ဂျပန်၊ မဲခေါင်-ကိုရီးယား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ၊ မဲခေါင်မြစ်အောက်ပိုင်း နိုင်ငံများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအစီအစဉ် (အယ်လ်အမ်အိုင်) အစရှိသည့် ဒေသဆိုင်ရာ နှင့် ဒေသခွဲဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများမှာ တက်ကြွစွာ ပါဝင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာတွင် မိမိတို့ဝန်ကြီးဌာန နှစ်ခုအနေဖြင့် ဦးဆောင် ဝန်ကြီးဌာနများအဖြစ် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက် ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း။

တိုးချဲ့ထူထောင်နိုင်ခဲ့

သံတမန်ဆက်သွယ်မှု တိုးချဲ့ဆောင်ရွက် ခြင်းအနေဖြင့် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအများအပြားနှင့် ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုမြှင့်တင်ရန်နှင့် အပြန်အလှန် ပံ့ပိုးမှုများ ပိုမိုရရှိနိုင်ရေးအတွက် သံတမန် ဆက်သွယ်မှုများ တိုးချဲ့ထူထောင်လျက်ရှိရာ တွင် အစိုးရသက်တမ်း သုံးနှစ်တာကာလ အတွင်း မိတ်ဖက်သစ်နိုင်ငံ ခုနှစ်နိုင်ငံ (မော်လ်တား၊ အီကွေဒိုး၊ မာရှယ်ကျွန်းစုနိုင်ငံ၊ ဟိုလီဆီးလ်၊ လိုက်ဘေးရီးယား၊ ဂီနီ၊ ဆေးရဲလ်) နှင့် သံတမန်ဆက်သွယ်မှုများ တိုးချဲ့ ထူထောင်နိုင်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ကမ္ဘာ့ နိုင်ငံပေါင်း ၁၉၃ နိုင်ငံအနက် နိုင်ငံပေါင်း ၁၂၁ နိုင်ငံနှင့် သံတမန်ဆက်သွယ်ထူထောင် ထားရှိပြီးဖြစ်ပါကြောင်း။

အာဖရိကနိုင်ငံများအနေဖြင့် ချစ်ကြည် ရင်းနှီးမှုတိုးမြှင့်ရန် ဘီနင်သမ္မတနိုင်ငံ၊ ကွမ်ဘို သမ္မတနိုင်ငံ၊ တိုဂိုသမ္မတနိုင်ငံတို့နှင့် သံတမန် ဆက်သွယ်မှုများ တိုးချဲ့ထူထောင်နိုင်ရေး အတွက် စီမံဆောင်ရွက်ထားပြီးဖြစ်ပါ ကြောင်း။

လက်ရှိတွင် မြန်မာသံရုံး ၃၅ ရုံး၊ အမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ရုံး သုံးရုံးနှင့် ကောင်စစ်ဝန်ချုပ်ရုံး ခြောက်ရုံး စုစုပေါင်း ၄၄ ရုံးကို ဖွင့်လှစ်ထားရှိပြီး လက်တင်အမေရိက၊ ကာရေဗီယံ ဒေသတွင်းနိုင်ငံများနှင့် ထိတွေ့ ဆက်သွယ်မှုတိုးမြှင့်ရန် ကျူးဘားနိုင်ငံ ဟာဗားနားမြို့အလယ်ပိုင်း၊ အရှေ့ပိုင်းဥရောပ နိုင်ငံများနှင့် ထိတွေ့ဆက်သွယ်မှုများ တိုးမြှင့် ရန် ချက်သမ္မတနိုင်ငံ ပရာဂျီမြို့တိုတွင် ယခုနှစ် အတွင်း မြန်မာသံရုံးသစ်များ တိုးချဲ့ဖွင့်လှစ် သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ပြန်လည်လက်ခံသွားမည်

ပြည်ပရောက် မြန်မာနိုင်ငံသားများနှင့် ပတ်သက်၍ တိုးတက်မှုတစ်ရပ်အနေဖြင့် ထိုင်းနိုင်ငံရှိ ယာယီစခန်းများမှ ၎င်းတို့ဆန္ဒ အလျောက် ပြန်လာလိုသူ မြန်မာနိုင်ငံသား များအား ထိုင်းနိုင်ငံအစိုးရနှင့် နှစ်နိုင်ငံချင်း အစီအစဉ်အရ စိစစ်ပြီးသူများကို မြန်မာ နိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်ပေးနိုင်ခဲ့ပါ ကြောင်း၊ ပထမအကြိမ်အဖြစ် ၇၁ ဦး၊ ဒုတိယ အကြိမ်တွင် ၉၃ ဦးနှင့် တတိယအကြိမ်တွင် ၅၆၇ ဦးအား စိစစ်လက်ခံပေးခဲ့ပြီး ပြန်လည် နေရာချထားမှုများ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ ကာ မကြာမီ စတုတ္ထအသုတ် ပြန်လည်လက်ခံ သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ထိုင်းနှစ်နိုင်ငံအကြား နယ်နိမိတ်တိုင်းတာရေး သဘောတူညီချက်ကို ဆောင်ရွက်ပြီး လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ရေး အတွက် မြန်မာ-ထိုင်း အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီး များ အစည်းအဝေးများ ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့ပြီး နှစ်ဖက်အမြင်ကွာဟမှုများကို လျော့ချနိုင်ခဲ့ ပါကြောင်း၊ ယင်းသဘောတူညီချက်အား လက်မှတ်ရေးထိုးပြီးပါက ပတ်ချန်မြစ်နှင့် ၎င်း၏ မြောက်ဘက်ရှိ ကုန်းနယ်နိမိတ်မိုင် ၂၀၀ ခန့်ကို တိုင်းတာသတ်မှတ်နိုင်မည်ဖြစ်ပြီး ကျန်အပိုင်းများကို အပိုင်းလိုက် ဆက်လက်

တိုင်းတာသွားရန် ရှိပါကြောင်း။

နိုင်ငံတကာစံနှုန်းများနှင့်အညီ ဖြေရှင်း

မြန်မာ-အိန္ဒိယနယ်နိမိတ် နာဂဒေသရှိ နယ်နိမိတ်မှတ်တိုင်အမှတ် ၁၄၅ နှင့် ၁၄၆ အကြားတွင် အိန္ဒိယဘက်ဒေသများမှ နယ်နိမိတ်အားကျော်လွန်ပြီး အဆောက်အအုံ များ တည်ဆောက်ခြင်းမပြုစေရန် ခြံစည်းရိုး ကာရံရေးအတွက် နှစ်နိုင်ငံပူးတွဲ၍ ထပ်တိုး မှတ်တိုင် ၃၈ တိုင် စိုက်ထူကာ အလားတူ မှတ်တိုင် အမှတ် ၈၀ နှင့် ၈၂ အကြားတွင် လည်း ထပ်တိုးမှတ်တိုင် ၃၀ တိုင်အား ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ကွင်းဆင်းရာသီတွင် အိန္ဒိယဘက်နှင့် ပူးတွဲ၍ တည်ဆောက်ပြီးစီးခဲ့ပါကြောင်း။

တရုတ်နိုင်ငံနှင့် နှစ်နိုင်ငံနယ်နိမိတ်ပူးတွဲ စစ်ဆေးမှုကို မပြုလုပ်နိုင်ခဲ့သည့်မှာ ၂၃ နှစ် ကျော်ကြာမြင့်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည့်အတွက် တတိယ အကြိမ် မြန်မာ-တရုတ် နယ်နိမိတ်ပူးတွဲ စစ်ဆေးရေးဆိုင်ရာ ကြိုတင်ညှိနှိုင်းအစည်း အဝေးများကို ကျင်းပခဲ့ရာ ဒုတိယအကြိမ် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ၂၀၁၉ ခုနှစ် မတ်လ အတွင်း တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ၌ ကျင်းပ ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း။

မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ကမ္ဘာ့တာဝန်သိ နိုင်ငံအဖြစ် ရခိုင်ပြည်နယ်အရေးကို နိုင်ငံ တကာ စံနှုန်းများနှင့်အညီ ဖြေရှင်းဆောင်ရွက် လျက်ရှိရာတွင် ပြည်တွင်းအခြေအနေ၊ လိုအပ် ချက်များနှင့် ကိုက်ညီစွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် မိမိတို့အနေဖြင့် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိ ပါကြောင်း။

မြန်မာနိုင်ငံသည် အချုပ်အခြာအာဏာ ပိုင်နိုင်ငံ တစ်နိုင်ငံဖြစ်သည့်အတွက် နိုင်ငံ တကာဂ ဝင်ရောက်စီရင်ခိုင်းရေး ဦးတည် ကြိုးပမ်းမှုများကို လုံးဝလက်မခံကြောင်း နိုင်ငံတကာမျက်နှာစာတွင် ပြတ်သားစွာ ရပ်တည်ပြောကြားထားပါကြောင်း။

လူ့အခွင့်အရေးကောင်စီ၏ မြန်မာနိုင်ငံ နှင့် ပတ်သက်သည့် နိုင်ငံတကာအချက် အလက်ရှာဖွေရေးအဖွဲ့ (FFM) ဖွဲ့စည်းရန် ဆုံးဖြတ်ချက်နှင့် ဖွဲ့စည်းတာဝန်ပေးမှု၊ မြန်မာ နိုင်ငံသို့ လာရောက်လိုမှုနှင့် ယင်းအဖွဲ့၏ အစီရင်ခံစာတို့ကို လက်မခံနိုင်ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံ အစိုးရ၏ သဘောထားရပ်တည် ချက်ကို ပြတ်ပြတ်သားသား ထုတ်ပြန်ခဲ့ပါ ကြောင်း။

ထို့အပြင် ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေညီလာခံ နှင့် လူ့အခွင့်အရေးကောင်စီတို့တွင် တင်သွင်းသည့် ဆုံးဖြတ်ချက်အဆိုကြမ်းများ အား လက်မခံနိုင်ကြောင်းကို ပြတ်သားစွာ ပြသနိုင်ရန် မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့များ အနေဖြင့် မဲခွဲရန်တောင်းဆိုခြင်း၊ နိုင်ငံ၏ ရပ်တည်ချက်များအား ဖော်ပြသည့် မိန့်ခွန်း များ ပြောကြားခြင်းများကို စဉ်ဆက်မပြတ် ပြုလုပ်နေပါကြောင်း။

ရှင်းလင်းဖြေကြား

တစ်ဖက်တွင်လည်း ရခိုင်ပြည်နယ်အရေး ကိစ္စနှင့် ပတ်သက်၍ ရှုပ်ထွေးသိမ်မွေ့သည့် စိန်ခေါ်မှုများအပေါ် အာဆီယံအပါအဝင် ဒေသတွင်းအဖွဲ့အစည်းများ၏ ထိပ်သီးအစည်း အဝေးများတွင် နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲများ ကိုယ်တိုင် ရှင်းလင်းပြောကြားခြင်းများ၊ အာဆီယံထိပ်သီးအစည်းအဝေးကာလအတွင်း ကျင်းပသည့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများအစည်း အဝေးများတွင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဆောင်ရွက် ထားရှိမှုအခြေအနေများကို စဉ်ဆက်မပြတ် အသိပေးဆောင်ရွက်မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ပါ ကြောင်း။

တစ်ဖက်နိုင်ငံရောက် နေရပ်စွန့်ခွာသူများ ပြန်လည်လက်ခံရေးနှင့်ပတ်သက်၍ မိမိတို့ နိုင်ငံအတွင်း အမန်တကယ်နေထိုင်ခဲ့သူများ ပြစ်ချက်စိစစ်ပြီးသူများကို ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်



အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးမြင့်သူ

နိုင်ငံနှင့် နှစ်နိုင်ငံအကြားသဘောတူညီချက်၊ စည်းကမ်းချက်များနှင့်အညီ ပြန်လည်လက်ခံ ရေးလုပ်ငန်းစဉ် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး မြေပြင်တွင် တိုးတက်မှုများ ရရှိရန်အတွက် လည်း ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။

မိမိတို့ဝန်ကြီးဌာန နှစ်ခုအနေဖြင့် နိုင်ငံ တကာတွင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပုံရိပ်မြှင့်တင်ရေး နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်အရေးကိစ္စအပါအဝင် စိန်ခေါ်မှုများကို ဖြေရှင်းရေးအတွက် နိုင်ငံတော်နှင့် ပြည်သူများအကျိုးအတွက် ဦးထိပ်ထားကာ မျှတပြီး လက်တွေ့ကျသော နည်းလမ်းများနှင့် ဖြေရှင်းနိုင်ရေး ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း ရှင်းလင်း ဖြေကြားသည်။

မေးမြန်းချက်များကို ဖြေကြား

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်ရုံး ၏ ပြည်သူ့အတွက် တတိယ တစ်နှစ်တာ ကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်မှုများနှင့် စပ်လျဉ်း ၍ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဒေါ်နုနုယုဉ်က ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်ရုံး၏ ဥပဒေများ စိစစ်ရေးဦးစီးဌာနသည် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ သုံးနှစ်တာသက်တမ်းကာလအတွင်း နိုင်ငံ တော်၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးမှုအတွက် အရေးပါ သော ဥပဒေများ၊ နိုင်ငံတော်၏ တရားဥပဒေ စိုးမိုးရေးကို အထောက်အကူဖြစ်စေမည့် ဥပဒေများ၊ ပြည်သူများအပေါ် အခွင့်အရေး များနှင့် စပ်လျဉ်းသော ဥပဒေများကို စိစစ် အကြံပြုပြန်ကြားခြင်း၊ ပြည်ထောင်စုအစိုးရ အဖွဲ့ဝင်၊ နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံးနှင့် ဝန်ကြီးဌာန များက မေးမြန်းချက်များကို သဘောထား မှတ်ချက် ပြန်ကြားခြင်း၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စား လှယ်များက တင်သွင်းသောအဆို၊ မေးမြန်း သည့် ကြွယ်ပွင့်ပြ မေးခွန်းများနှင့် ကြွယ်ပွင့် မပြ မေးခွန်းများအပေါ် ဖြေကြားခြင်းများ အပါအဝင် သဘောထားမှတ်ချက်ပေးခြင်း တို့ကို ဆောင်ရွက်ပါကြောင်း။

တတိယ တစ်နှစ်တာကာလအတွင်း ဥပဒေများစိစစ်ရေးဦးစီးဌာန၏ ဆောင်ရွက် ချက်များအနေဖြင့် ဥပဒေစိစစ်ခြင်း ၁၈၁ ခု၊ နည်းဥပဒေစိစစ်ခြင်း ၂၅၇ ခု၊ ဘာသာပြန် ဆိုခြင်း ၁၁၄ ခုနှင့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ရေးရာ စိစစ်ခြင်း ၄၃ ခု ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပါ ကြောင်း။

ဥပဒေအကြံဉာဏ်ပေးရေးဦးစီးဌာန သည် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ သုံးနှစ်တာ သက်တမ်းကာလအတွင်း အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ၊ ဒေသဆိုင်ရာနှင့် နှစ်ဖက်စာချုပ်ဝင်များ အကြား နည်းပညာ၊ ငွေရေးကြေးရေး ထောက်ပံ့ကူညီရေး၊ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ဆိုင်ရာ သဘောတူစာချုပ်များ၊ ၂၀၁၆ ခုနှစ် တွင် လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ အဓိကစာချုပ် တစ်ခုဖြစ်သည့် International Covenant on Economic Social and Cultural Rights (ICESCR)၊ လူ့အခွင့်အရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးအတွက် ပြည်ထောင်စု ရှေ့နေချုပ်ရုံးနှင့် ဒီန်းမတ်သံရုံးတို့အကြား ချုပ်ဆိုခဲ့သည့် နားလည်မှုစာချုပ်လွှာ (MoU)၊ ငွေကြေးခါးချမှု တိုက်ဖျက်ရေး



အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဒေါ်နုနုယုဉ်

ဆိုင်ရာ အာဂျ-ပစီဖိတ်အဖွဲ့မှ နိုင်ငံအချင်းချင်း အကဲဖြတ်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်အရ မြန်မာနိုင်ငံ အပေါ် ဒုတိယအကြိမ် အပြန်အလှန်အကဲဖြတ် ရေးလုပ်ငန်းစဉ်နှင့် ကုလသမဂ္ဂ အဂတိ လိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကွန်ဗင်းရှင်းအရ ဆောင်ရွက်ရသော ကိုယ်ပိုင်အကဲဖြတ် ဆန်းစစ်ချက်လုပ်ငန်းစဉ်များကို ဆောင်ရွက် နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း။

ထို့ပြင် ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်ရုံး Universal Periodic Review (UPR) အထောက်အကူပြုကော်မတီအား ဖွဲ့စည်း ခြင်း၊ ငွေကြေးခါးချမှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှုကို ငွေကြေးထောက်ပံ့ခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်းသည့် နိုင်ငံအချင်းချင်း အကဲဖြတ်မှုလုပ်ငန်းစဉ် (ME Process) နှင့် အစီရင်ခံစာ (ME Report)၊ အမျိုးသားအဆင့်အန္တရာယ် အကဲဖြတ်ရေးလုပ်ငန်းစဉ် (NRA Process) နှင့် အစီရင်ခံစာ (NRA Report)၊ ငွေကြေး ခါးချမှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှုကို ငွေကြေး ထောက်ပံ့မှုတိုက်ဖျက်ရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသား အဆင့် မဟာဗျူဟာရေးဆွဲရေးလုပ်ငန်းစဉ် နှင့် လုပ်ငန်းစီမံချက် (Action Plan) တို့ကို လည်း ပြုစုဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း။

ကျောက်ဖြူအထူးစီးပွားရေးဇုန် စီမံခန့်ခွဲ မှုကော်မတီ၊ Doing Business အစီရင်ခံစာပါ ညွှန်းကိန်းအလိုက် ပါဝင် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သည့် ကော်မတီ၊ ထားဝယ်အထူးစီးပွားရေးဇုန် စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီတို့၏ လုပ်ငန်းအဖွဲ့များ တွင် အဖွဲ့ဝင်များအဖြစ်ပါဝင်၍ ဥပဒေရေးရာ အကြံဉာဏ်ပေးလျက်ရှိခြင်း၊ ၁၉၆၃ ခုနှစ်၊ လုပ်ငန်းများ ပြည်သူပိုင်ပြုလုပ်ခြင်း ဥပဒေ အရ သိမ်းဆည်းခဲ့သည့် အခန်း၊ အဆောက် အအုံနှင့်စပ်လျဉ်း၍ မူဝါဒများရေးဆွဲခြင်း၊ ပုဂ္ဂလိကပိုင်ပြုလုပ်ရေး ကော်မရှင်က တာဝန် ပေးသည့် လုပ်ငန်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဥပဒေ အကြံပြုခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါ ကြောင်း။

ဥပဒေနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်

တရားစွဲနှင့် အမှုလိုက်ဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ရာဇဝတ်မှုများကို တရားမစွဲစီ ဥပဒေအကြမ်း ပေးခြင်းနှင့် နိုင်ငံတော်ကိုယ်စား အမှုလိုက်ပါ ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ပြည်ထောင်စုတရား လွှတ်တော်ချုပ်ရုံးသို့ လျှောက်ထားလာသည့် စာချွန်တော်များကို နိုင်ငံတော်ကိုယ်စား လိုက်ပါဆောင်ရွက်ခြင်း၊ နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာ ခုံရုံးတွင် နိုင်ငံတော် ဘက်မှလည်းကောင်း၊ ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်တွင် ရုံးသဟာယ အဖြစ်လည်းကောင်း ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ တရားရုံးအဆင့်ဆင့်က ချမှတ်သော စီရင် ချက်၊ အမိန့် သို့မဟုတ် ဆုံးဖြတ်ချက်များအပေါ် အယူခံမှု ပြင်ဆင်မှု၊ အထွေထွေလျှောက်ထား မှုများကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း တို့ကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။

တရားစွဲမှုနှင့် အမှုလိုက်ဦးစီးဌာန ဆောင်ရွက်ချက်များအနေဖြင့် တတိယ တစ်နှစ်တာကာလတွင် ရာဇဝတ်အထူး

အယူခံမှု ၂၆ မှု၊ သေဒဏ်အတည်ပြုမှု ၂၂ မှု၊ ရာဇဝတ် အထွေထွေလျှောက်ထားမှု ၁၄ မှု၊ အထွေထွေရာဇဝတ်လျှောက်ထားမှု ၂၆ မှု၊ ရာဇဝတ်အယူခံမှု ၃၅၈ မှု၊ ရာဇဝတ်ပြင်ဆင်မှု ၇၇၉ မှု၊ စာချွန်တော်မိန့်လျှောက်ထားမှု ၉၀ မှု၊ တရားမစွဲစီ အကြံပြုပေးခြင်း ၁၀၉ မှုတို့ကို ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း။

မြန်မာ့ဥပဒေ သတင်းအချက်အလက် စနစ် (Myanmar Law Information System- MLIS) တည်ထောင်ရေးစီမံကိန်း အတွက် KOICA ၏ အထောက်အပံ့ဖြင့် ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်ရုံးနှင့် ကိုရီးယား သမ္မတနိုင်ငံဥပဒေပြုဝန်ကြီးဌာန (Ministry of Legislation- MOLEG) တို့အကြား နည်းပညာဖလှယ်ရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ ပါကြောင်း။

အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ထုတ်လွှင့်

မြန်မာ့ဥပဒေ သတင်းအချက်အလက် စနစ် (Myanmar Law Information System- MLIS) ကို (www.mlis.gov.mm) website တွင် ၂၀၁၈ ခုနှစ် မေ ၂၄ ရက်မှစတင်၍ အောင်မြင်စွာ လွှင့်တင်နိုင်ခဲ့ ပါကြောင်း၊ MLIS တွင် ဥပဒေများ၊ တစ်ဆင့် ဥပဒေများ၊ စီရင်ထုံးများ၊ မြန်မာနိုင်ငံက ပါဝင် လက်မှတ်ရေးထိုးထားသော Convention များ၊ ဥပဒေသတင်းအချက်အလက် စုစုပေါင်း ၈၈၀၀ ကျော်ကို အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ထုတ်လွှင့်လျက်ရှိပါကြောင်း။

အဂတိကင်းရှင်းရေးဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက် ချက်များအနေဖြင့် ဥပဒေအရာရှိများ လာဘ်ပေးလာဘ်ယူ ကင်းရှင်းရေးအတွက် စဉ်ဆက်မပြတ် ဆွေးနွေးမှာကြားခြင်း၊ လမ်းညွှန်ချက်များ ထုတ်ပြန်ခြင်း၊ အပြန် အလှန်ကြီးကြပ်ထိန်းကျောင်းခြင်း၊ ဥပဒေ အရာရှိများ လာဘ်ပေး လာဘ်ယူပြုလုပ်ပါက တိုင်ကြားနိုင်သည့် ဖုန်းနံပါတ်များကို သတင်းစာတွင် ထည့်သွင်းဖော်ပြခြင်း၊ ဥပဒေ ရုံးများတွင် ကြော်ငြာစာကပ်ခြင်းများကိုလည်း ဆောင်ရွက်ထားရှိခြင်း၊ ဥပဒေအရာရှိများ လာဘ်ပေးလာဘ်ယူကင်းရှင်းရေးကို ကြိုတင် ကာကွယ်ရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုရှေ့နေ ချုပ်ရုံးတွင် အဂတိလိုက်စားမှု တားဆီး ကာကွယ်ရေးအဖွဲ့ (Corruption Prevention Unit) ကို အဖွဲ့ဝင် ၁၆ ဦးဖြင့် ဖွဲ့စည်းပြီး အဂတိလိုက်စားမှုလျော့နည်းစေရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ဥပဒေအရာရှိများ ကျင့်ဝတ်သိက္ခာ ဖောက်ဖျက်သဖြင့် တတိယ တစ်နှစ်တာကာလတွင် အမှု ၂၀ အရေးယူ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း။

ဥပဒေဘာသာပြန်ကော်မရှင်၏ လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ချက်များအနေဖြင့် ဥပဒေ ဘာသာပြန်ကော်မရှင်ကို နိုင်ငံတော်သမ္မတ ရုံး၏ အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် ၁၆/၂၀၁၆ ဖြင့် ဖွဲ့စည်းပြီး အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် ၃၁/၂၀၁၇ ဖြင့် ပြင်ဆင် ဖွဲ့စည်းခဲ့ပါကြောင်း၊ ဥပဒေဘာသာပြန် ကော်မရှင်တွင် ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်က ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ဆောင်ရွက်ပြီး အဖွဲ့ဝင် ၁၂ ဦးဖြင့် လုပ်ငန်း များ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ဥပဒေ ဘာသာပြန်ကော်မရှင်မှ ဥပဒေ ကိုးခုကို အင်္ဂလိပ်ဘာသာမှ မြန်မာဘာသာသို့ ပြန်ဆို ၍ အတည်ပြုထုတ်ဝေနိုင်ခဲ့ပါကြောင်း။

တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေများကောင်စီ၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်များအနေဖြင့် သုံးနှစ် တာကာလအတွင်း တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ အဖြစ် လျှောက်ထားသူ စုစုပေါင်း ၃၂၆၇ ဦး ၏ တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေဝင်ခွင့်ကို စိစစ်ခဲ့ပြီး ထောက်ခံကြောင်း သဘောထားမှတ်ချက်ကို ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်သို့ ပေးပို့ နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း။ **စာမျက်နှာ ၁၀ သို့**

ပြည်တွင်းရေးရာ

အခြေခံပညာအဆင့် အမျိုးသားပညာရည်စစ်ဆေးအကဲဖြတ်ခြင်း မူဝါဒ(မူကြမ်း)ဆွေးနွေးပွဲနှင့် အခြေခံပညာအထက်တန်းဆင့်ပြီးမြောက်ကြောင်း လက်မှတ်ပေးအပ်ရန်အတွက် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် မေ ၂၃

အခြေခံပညာအဆင့် အမျိုးသားပညာရည်စစ်ဆေးအကဲဖြတ်ခြင်း မူဝါဒ (မူကြမ်း)ဆွေးနွေးပွဲနှင့် အခြေခံပညာအထက်တန်းဆင့်ပြီးမြောက်ကြောင်း လက်မှတ်ပေးအပ်ရန်အတွက် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော် ရုံးအမှတ် (၁၃) အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်

ရှေးဦးစွာ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ မျိုးသိမ်းကြီးက ပညာရေးသည် နိုင်ငံ၏လူသားအရင်းအမြစ်များကို သင်ကြား သင်ယူလေ့ကျင့်ပေးထုတ်ပေးခြင်း ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံ၏ကုန်ထုတ်စွမ်းအား များ၊ ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အဓိကစိန်ခေါ်မှုသည် ကျွမ်းကျင်လုပ်သားများ အားနည်းခြင်းဖြစ်ပြီး ကျွမ်းကျင်လုပ်သားများရရှိအောင် ပြုစုပျိုးထောင်ရာတွင် နိုင်ငံသားတိုင်း အခြေခံပညာအထက်တန်းအဆင့် သင်ယူပြီးမြောက်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ဆက်လက်ပြီး ကျွမ်းကျင်လုပ်သားများ ကို Professional များဖြစ်အောင် တစ်သက်တာသင်ယူမှုအစီအစဉ်ဖြင့် ပညာရေးအခွင့်အလမ်းများ ပေးနိုင်မှသာ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များကို သင်ကြားသင်ယူလေ့ကျင့်ပေးထုတ်ပေးနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

သင်ကြားသင်ယူလေ့ကျင့်ပေးရာတွင် တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး အရည်အချင်း ရှိမှု၊ စွမ်းရည်ရှိမှု၊ သင်ယူတတ်မြောက်မှုများမတူညီပါကြောင်း၊ ထိုမတူညီမှုများ ကြောင့် ပညာရေးစစ်ဆေးအကဲဖြတ်ခြင်းမူဝါဒသည် အလွန်အရေးကြီးပါ ကြောင်း၊ မိမိတို့ ကျောင်းသားကျောင်းသူများအား အတူပူးပေါင်းပြီး အစု အဖွဲ့လိုက် ဆောင်ရွက်ရာတွင် တော်စေချင်ပါကြောင်း၊ ကိုယ့်နိုင်ငံ၏ လူမှု အသိုင်းအဝိုင်းပျော်ရွှင်ရန်၊ တိုးတက်ရန်လုပ်ဆောင်ပေးနိုင်သည့် ကလေးများ လေ့ကျင့်ပေးထုတ်ပေးနိုင်ရေးအတွက် အားလုံးပိုင်းဝန်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်



သွားကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။
ယင်းနောက် အခြေခံပညာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးကိုလေးဝင်း က အစည်းအဝေးကျင်းပရခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။
ဆက်လက်၍ မြန်မာနိုင်ငံစာစစ်ဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးအောင်ထိုက်က အခြေခံပညာအဆင့်အမျိုးသားပညာရည်စစ်ဆေးအကဲဖြတ် ခြင်း မူဝါဒရေးဆွဲရခြင်း၏ အကြောင်းရင်းများကို ဆွေးနွေးတင်ပြသည်။
ထို့နောက် ADB မှ Consultant ဒေါက်တာမြင့်မြင့်စန်းက အခြေခံ

ပညာအဆင့် အမျိုးသားပညာရည်စစ်ဆေးအကဲဖြတ်ခြင်း မူဝါဒ(မူကြမ်း)ကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။
ယင်းနောက် ဆွေးနွေးလိုသည့်မေးခွန်းများ၊ အချက်အလက်များကို အုပ်စုလိုက် ဆွေးနွေးခြင်း၊ ပြန်လည်ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးခြင်း၊ မှတ်တမ်းတင်ခြင်း တို့ကို ဆောင်ရွက်ကြသည်။
အစည်းအဝေးကို မေ ၂၄ ရက်အထိ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

၂၀၁၉-၂၀၂၀ ပညာသင်နှစ်အတွင်း တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အလိုက် အခြေခံပညာကျောင်းများအား ကျောင်းအဆင့်တိုးမြှင့်ဖွင့်လှစ်ခွင့်ပြု

နေပြည်တော် မေ ၂၃

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ပညာသင်နှစ်အတွင်း တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အလိုက် အခြေခံပညာကျောင်းများအား ကျောင်းအဆင့်တိုးမြှင့်ဖွင့်လှစ်ခွင့်ပြုမည်ဖြစ်သည်။

Table with 11 columns: စဉ် (Serial), တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် (State/Region), အသစ် (New), အဆင့်တိုး (Upgrade), ပေါင်း (Total), အလက (Not), အမက (Not), အထက (High School), အလက (Not), မူလနှင့် (Original), အမက (Not), ပေါင်း (Total). Rows list various states and regions with their respective student counts and school numbers.

အဆိုပါတိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များအလိုက် ကျောင်းအဆင့်တိုးမြှင့်ဖွင့်လှစ်ခွင့်ပြုမည့် ကျောင်းစာရင်းများအား ပြည်သူများ သိရှိနိုင်ရန်အတွက် ဝန်ကြီးဌာန ဝက်ဆိုက် www.moe.gov.mm တွင် တင်ပေးထားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

စာမျက်နှာ ၉ မှ

ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်ရုံးသည် နိုင်ငံတော်၏ ဥပဒေ ပြုရေးနှင့် အုပ်ချုပ်ရေးကဏ္ဍများတွင် ဥပဒေအကြံဉာဏ် များ ပေးနိုင်သကဲ့သို့ တရားစီရင်ရေးကဏ္ဍတွင်လည်း နိုင်ငံတော်ကိုယ်စား အမှုလိုက်ပါဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ဥပဒေ အကြံဉာဏ်ပေးခြင်း၊ နစ်နာသူအတွက် ဥပဒေမှပေးသော အခွင့်အရေးများ ရရှိစေရန် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ပါကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။
ဆက်လက်၍ တက်ရောက်လာကြသည့် သတင်း မီဒီယာများက ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်ရုံး၏ ဆောင်ရွက် မှုများနှင့်ပတ်သက်၍ တစ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၊ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၏ သက်ပြည့်ပင်စင်စာစားခွင့်နှင့် ကျင့်သုံးနေသည့်မူဝါဒ၊ ပဟိုဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ် နှစ်ခုတွင် ဆောင်ရွက်နေသည့် ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများ၊ နိုင်ငံခြားတက္ကသိုလ်များနှင့် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်နေမှု၊ နိုင်ငံဝန်ထမ်းများအပေါ် ကျင့်သုံးလျက်ရှိသည့် ဆုပေးဒဏ်ပေးစနစ်၊ နိုင်ငံခြား ပညာတော်သင်စေလွှတ်မှု၊ နိုင်ငံဝန်ထမ်းများ၏ စွမ်းဆောင်ရည်နှင့်ပတ်သက်သည့် ချီးမြှောက်မှု၊ ဝန်ကြီး ဌာနများသို့ တစ်မတော်မှ ပြောင်းရွှေ့တာဝန်ထမ်းဆောင်မှု အခြေအနေ၊ နိုင်ငံဝန်ထမ်းများအပေါ် ပြည်သူများ၏ သဘောထားမှတ်ချက်စစ်တမ်းကောက်ယူမည့် အစီ အစဉ်၊ ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်ရုံး၏ ဂုဏ်ထူး ဆောင်ဒေါက်တာဘွဲ့လက်မှတ် မှန်တန်ဖိုး ရှိ မရှိ၊ နိုင်ငံ ဝန်ထမ်းများ အများဆုံးအရေးယူခံရသည့် ဝန်ကြီးဌာနနှင့် ပြစ်မှုအမျိုးအစား၊ ဝန်ကြီးဌာနများ၏ အဆင့်မြင့်ရာထူး နေရာများတွင် တစ်မတော်မှပြောင်းရွှေ့လာသူများနှင့် အရပ်သားများ၏ အချိုးအစားစသည် မေးခွန်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ မေးမြန်းကြသည်။
ထို့အတူ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် အပြည်ပြည် ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာနတို့၏

ဆောင်ရွက်ချက်များနှင့်ပတ်သက်၍ ဝီဇာစည်းကမ်း ဖောက်ဖျက်မှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အရေးယူဆောင်ရွက်ခဲ့မှု၊ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၏ တရုတ်ခရီးစဉ်တွင် နှစ်နိုင်ငံ သဘောတူစီမံကိန်း ရှိ မရှိ၊ မြန်မာ-တရုတ် နှစ်နိုင်ငံ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည့် စီမံကိန်းများအခြေ အနေ၊ မြန်မာ-ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် နှစ်နိုင်ငံ သဘောတူညီချက် အရ ပြန်လည်လက်ခံရေးဆောင်ရွက်ထားရှိမှု၊ ရခိုင် ပြည်နယ်အရေးကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်း၍ နိုင်ငံတကာ ဖိအားပေး မှုများကို ဖြေရှင်းရန် ကုလသမဂ္ဂသို့ မြန်မာကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့စေလွှတ်ရန် အစီအစဉ် ရှိ မရှိ၊ တရုတ်နိုင်ငံမှ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ဝယ်ယူရန် အစီအစဉ် ရှိ မရှိ၊ ၂၀၁၉ ခုနှစ်တွင် တရုတ်-မြန်မာ စီးပွားရေးစင်္ကြံလမ်း တည်ဆောက်မည့် စီမံကိန်းအခြေအနေ၊ နေပြည်တော်သို့ နိုင်ငံတကာသံရုံးများ ပြောင်းရွှေ့ဖွင့်လှစ်ရန် ဆောင်ရွက် နေမှုအခြေအနေ၊ မြန်မာ-အီယူ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုနှင့် ရလဒ်အခြေအနေ၊ တရုတ်-မြန်မာ စီးပွားရေးစင်္ကြံလမ်း စီမံကိန်းများ ဆောင်ရွက်ရန် ချမှတ်ထားသည့်မူဝါဒ၊ အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုများဖြစ်ပွားခဲ့သည့် နိုင်ငံများတွင် မြန်မာသံရုံးဝန်ထမ်းများ၏ လုံခြုံရေးအတွက် ဆောင်ရွက် ထားရှိမှု၊ စိန်မာတင်ကျွန်းအရေးကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သံတမန်နည်းလမ်းအရ ဆောင်ရွက်သွားမည့် အခြေအနေ တို့နှင့် စပ်လျဉ်း၍ မေးမြန်းကြသည်။
အလားတူ ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်ရုံး၏ ဆောင်ရွက်ချက်များနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထောက်များ အား ဖမ်းဆီးအရေးယူမှုများတွင် ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ် ရုံးမှ ဥပဒေအကြံပေးမှု၊ ဥပဒေအရာရှိများ အရေးယူခံရ သည့်အရေအတွက်၊ နိုင်ငံတော်ကိုယ်စား လိုက်ပါ ဆောင်ရွက်ရသည့် အမှုအရေအတွက်၊ နိုင်ငံရေးလှုပ်ရှားမှု ကြောင့် ရှေ့နေလိုင်စင်ရုပ်သိမ်းခံရသူများအား လိုင်စင် ပြန်လည်ထုတ်ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ မရှိ စသည့်မေးခွန်းများ နှင့်စပ်လျဉ်း၍ မေးမြန်းကြရာ ဌာနအလိုက် ပြန်လည် ရှင်းလင်းဖြေကြားကြသည်။
သတင်း - မျိုးထွန်းနန္ဒာ

လဲချားမြို့၌ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး ပညာပေးဟောပြောပွဲနှင့် နံရံကပ်စာစောင်ပြပွဲ ကျင်းပ

လဲချား မေ ၂၃
ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) လဲချားမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာန လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာန၌ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်အသိပညာပေး ဟောပြောပွဲနှင့် နံရံကပ်စာစောင်ပြပွဲအား ယမန်နေ့နံနက် ၁၀ နာရီက ကျင်းပ သည်။

ရှေးဦးစွာ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါ်ကေသီမြင့်က အပူရှိန်မြှင့်တက်ခြင်းကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များအား သိရှိစေရန်၊ သဘာဝ ဘေးအန္တရာယ်နှင့် ကြုံတွေ့လာပါက ဆောင်ရန်/ရှောင်ရန်အချက်များ၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကြိုတင်ကာကွယ်ရန် ဆောင်ရွက်ရမည့်အချက်များအား သိရှိစေရန်နှင့် မိုးရာသီတွင် ဖြစ်ပေါ်တတ်သည့် လျှပ်စီး၊ မိုးကြိုးအန္တရာယ်များ

သိရှိစေရန် ရည်ရွယ်၍ ဟောပြောပွဲအား ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ပြီး အပူရှိန် မြှင့်တက်ခြင်းကြောင့် ဖြစ်ပေါ်နိုင်သည့် မီးဘေး၊ ရေရှားပါးမှု၊ လေဘေး၊ မုန်တိုင်းဘေး၊ ရေဘေးနှင့် မိုးကြိုးဘေးအန္တရာယ်များအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင် စီမံမှုပြုလုပ်ရန်အချက်များအား ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့သည်။ ယင်းနောက် တက်ရောက်လာသူများက လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာနအတွင်း ပြသထားသော နံရံကပ်စာစောင်များအား စိတ်ပါဝင်စားစွာ ကြည့်ရှုခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။
မြန်မာ(ပြန်/ဆက်)

ကယားပြည်နယ် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မတီအစည်းအဝေး အမှတ်စဉ် (၄/ ၂၀၁၉) ပြုလုပ်

လွိုင်ကော် မေ ၂၃

ကယားပြည်နယ် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မတီအစည်းအဝေး အမှတ်စဉ် (၄/ ၂၀၁၉) ကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီခွဲက ကယားပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ပြုလုပ်သည်။ ကယားပြည်နယ် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ (ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်)၊ ပြည်နယ်လမ်းပန်း ဆက်သွယ်ရေးနှင့် လျှပ်စစ်ဝန်ကြီး၊ ပြည်နယ်စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အတွင်းရေးမှူး၊ ကော်မတီအတွင်းရေးမှူး (ရင်းနှီး/ ကုမ္ပဏီညွှန်ကြားရေး မှူး)နှင့် ကော်မတီဝင်များ တက်ရောက်ကြသည်။

ဆွေးနွေး

ရှေးဦးစွာအစည်းအဝေးတွင် ကော်မတီအတွင်းရေးမှူး က တင်ပြရာတွင် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အတွင်းရေးမှူး၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့် ကော်မတီအစည်းအဝေးကို တစ်ပတ် တစ်ကြိမ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့်ပတ်သက် ၍ အများပြည်သူသိရှိနိုင်ရန်အတွက် LED ဘုတ်များမှ



တစ်ဆင့် အသိပေးကြော်ငြာလျက်ရှိကြောင်း၊ ကော်မတီ အဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့် ပြည်နယ်အတွင်း မာဘယ်လ်ကျောက် ထုတ်လုပ်နိုင်ရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ရုပ်သံရိုက်ကူးရေး အစီ

အစဉ်များ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ချမ်းမြေ့ချိုကုမ္ပဏီ တည်းခိုရိပ်သာလိုင်စင်မှ ဟိုတယ်လုပ်ငန်းလိုင်စင်သို့ အဆင့်မြှင့်လျှောက်ထားမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးသည်။

ဆက်လက်၍ လွိုင်ကော်မြို့ စက်မှုဇုန်မြေငှားဂရန် ရရှိရေးနှင့်ပတ်သက်၍လည်းကောင်း၊ ဘောလခဲမြို့နယ် တွင် ကနူး၊ ကယက်အပန်းဖြေစခန်း အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးကိစ္စရပ်များကိုလည်းကောင်း၊ ဒီးမေ့ ဆိုမြို့နယ်ရှိ လှိုင်နန်းဖတောင်နှင့်ပတ်သက်၍ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံ လိုသူများကို ဖိတ်ခေါ်မည့်ကိစ္စရပ်များကို လည်းကောင်း၊ နန္ဒဝန်ကုမ္ပဏီမှ လွိုင်ကော်စက်မှုဇုန်ဝင်းတွင် ဘက်ထရီအိုး ဟောင်းများမှ ခဲသတ္တုသန့်စင်ပြီး ပြည်ပသို့ တင်ပို့ဆောင် ရွက်လိုသည့် ကိစ္စရပ်များကိုလည်းကောင်း၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ရင်းနှီးလုပ်ကိုင်ရန်အတွက် လယ်ယာမြေအခြားနည်း အသုံးပြုခွင့် လျှောက်ထားမှုနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် ကိစ္စရပ်များ ကိုလည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံသား ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဖြင့် Orchestra Co.,Ltd. မှ ဟိုတယ်ဝန်ဆောင်မှုပေးသည့် လုပ်ငန်းများနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် ကိစ္စရပ်များကိုလည်းကောင်း ဆွေးနွေးဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

လွိုင်ကော်သား

၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ် (အောက်တိုဘာလ မှ ဧပြီလအထိ) (ယာယီ) မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပြည်ပကုန်သွယ်မှု အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၀၂၀၃ သန်း ဆောင်ရွက်နိုင်

ယခင်ဘဏ္ဍာနှစ် ကာလတူထက် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၅၂၃ သန်း ပိုမိုခဲ့

နေပြည်တော် မေ ၂၃

၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ် (အောက်တိုဘာလ မှ ဧပြီလအထိ) (ယာယီ) မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပြည်ပကုန်သွယ်မှုမှာ အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၉၇၃၄ သန်းနှင့် ပြည်ပသွင်းကုန်တန်ဖိုး အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၁၀၄၆၉ သန်း ရှိသဖြင့် ပြည်ပကုန်သွယ်မှုပမာဏ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၀၂၀၃ သန်း ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။ ယခင်နှစ် ကာလတူ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ် (အောက်တို ဘာလ မှ ဧပြီလအထိ) ပြည်ပကုန်သွယ်မှုမှာ အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၈၆၇၈ သန်း၊ ပြည်ပသွင်းကုန်တန်ဖိုး အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၁၀၀၂ သန်းဖြစ်၍ ပြည်ပကုန်သွယ်မှုပမာဏ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၉၆၈၀ သန်းဖြစ်သဖြင့် ယခင်နှစ်ကာလတူထက် ပိုကုန်တွင် ၁၀၅၇ ဒေါ်လာသန်း ပိုမိုတင်ပို့နိုင်ခဲ့ပြီး သွင်းကုန်တွင် ၅၃၄ ဒေါ်လာသန်း လျော့နည်းခဲ့သောကြောင့် ကုန်သွယ်မှုပမာဏ အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၅၂၃ သန်း ပိုမိုခဲ့သည်။

ပြည်ပကုန်ပစ္စည်းများ အုပ်စုလိုက်တင်ပို့မှုကို ယခင်နှစ်ကာလတူနှင့် နှိုင်းယှဉ်လျှင် အောက်ပါအတိုင်း ပိုမိုတင်ပို့ နိုင်ခဲ့သည်။

တန်ဖိုးဒေါ်လာသန်းပေါင်း

စဉ်	အကြောင်းအရာ	၂၀၁၈-၂၀၁၉ (အောက်တိုဘာလမှ ဧပြီလအထိ)(ယာယီ)	၂၀၁၇-၂၀၁၈ (အောက်တိုဘာလမှ ဧပြီလအထိ)	နှိုင်းယှဉ်ချက် (+/-)
၁	လယ်ယာထွက်ပစ္စည်း	၂၀၁၇.၉၆၉	၁၈၂၃.၉၅၆	၁၉၄.၀၁၃
၂	တိရစ္ဆာန်ထွက်ပစ္စည်းများ	၂၈၁.၈၇၂	၇၂.၂၇၁	၂၀၉.၆၀၁
၃	ရေထွက်ပစ္စည်းများ	၄၉၆.၀၂၆	၄၆၇.၆၄၃	၂၈.၃၈၃
၄	သတ္တုတွင်းထွက်ပစ္စည်း	၈၇၈.၄၀၁	၁၁၉၀.၈၂၉	-၃၁၂.၄၂၈
၅	သစ်တောထွက်ပစ္စည်း	၁၀၃.၅၈၅	၁၁၅.၃၃၂	-၁၁.၇၄၇
၆	စက်မှုကုန်ချောပစ္စည်း	၅၃၁၆.၂၅၅	၄၀၉၄.၅၈၁	၁၂၂၁.၆၇၄
၇	အခြားပစ္စည်းများ	၆၄၀.၄၇၀	၉၃၃.၀၅၄	-၂၉၂.၅၈၄
	စုစုပေါင်း	၉၇၃၄.၅၇၈	၈၆၇၈.၆၆၆	၁၀၅၆.၉၁၂

ပြည်ပသွင်းကုန်ပစ္စည်းများ အုပ်စုအလိုက်တင်သွင်းမှုကို ယခင်နှစ်ကာလတူနှင့် နှိုင်းယှဉ်လျှင် အောက်ပါအတိုင်း လျော့နည်းတင်သွင်းခဲ့သည်။

တန်ဖိုးဒေါ်လာသန်းပေါင်း

စဉ်	အကြောင်းအရာ	၂၀၁၈-၂၀၁၉ (အောက်တိုဘာလမှ ဧပြီလအထိ)(ယာယီ)	၂၀၁၇-၂၀၁၈ (အောက်တိုဘာလမှ ဧပြီလအထိ)	နှိုင်းယှဉ်ချက် (+/-)
၁	ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကုန်ပစ္စည်းများ	၃၃၀၆.၇၂၉	၃၇၁၀.၁၂၇	-၄၀၃.၃၉၈
၂	လုပ်ငန်းသုံးကုန်ကြမ်းပစ္စည်းများ	၃၉၁၂.၀၃၅	၄၁၄၀.၇၀၉	-၂၂၈.၆၇၄
၃	လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများ	၁၉၂၆.၀၅၉	၂၀၆၈.၆၆၉	-၁၄၂.၆၁၀
၄	CMP	၁၃၂၃.၈၁၁	၁၀၈၂.၇၅၇	၂၄၁.၀၅၄
	စုစုပေါင်း	၁၀၄၆၈.၆၃၄	၁၁၀၀၂.၂၆၂	-၅၃၃၃.၆၂၈

သတင်းစဉ်



အပေးအယူဇာတ်ကား နေပြည်တော်တွင် လေးရက်မြောက်နေ့ ဆက်လက်ရိုက်ကူး

နေပြည်တော် မေ ၂၃

ကိုလင်းထွန်းစီစဉ်ပြီး ရုပ်ရှင်ထုတ်လုပ်ရေးမှ ဒါရိုက်တာ စတီး (ဒွေးမေတ္တာ) ရိုက်ကူးသော “အပေးအယူ” ရုပ်ရှင် ဇာတ်ကား၏ ဇာတ်ဝင်ခန်းသုံးပုံတစ်ပုံကို နေပြည်တော် တွင် မေ ၂၀ ရက်မှစတင်ကာ ရိုက်ကူးလျက်ရှိရာ ယနေ့ လေးရက်မြောက်ရိုက်ကူးရေးကို မင်္ဂလာသီရိဟိုတယ်နှင့် ဟိုတယ်ဇုန်လမ်းမကြီးပေါ်တွင် ဆက်လက်ရိုက်ကူးလျက် ရှိသည်။

အဆိုပါ ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားသည် မိန်းကလေးများ ရင်ကျက်သည့် အရွယ်တွင်ဖြစ်စေ၊ ငယ်ရွယ်သည့် အရွယ် တွင်ဖြစ်စေ ချစ်သူရည်းစားထားကြသည့်အခါတွင် ချစ်သူ ကို ယုံကြည်၍ ဘဝကိုပုံအပ်ကြရာမှ အမှားနှင့်ရင်ဆိုင်ကြ ရပြီး ပြင်ပရှိရသည့် အမှားရှိသကဲ့သို့ ဘဝပျက်သွားသည့် အမှားများရှိသည့် အကြောင်းအရာကို မီးမောင်းထိုးပြ

သော ဇာတ်ကားဖြစ်သည်။ အပေးအယူရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားကို မေ ၂၀ ရက်မှစတင် ကာ ၂၅ ရက်အထိ ခြောက်ရက်ကြာ ရိုက်ကူးလျက်ရှိပြီး ရိုက်ကူးရေးလုပ်ငန်းများကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းမှစတင်ကာ ည ၁၁ နာရီအထိ ရိုက်ကူးလျက်ရှိကြောင်း၊ အပေးအယူ ဇာတ်ကားသည် မင်းသား၊ မင်းသမီးထက် ဇာတ်အိမ်ကိုသာ ဦးစားပေးထားကြောင်း၊ ယခုဇာတ်ကားအပြင် နောက်ထပ် ဇာတ်ကားအချို့ကိုလည်း နေပြည်တော်အတွင်းရှိကျေးလက် ဒေသများနှင့် လေ့စွင်းတောင်၊ နှစ်မွန်ကြီး ရေတံခွန်တို့တွင် ဆက်လက်ရိုက်ကူးရန်ရှိကြောင်း၊ ယင်းဇာတ်ကားအမည် ကို “ငါတို့သည်” ဟု အမည်ပေးထားကြောင်း၊ ထို့အပြင် ၂၀၁၉ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလတွင် “အမေ့ကြောင့်” ဇာတ်ကားကို ထပ်မံရိုက်ကူးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်း-နိုင်စိုးမင်း၊ ဓာတ်ပုံ-ကိုမင်း

မြန်မာပြည်တွင်း ပတ်လည်ဂေါက်သီးရိုက်ပြိုင်ပွဲ ပထမပွဲစဉ်(မော်လမြိုင်) စတင်ကျင်းပ

မော်လမြိုင် မေ ၂၃

မြန်မာနိုင်ငံ ဂေါက်သီးအဖွဲ့ချုပ်နှင့် မြန်မာပီဂျီအေတို့မှ ကြီးမှူး၍ Myanmar Zwe Mann Co., Ltd. မှ အဓိကကူညီပံ့ပိုးမှုဖြင့် ပြုလုပ်သည့် ၂၀၁၉ မြန်မာပြည်တွင်း ပတ်လည်ဂေါက်သီးရိုက်ပြိုင်ပွဲ ပထမ ပွဲစဉ် (မော်လမြိုင်) ပထမနေ့နှင့် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ပိုင်းက မော်လမြိုင်မြို့ရှိ ရွှေနတ် တောင်ဂေါက်ကွင်း၌ ကျင်းပသည်။ ယင်းပြိုင်ပွဲတွင် ပညာရှင်အဆင့်

ပြိုင်ပွဲ၌ ၃၁ ဦး၊ ဝါသနာရှင်အဆင့် အမျိုးသားပြိုင်ပွဲ၌ ၉၆ ဦး၊ ဝါသနာရှင် အဆင့် အမျိုးသမီးပြိုင်ပွဲ၌ ၁၀ ဦး အားကစားသမားစုစုပေါင်း ၁၃၇ ဦး ဝင်ရောက် ယှဉ်ပြိုင်လျက်ရှိသည်။ ပထမပွဲစဉ် (မော်လမြိုင်)ကို မေ ၂၃ ရက်မှ ၂၆ ရက်အထိ ကျင်းပမည်ဖြစ် သည်။ ၂၀၁၉ ခုနှစ် မြန်မာပြည်တွင်း ပတ်လည် ဂေါက်သီးရိုက်ပြိုင်ပွဲကို Myanmar Zwe Mann Co., Ltd, MWD Bank, SAE PAING Development Ltd, Telecom International Myanmar Co., Ltd (Mytel), Phyo Si Thu Teak Plantation (Myanmar) & Bago Yoma Eco Resort (Myanmar), INNWA Bank တို့က အဓိကကူညီ ပံ့ပိုးပေးထားပြီး အားကစားသမားများ သွားလာမှု လွယ်ကူစေရန်အတွက် ဗန္ဓုလသယ်ယူပို့ဆောင်ရေးကုမ္ပဏီ လီမိတက်မှ အခမဲ့ကူညီပေးထား ကြောင်း သိရသည်။

စိုးသော်ဇင်

အိန္ဒိယရွေးကောက်ပွဲတွင် ဝန်ကြီးချုပ်မိုဒီ ထောက်ခံမဲအပြတ်အသတ်ဖြင့် အနိုင်ရ

နယူးဒေလီ မေ ၂၃

အိန္ဒိယရွေးကောက်ပွဲရလဒ်ထွက်ပေါ်မှုများ အရ ဟိန္ဒူအမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ်ပြင်းထန်သူ ဝန်ကြီးချုပ် မိုဒီသည် သူ၏အတိုက်အခံပါတီ များမှ ပြိုင်ဘက်များကို ထောက်ခံမဲအသားစီး ရကာ သောင်ပြိုကမ်းပြိုအနိုင်ရရှိခဲ့ကြောင်း ယနေ့ အေအက်မ်ပီသတင်းတစ်ရပ်အရ သိရသည်။

အတူတကွ ရှင်သန်ကာ ဒီမိုကရေစီအသီး အပွင့်များကို အတူတကွ မျှဝေခံစားပြီး ဘက်စုံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သည် နိုင်ငံတော်တစ်ရပ် ပေါ်ထွန်းလာစေရန် အတူတကွ တည်ဆောက် ကြမည်ဖြစ်ကြောင်း ဝန်ကြီးချုပ် မိုဒီက သူ၏ တွစ်တာစာမျက်နှာတွင် အိန္ဒိယနိုင်ငံပြည်သူ များအား ကတိပြုရေးသားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဝန်ကြီးချုပ်မိုဒီ ရွေးကောက်ပွဲတွင် အနိုင် ရရှိသည်အတွက် နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိပြည်သူများ က ပျော်ရွှင်စွာ အောင်ပွဲခံလျက်ရှိကြသည်။ ‘ယခုရွေးကောက်ပွဲအနိုင်ရရှိခြင်းဟာ ပြည်သူတွေအပေါ်ထားတဲ့ သစ္စာတရားက ရောင်ပြန်ဟပ်ပြီး ပြည်သူတွေရဲ့လိုအပ်ချက်တွေကို ဖြည့်ဆည်းပေးဖို့ စွမ်းအားသစ်တွေ ထပ်မံ ရရှိလိုက်ခြင်းဖြစ်ပါတယ်’ ဟု ဝန်ကြီးချုပ် မိုဒီက ပြောကြားခဲ့သည်။

ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က ထုတ်ပြန် သော ရလဒ်များအရ ဝန်ကြီးချုပ်မိုဒီ၏ ဘီဂျေပီပါတီက အောက်လွှတ်တော်အမတ်



နေရာ ၅၄၃ နေရာအနက် ၃၀၂ နေရာကို အနိုင်ရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဘီဂျေပီပါတီ၏ အတိုက်အခံအိန္ဒိယ အမျိုးသားကွန်ဂရက်ပါတီက အမတ်နေရာ ၅၁ နေရာခန့်သာ ရရှိခဲ့သည်။ ကွန်ဂရက်ပါတီ မှ ရဟူးဂန္တီက ယခုကဲ့သို့ ရွေးကောက်ပွဲတွင်

ထောက်ခံမဲအပြတ်အသတ်ဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့ သော ဝန်ကြီးချုပ်မိုဒီအား ချီးကျူးစကားဆိုခဲ့ သည်။ မိသားစုအစဉ်အဆက် အောင်ပွဲဆင် လာခဲ့သော Amethi (လှမ်းဆာဘာမဲဆန္ဒ နယ်) ကို ယခုတစ်ကြိမ်တွင် ရှုံးနိမ့်လိုက်ရပြီဖြစ် သည်ဟု အသက် ၄၈ နှစ်အရွယ် ရဟူးဂန္တီက

ဆိုသည်။ ဒေလီမြို့ရှိ ဘီဂျေပီပါတီရုံးချုပ်ရှေ့၌ ပြည်သူများက ဝန်ကြီးချုပ်မိုဒီအား ကြိုဆိုရန် စောင့်ဆိုင်းလျက်ရှိစဉ် အချို့က စီးရှူးမီးပန်း များပစ်ဖောက်ပြီး အချို့က ဝတ်စုံများကို သီဆိုကပြ အောင်ပွဲခံလျက်ရှိကြသည်။

‘မိုဒီသာလျှင် အိန္ဒိယနိုင်ငံကို ကမ္ဘာနှင့် ရင်ပေါင်တန်းအောင် စွမ်းဆောင်နိုင်သူ၊ အိန္ဒိယနိုင်ငံအတွက် ရခဲလှသော မျိုးချစ် စိတ်ဓာတ်ရှင်သန်ထက်မြက်တဲ့ ဝန်ကြီးချုပ် ကြီးကို ပြည်သူတွေ ပြန်လည်ရရှိလိုက်တာပါ။ ကျွန်တော်တို့ ပြည်သူတွေကလည်း မိုဒီရဲ့မူဝါဒ တွေ အထမြောက်စေဖို့ ဝိုင်းဝန်းကူညီသွား ကြမှာပါ’ ဟု ဘီဂျေပီပါတီထောက်ခံသူတစ်ဦး က အေအက်မ်ပီသတင်းဌာနသို့ ပြောကြားခဲ့ သည်။

ရွေးကောက်ပွဲတွင် အနိုင်ရရှိခဲ့ခြင်းအတွက် ဝန်ကြီးချုပ် မိုဒီအား ပါကစ္စတန်ဝန်ကြီးချုပ် အီမရာနက် ချီးကျူးထောမနာပြုခဲ့ပြီး တောင်အာရှတစ်လွှားတွင် ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများရေရှည် တည်တံ့ခိုင်မြဲရေး သာမက ပြည်သူများ၏အကျိုးစီးပွားများ အတွက် ဆက်လက်ကြိုးပမ်းလုပ်ဆောင်သွား နိုင်မည်ဟု မျှော်လင့်ပါကြောင်း ပြောကြားခဲ့ သည်။

ပါကစ္စတန်ပြည်သူအချို့က အိန္ဒိယ ဝန်ကြီးချုပ် မိုဒီအား မျိုးချစ်စိတ်ရှင်သန် ထက်မြက်သည့် ဝန်ကြီးချုပ်တစ်ဦးဟု ရှုမြင် ကြသော်လည်း ရွေးကောက်ပွဲတွင် မိုဒီအနိုင် ရရှိခြင်းကြောင့် အိန္ဒိယနှင့် ပါကစ္စတန်နှစ်နိုင်ငံ ဆက်ဆံရေး ပိုမိုတိုးတက်လာစေနိုင်သည်ဟု နိုင်ငံရေးစောင့်ကြည့်လေ့လာသူများက ဆိုသည်။ **အေအက်မ်ပီ**

အီတိုရီဖုကျွန်းတွင် ခုံးကျည်စမ်းသပ်ပစ်ခတ်ခဲ့ဟု ရုရှားပြောကြား

မော်စကို မေ ၂၃

ရုရှားနိုင်ငံက ထိန်းချုပ်ထားသည့် ဂျပန်နိုင်ငံက ပြန်လည်တောင်းဆိုထားသော ကျွန်းလေးကျွန်း အနက် တစ်ကျွန်းတွင် လွန်ခဲ့သည့်နှစ်ရာသီအတွင်း က ရုရှားစစ်ဘက်က မြေပြင်မှ ရေယာဉ်ပစ် ခုံးကျည် စမ်းသပ်ပစ်ခတ်ခြင်းကို ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း ရုရှား ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနက ထုတ်ဝေသည့်သတင်းစာ တွင် ဖော်ပြသည်။

ရုရှားရေတပ် ပစ်ခတ်ရေယာဉ်စုက ပိုင်ဆိုင်သည့် ခုံးကျည်တပ်ဖွဲ့မှ အီတိုရီဖုကျွန်းတွင် ပြုလုပ်ခဲ့သည့် စစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုအတွင်း အဆိုပါခုံးကျည်ကို ပစ်လွှတ်ခဲ့ကြောင်း မေ ၂၃ ရက်ထုတ် သတင်းစာတွင် ဖော်ပြသည်။

ယင်းခုံးကျည်စနစ်သည် အကွာအဝေး ကီလို မီတာ ၁၃၀ ထိပစ်လွှတ်နိုင်ပြီး ပင်လယ်ကမ်းခြေဒေသ ကာကွယ်ရေးအတွက် အသုံးပြုနိုင်ကြောင်း၊ ယင်း

ခုံးကျည်စနစ်ကို ၂၀၁၆ ခုနှစ်ကတည်းကပင် ဂျပန် နိုင်ငံက ၎င်း၏မြောက်ပိုင်းနယ်မြေဟု ခေါ်တွင်သည့် ရုရှားနိုင်ငံက ထိန်းချုပ်ထားသည့်ကျွန်းများတွင် တပ်ဆင်ထားပြီးဖြစ်ကြောင်း အဆိုပါသတင်းစာ၌ ဖော်ပြသည်။

ရုရှားနိုင်ငံက ထိန်းချုပ်ထားသော ကျွန်းလေး ကျွန်းသည် အစဉ်အလာအရ ဂျပန်နိုင်ငံ၏ပိုင်နက် နယ်မြေဖြစ်ကြောင်း ဂျပန်အစိုးရက အစဉ်တစိုက် ပြောကြားထားပြီး ယင်းကျွန်းများကို ဒုတိယကမ္ဘာစစ် အပြီးတွင် ရုရှားနိုင်ငံက တရားမဝင်သိမ်းယူထားခြင်း ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ယင်းကျွန်းလေးကျွန်းနှင့်အနီးဝန်းကျင်ဒေသ၌ ရုရှားက ပြုလုပ်သည့်စစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုများကို ဂျပန် နိုင်ငံက ဆန့်ကျင်ကန့်ကွက်မှုများပြုလုပ်လေ့ရှိပြီး ရုရှားနိုင်ငံကမူ ဂျပန်နိုင်ငံ၏ဆန့်ကျင်ကန့်ကွက်မှု များကို ပယ်ချခဲ့သည်။ **အင်န်အိတ်ချ်ကေ**



ရွေးကောက်ပွဲလွန် ရုန်းရင်းဆန်ခတ်မှုများဖြစ်ပြီးနောက် မြို့တော်ဂျကာတာ၏ လမ်းမများ၌ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များစွာချထား

ဂျကာတာ မေ ၂၃

ထောင်ပေါင်းများစွာသော အင်ဒိုနီးရှားစစ်ဘက်နှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ များကို မေ ၂၃ ရက်တွင် မြို့တော်ဂျကာတာရှိ လမ်းမများပေါ်တွင် ဖြန့်ကြက်ထားကြောင်း၊ လွန်ခဲ့သည့်လအတွင်းက ကျင်းပခဲ့ သည့် အင်ဒိုနီးရှားသမ္မတရွေးကောက်ပွဲဝင် မသမာမှုများ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်ရှိခဲ့သည်ဟု သော စွပ်စွဲချက်များဖြင့် သမ္မတ ရွေးကောက်ပွဲတွင် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့သူက အခြေခံပုဒ်အဆိုဒီရာ တရားရုံးသို့ တင်ပြတောင်းဆိုသည့် သတ်မှတ်ရက်နှင့် နီးကပ် လာနေစဉ်တွင် မြို့တော်ဂျကာတာ၌ ယင်းသို့လုံခြုံရေးထူထပ်စွာ ချထားခြင်းဖြစ်ကြောင်း အေအက်မ်ပီသတင်းတွင် ဖော်ပြသည်။

အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံမြို့တော် ဂျကာတာတွင် သမ္မတ ဂျိုကို ဝီဒိုပြန်လည်ရွေးကောက်ခံမှုကို ဆန့်ကျင်သူများ၏ ဆန္ဒပြမှု နှစ်ညတာဖြစ်ပွားခဲ့စဉ် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဆန္ဒပြသူများအကြား တိုက်ခိုက်မှုများဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းကြောင့် အသက် ၁၇ နှစ်အရွယ်

အထက်တန်းကျောင်းသားတစ်ဦးအပါအဝင် လူခုနစ်ဦးထက် မနည်း သေဆုံးခဲ့ရသည်။

အင်ဒိုနီးရှားသမ္မတ ဝီဒို၏ ပြိုင်ဘက် ဗိုလ်ချုပ်ကြီးဟောင်း ပရာဘိုဝို ဆူဘီရန်တို့က ဧပြီ ၁၇ ရက်တွင် ကျင်းပခဲ့သော ရွေးကောက်ပွဲသည် အလိမ်အညာသာဖြစ်ကြောင်း စွပ်စွဲ ပြောဆိုမှုသည် အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုများဖြစ်ပွားရေး အတွက် စီးလောင်ရာလေပေပေးခဲ့သည်။

မြို့တော်ဂျကာတာတွင် မေ ၂၃ ရက်တွင် လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင် ၆၀၀၀ နီးပါးကို ဖြန့်ကြက်ထားပြီး ယင်းတပ်ဖွဲ့ဝင် ပမာဏမှာ ယခင်က ချထားသည့် တပ်ဖွဲ့ဝင်အရေအတွက်၏ နှစ်ဆနီးပါးရှိသည်။ အင်ဒိုနီးရှားသမ္မတ ဂျိုကိုဝီဒိုက အဓိ ကရုဏ်းများဖြစ်ပွားခြင်းကို သည်းခံလိမ့်မည်မဟုတ်ဟု သန္နိဋ္ဌာန် ပြုပြောကြားပြီးနောက်တွင် မြို့တော်ဂျကာတာ၌ လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များ တိုးမြှင့်ချထားခြင်းဖြစ်သည်။ **အေအက်မ်ပီ**

အက်စ် ၄၀၀ အမျိုးအစား ခုံးကျည်များအတွက် လေ့ကျင့်သင်ကြားရန် တူရကီစစ်ဘက်တပ်ဖွဲ့ဝင်များကို ရုရှားသို့စေလွှတ်မည်

အန်ကာရာ မေ ၂၃

အက်စ် ၄၀၀ အမျိုးအစားလေကြောင်းရန် ကာကွယ်ရေး ခုံးကျည်များအား ကိုင်တွယ်သုံးစွဲရေးအတွက် လေ့ကျင့်သင်ကြားမှုများပြုလုပ်ရန် တူရကီစစ်ဘက် တပ်ဖွဲ့ဝင်များအား ရုရှားနိုင်ငံသို့ စေလွှတ်မည်ဖြစ် ကြောင်း တူရကီကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးက ပြောကြား သည်ဟု နိုင်ငံပိုင် အန်နာဒိုလူးစ် သတင်းဌာနက မေ ၂၂ ရက်တွင် သတင်းဖော်ပြသည်။

ယင်းစစ်ရေးလေ့ကျင့်မှု သင်တန်းများကို လာမည့်လများအတွင်း ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွား မည်ဟု တူရကီကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး ဟူလူစီအက်အာ

က သတင်းထောက်များကို ပြောကြားသည်။ တူရကီနိုင်ငံက ရုရှားနိုင်ငံမှ အက်စ်-၄၀၀ အမျိုး အစား လေကြောင်းရန်ကာကွယ်ရေး ခုံးကျည်စနစ် အား ဝယ်ယူရန်ပိုင်းဖြတ်ခြင်းသည် ၎င်း၏ နေတိုး မဟာမိတ်ဖြစ်သည့် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုနှင့် ဆက်ဆံရေးတွင် တင်းမာမှုများ ဖြစ်ပေါ်စေခဲ့သည်။

တူရကီနိုင်ငံက အက်စ်-၄၀၀ အမျိုးအစား ခုံးကျည်စနစ်များကို ဇူလိုင်လအတွင်း လက်ခံရယူခဲ့ မည်ဆိုပါက ဒဏ်ခတ်ပိတ်ဆို့မှုများနှင့် ရင်ဆိုင်ရဖွယ် ရှိကြောင်း အမေရိကန်က တူရကီအား သတိပေး ထားသည်။ **ဆင်ဟွာ**

လူမှုမီဒီယာအသုံးပြုမှု တားမြစ်သော်လည်း သိရိလင်္ကာနိုင်ငံ၌ သတင်းမှားဖြန့်ချိမှု ပို၍များပြားလာ

ကိုလံဘို မေ ၂၃
လူမှုမီဒီယာများတွင် သတင်းရေးသား ဖြန့်ချိမှုများကို တရားဝင်တားမြစ်ခဲ့ သော်လည်း အီစတာပွဲတော်နေ့ အကြမ်းဖက် တိုက်ခိုက်မှုများ ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီးနောက် တစ်လအကြာ တွင် သိရိလင်္ကာနိုင်ငံရှိ လူမှုမီဒီယာ ကွန်ရက်များတွင် သတင်းတုဖြန့်ချိမှု များပြားလာခဲ့သည်။ ထိုသို့ သတင်း မှား ဖြန့်ချိမှုများပြားလာခြင်းသည် အစိုးရ၏ သတင်းမှား ထိန်းချုပ်ရာ တွင် မစွမ်းဆောင်နိုင်မှုကို မီးမောင်း ထိုးပြလျက်ရှိသည်။



လွန်ခဲ့သည့် ဧပြီလ ၂၁ ရက်နေ့က ဝမ်းပေါက်မှုဖြစ်ပွားခဲ့သည့် ဘုရားကျောင်းတစ်ခုကို တွေ့ရစဉ်။

လူ ၂၅၈ ဦး သေဆုံးပြီး ၅၀၀ နီးပါး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည့် ဧပြီ ၂၁ ရက်က ဟိုတယ်များနှင့် ဘုရားကျောင်း များကို အိုင်အက်စ်အဖွဲ့နှင့်ဆက်နွယ် သည့် တိုက်ခိုက်မှုဖြစ်ပွားပြီးနောက် ပိုင်း လူမှုမီဒီယာများဖြစ်သည့် ဖေ့စ်ဘွတ်စ်၊ တွစ်တာ၊ Youtube၊ Instagram၊ WhatsApp အသုံးပြု မှုကို သိရိလင်္ကာအာဏာပိုင်များက ကိုးရက်ကြာ ပိတ်ပင်ခဲ့သည်။ များစွာ သော လူမှုမီဒီယာ အသုံးပြုသူများ သည် ယင်းတားမြစ်မှုကို ကျော်လွှား ရန်နှင့် မိတ်ဆွေများ၊ ဆွေမျိုးများနှင့် ဆက်သွယ်မှု အဆက်မပြတ်စေရန် အတွက် VPNs အပလီကေးရှင်းနှင့် TOR ကွန်ရက်များကို အသုံးပြု ခဲ့ကြသည်။

သိရိလင်္ကာနိုင်ငံသည် ၎င်း၏ သမိုင်းတစ်လျှောက် အဆိုးရွားဆုံး အကြမ်းဖက် တိုက်ခိုက်မှုများထဲမှ တစ်ခုဖြစ်သည့် အီစတာပွဲတော်နေ့ အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှု ဖြေရှင်းရန် ရုန်းကန်ကြိုးစားနေချိန်တွင် အချို့ သော လူမှုမီဒီယာ အသုံးပြုသူများ အတွက် VPNs နှင့် TOR ကွန်ရက် များကို အသုံးပြုခြင်းသည် လူမှု မီဒီယာများတွင် အမနာပ ရေးသား မှုများနှင့် အထိတ်တလန့်ဖြစ်စေရန် ရေးသားဖြန့်ချိနိုင်မည့် နည်းလမ်း တစ်ခုဖြစ်လာခဲ့သည်။ ကိုလံဘိုရှိ

Policy Alternatives ဗဟိုဌာနမှ လူမှုမီဒီယာရှိ သတင်းမှားများ စောင့် ကြည့်လေ့လာသူ ဆန်ဂျာနာ ဟတ်တိုတို့က လူမှုမီဒီယာများတွင် သတင်းရေးသား ဖြန့်ချိမှုများအပေါ် အစိုးရ၏ တရားဝင်တားမြစ်မှုသည် ဖေ့စ်ဘွတ်စ်တွင် သတင်းမှားများနှင့် ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးမှု၊ မျှဝေမှု၊ ထုတ်လုပ်မှု၊ ပါဝင်ပတ်သက်မှုတို့ကို တားမြစ်ရန် မစွမ်းဆောင်နိုင်ခဲ့ ကြောင်း၊ သတင်းမှားရေးသားမှု သို့သော်လည်း များပြားလာမှုကို တွေ့မြင်ရကြောင်း ပြောကြားသည်။ အီစတာပွဲ တိုက်ခိုက်မှုဖြစ်ပွားပြီး နောက် ဖေ့စ်ဘွတ်စ်တွင်တစ်ခုတည်း တွင် သတင်းမှားများ ရေးသားဖော်ပြ မှုများကိုဖော်ထုတ်သည့်ဖုတ်စ်ဆေး ချက်ခြောက်ခုကို အေအက်စ်ပီ သတင်းဌာနက ဖြန့်ချိခဲ့သည်။ တချို့ သတင်းမှား ဖြန့်ချိမှုများသည် ဆယ်စုနှစ်များအကြာက ရက်စက်ကြမ်း ကြဲကြသည့် သိရိလင်္ကာပြည်တွင်းစစ် မှုသေဆုံးသူ အလောင်းဓာတ်ပုံများကို ရှာဖွေရယူ၍ ထိုသေဆုံးသူများ၏ ရုပ်အလောင်း ဓာတ်ပုံများသည် အီစတာတိုက်ခိုက်မှုတွင် သေဆုံးသူ များ၏ ဓာတ်ပုံများဖြစ်သည်ဟု သတင်းမှားရေးသား ဖြန့်ချိကြသည်။

ဖေ့စ်ဘွတ်စ်တွင် လွှင့်တင်ထားသည့် ဝီဒီယိုဖိုင်တစ်ခုတွင် ရဲတပ်ဖွဲ့က ဖမ်းဆီးထားသည့် ခေါင်းခြီးခြုံဝတ်ရုံ ဝတ်ဆင်ထားသူတစ်ဦးက ၎င်းသည် အသေခံပုံဖောက်ခွဲ တိုက်ခိုက်မှုတွင် ပါဝင်ပတ်သက်ခဲ့ကြောင်း ပြောသည် ကို တွေ့ရသည်။ စင်စစ်အားဖြင့် ထိုဝီဒီယိုဖိုင်သည် ၂၀၁၈ ခုနှစ်က ဝီဒီယိုဖိုင်ဖြစ်သည်။ ထိုဝီဒီယိုဖိုင်တွင် လူတစ်ဦးသည် အကြွေးပြုသနာနှင့် ပတ်သက်၍ အခြားလူတစ်ဦးကို တိုက် ခိုက်ရန် ကြိုးစားစဉ် ၎င်းမှာမည်သူ မည်ဝါဖြစ်ကြောင်း ဖူးကွယ်ရန် ခေါင်းခြီး ခြုံဝတ်ရုံဝတ်ဆင်ထားသည့် ဝီဒီယို ဖိုင်တစ်ခုဖြစ်သည်ကို တွေ့ရသည်။

နိုင်ငံသည် အီစတာပွဲအကြမ်းဖက် တိုက်ခိုက်မှုတွင် ပါဝင်ပတ်သက်ခဲ့ သည်ဟု စွပ်စွဲပြောကြားခဲ့သည်။ ထိုကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ သိရိလင်္ကာ တပ်မတော်က တိုင်ကြားခဲ့သည့် နောက်ပိုင်း ၎င်းတွစ်တာအကောင့်ကို တွစ်တာမှ တာဝန်ရှိသူများက ဖြုတ်ချခဲ့သည်။ ရာပေါင်းများစွာသော ဆိုင်ခန်းနှင့်လူနေအိမ်များ မီးလောင် ပြာကျခဲ့ပြီး လူသုံးဦး သေဆုံးခဲ့သည့် ဘာသာရေး အကြမ်းဖက်မှုဖြစ်စဉ် တွင် အစွန်းရောက် ဗုဒ္ဓဘာသာဝင် များက ဆူပူအုံကြွစေရန် လှုံ့ဆော် သော ရေးသားဖော်ပြမှုများ လုပ်ဆောင်ခဲ့ပြီးနောက် ၂၀၁၈ မတ်လ က ဖေ့စ်ဘွတ်စ်အသုံးပြုမှုကို သိရိလင်္ကာ အာဏာပိုင်များက ပိတ်ပင်ခဲ့သည်။

သတင်းမှားများ များပြားလာခြင်း သည် နဂိုကပင် ဂုဏ်သတင်းညှိုးနွမ်း နေသည့် လူမှုမီဒီယာကို ပို၍ ဂုဏ် သတင်းညှိုးနွမ်းစေခဲ့သည်။

အီစတာပွဲတိုက်ခိုက်မှုဖြစ်ပွားပြီး ချိန်ကတည်းကစ၍ သိရိလင်္ကာ အာဏာပိုင်များက လူမှုမီဒီယာအသုံး ပြုမှုအပေါ် အခြားသော ကာလတို တားမြစ်မိန့်များကိုလည်း ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ သည်။ **ကိုးကား-အေအက်စ်ပီ ဘာသာပြန်-ဂျေတီ**

သတင်းလမ်းညွှန်

ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားကြည့်ရှုလေ့လာမှုအစီအစဉ်ပြုလုပ်မည်

ဒါရိုက်တာ Yasujiro Ozu ရိုက်ကူးသည့် An Autumn Afternoon ဇာတ်ကားအား မေ ၂၆ ရက် မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့ အမှတ်(၅၀) ရွှေတောင်ကြားလမ်းရှိ ရုပ်ရှင်အနုပညာရပ်ဝန်း ရုပ်ရှင်ပြခန်းမ၌ ကြည့်ရှုပြီး ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားအပေါ် ခွဲခြမ်းစိတ်ဖြာလေ့လာ မှုအစီအစဉ် ပြုလုပ်ကြမည်ဖြစ်သည်။

အဆိုပါအစီအစဉ်ကို Cinematheque Program ၏ ကဏ္ဍခွဲ တစ်ခုအဖြစ် (၁၇)ကြိမ်မြောက် ပြုလုပ်ခြင်းဖြစ်ပြီး မြန်မာ့ရုပ်ရှင်ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် ရုပ်ရှင်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးစင်တာ စီမံခန့်ခွဲ ရေးအဖွဲ့ဝင် ဒေါက်တာအောင်မင်းက ဦးဆောင်ဆွေးနွေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

An Autumn Afternoon ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားသည် ဒါရိုက်တာ Yasujiro Ozu ၏ နောက်ဆုံးလက်ရာဇာတ်ကားကောင်းတစ်ကားဖြစ် ပြီး ၁၉၆၄ ခုနှစ်တွင် ဂျပန်နိုင်ငံ Mainichi Film အဖွဲ့က ချီးမြှင့်သော အကောင်းဆုံး သရုပ်ဆောင်ဆု နှစ်ဆုနှင့် အကောင်းဆုံးဓာတ်ပုံဆု တစ်ဆုကိုရရှိခဲ့သည်။ **သတင်းစဉ်**

လူ့အခွင့်အရေးအဆင့်မြင့်သင်တန်း အမှတ်စဉ်(၁)ဖွင့်လှစ်မည်

လူ့အခွင့်အရေးအဆင့်မြင့်သင်တန်း အမှတ်စဉ်(၁)ကို ရန်ကုန်မြို့ လှိုင်မြို့နယ် အမှတ်(၂၇)ပြည်လမ်း ၆ မိုင်ခွဲရှိ မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသားလူ့အခွင့် အရေးကော်မရှင်ရုံး၌ မေ ၂၇ ရက် နံနက် ၇ နာရီတွင် ဖွင့်လှစ်ပေးမည်ဖြစ်သည်။

အဆိုပါ သင်တန်းသည် မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေး ကော်မရှင်က ကြီးမှူးဖွင့်လှစ်ခြင်းဖြစ်ပြီး မေ ၂၇ ရက်မှ ဇွန် ၂၁ ရက်အထိ ဖွင့်လှစ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ခေတ်မီအအေးခန်းစက်ရုံနှင့် ငါးပေါင်းမှုန့်စက်ရုံများ၏ အုတ်မြစ်စီမံကိန်းအခမ်းအနား ပန်းတနော်မြို့နယ်၌ ကျင်းပမည်

Global Earth Agro & Aqua Industry အများပိုင်ကုမ္ပဏီ၏ Food Industry Complex စီမံကိန်းတွင်ပါဝင်သည့် ခေတ်မီအအေးခန်း စက်ရုံနှင့် ငါးပေါင်းမှုန့်စက်ရုံများ၏ အုတ်မြစ်စီမံကိန်းအခမ်းအနားကို မေ ၂၅ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပန်းတနော်မြို့နယ် ဝါးခယ်မရွှေလောင်းလမ်းမကြီး(၁၇ မိုင် ၆ ဇာလ်)၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

Food Industry Complex စီမံကိန်းတွင်ပါဝင်သည့် ခေတ်မီအအေး ခန်း စက်ရုံကြီး၏ ကုန်ကြမ်းပြုပြင်ထုတ်လုပ်ပေးနိုင်မှု ပမာဏသည် တစ်နေ့ လျှင် တန် ၅၀၀ နှင့် တန် ၁၀၀၀၀ သို့လှောင်ထားနိုင်ပြီး ငါးပေါင်းမှုန့်စက်ရုံများ သည် ဘေးထွက်ပစ္စည်း ကုန်ကြမ်း တန် ၃၀၀ ပြုပြင်ထုတ်လုပ်ပေးနိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

(၁၃)ကြိမ်မြောက် အမျိုးသားအဆင့် သုံးပွင့်ဆိုင်ဆွေးနွေးပွဲ (13th NTDF) ကျင်းပမည်

အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့်ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန နှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာအလုပ်သမားရေးရာအဖွဲ့(ILO)တို့ ပူးပေါင်း၍ (၁၃) ကြိမ်မြောက် အမျိုးသားအဆင့် သုံးပွင့်ဆိုင်ဆွေးနွေးပွဲ (13th NTDF) အခမ်းအနားကို မေ ၂၅ ရက် မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့ရှိ ဆီဒီနား ဟိုတယ်၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

အဆိုပါ ဆွေးနွေးပွဲကို ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ သတင်းမီဒီယာများအနေဖြင့် တက်ရောက်သတင်းရယူနိုင်ကြောင်း အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေး နှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနမှ သိရသည်။ **မောင်လူမော်**

အမျိုးသားအထိမ်းအမှတ်ဥယျာဉ်(နေပြည်တော်)၌ အနုပညာရှင်များက အကများဖြင့် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်မည်

သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန အနုပညာဦးစီးဌာနမှ အနုပညာရှင်များသည် အမျိုးသားအထိမ်းအမှတ်ဥယျာဉ်(နေပြည်တော်) ၌ မေ ၂၅ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီမှ မွန်းတည့် ၁၂ နာရီအထိ တိုင်းရင်းသားရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှု ယ်းအကများ၊ ပဒေသာယ်းအကများ၊ အာဆီယံနိုင်ငံများမှ အကများနှင့် အငြိမ့်တို့ဖြင့် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ဖျော်ဖြေတင်ဆက်မှုသည် အမျိုးသားအထိမ်းအမှတ်ဥယျာဉ် (နေပြည်တော်)သို့ လာရောက်ကြည့်ရှုလေ့လာကြမည့် အများပြည်သူများ ကြည့်ရှုပျော်ရွှင်စွာ အပန်းဖြေနိုင်စေရန်အတွက် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်မည် ဖြစ်ပြီး မည်သူမဆို အခမဲ့ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

အမျိုးသားအထိမ်းအမှတ်ဥယျာဉ်(နေပြည်တော်)ကို ၂၀၀၈ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၁ ရက်တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်အတွင်းရှိ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များ၏ ပကတိ အချိုးအစားကိုရယူ၍ သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ စေတီပုထိုးများ၊ အထိမ်းအမှတ်အဆောက်အအုံများ၊ ရေမြေတောတောင် သဘာဝများ၊ တိုင်းရင်းသားသွေးချင်းများ၏ ရိုးရာနေအိမ်များ၊ မလေ့ထုံးစံ ဝတ်စားဆင်ယင်မှုများ၊ ရိုးရာအစားအစာများ စသည်တို့ဖြင့် စိတ်ဝင်စားဖွယ် တည်ဆောက်ပြသထားသည်။ **မောင်လူမော်**

ဒေါ်နယ်ထရန်၏ခရီးစဉ်အတွင်း နေရာ ၁၀ နေရာ၌ ဒရုန်းများမောင်းနှင်ခွင့် ဂျပန်ပိတ်ပင်

တိုကျို မေ ၂၃
အမေရိကန်သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရန်၏ ခရီးစဉ်အတွင်း တိုကျိုမြို့တော်တွင်းနှင့် မြို့တော်ပတ်ဝန်းကျင်၌ မောင်းသုံးလေယာဉ်များ မပျံသန်းရမည်နယ်မြေ



၁၀ ခုကို ဂျပန်အစိုးရက သတ်မှတ်လိုက်ပြီဖြစ်သည်။

အမေရိကန်သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရန်သည် မေ ၂၅ ရက်တွင် နိုင်ငံတော်ဧည့်သည်တစ်ဦးအဖြစ် ဂျပန်နိုင်ငံသို့ ရောက်ရှိလာမည်ဖြစ်သည်။ ၎င်းသည် မေ ၂၆ ရက်တွင် ဂျပန်ဝန်ကြီးချုပ် ရှင်ဇိုအဘော့နှင့် ဂေါက်သီး ကစားပြီးနောက် ဆူမိုပြိုင်ပွဲတစ်ခုကို ကြည့်ရှုအားပေးမည်ဖြစ်သည်။ မေ ၂၇ ရက်တွင် ဒေါ်နယ်ထရန်သည် ဂျပန်ဧကရာဇ် နာရှဟိတိုနှင့် တွေ့ဆုံကာ ရှင်ဇိုအဘော့နှင့် ထိပ်သီးအစည်းအဝေးတစ်ခု ပြုလုပ်မည်ဖြစ်သည်။

ချီဘာစီရင်စုရှိ ဂေါက်ကွင်းတစ်ခု၊ တိုကျိုမြို့တော်ရှိ ကိုကူဂီကန် ဆူမို အားကစားရုံ၊ ယိုကိုဆူကာမြို့တော်ရှိ အကာဆာကာ နိုင်ငံတော်ဧည့်ခံဟောတန်း နှင့် ရေကြောင်းကာကွယ်ရေးတပ်ဖွဲ့အခြေစိုက်စခန်းအပါအဝင် နေရာ ၁၀ နေရာ၌ မောင်းသုံးလေယာဉ်များပျံသန်းမှုကို မေ ၂၅ ရက်မှ ၂၈ ရက်ထိ ပိတ်ပင်သွား မည်ဖြစ်သည်။

မပျံသန်းရစေရယူများအတွင်း မောင်းနှင်သည့် မောင်းသုံးလေယာဉ် များကို ရဲတပ်ဖွဲ့က သိမ်းဆည်းသွားမည်ဖြစ်သည်။

ကိုးကား-အန်အိတ်ချ်ကေ ဘာသာပြန်-ကျော်ထိုက်စိုး

သံဖြူဇရပ်၌ ကုန်တင်ယာဉ်တစ်စီး တံတားပေါင်ကိုတိုက်ပြီး ချောင်းထဲကျ၊ ယာဉ်မောင်းသေဆုံး

သံဖြူဇရပ် မေ ၂၃
သံဖြူဇရပ်-ရေးကားလမ်း ဝယ်တော်တံတားချောင်း အတွင်းသို့ ယနေ့နံနက် ၄ နာရီခွဲက မော်တော်ယာဉ် တစ်စီးထိုးကျတိမ်းမှောက်ပြီး ယာဉ်မောင်း သေဆုံး ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



သူ ယာဉ်မောင်းမှာ ဦးစိန်မောင် မော်လမြိုင်မြို့ အမှုဖွင့်အရေးယူဆောင်ရွက်ထားကြောင်း သိရ နေသဖြင့်ကြောင်း သိရပြီး သံဖြူဇရပ်ရဲစခန်းက သည်။ ကျော်ဝင်း(သံဖြူဇရပ်)

အရေးယူဆောင်ရွက်

ဖြစ်စဉ်မှာ N/----Hino ခြောက်ဘီးယာဉ် သည် ကွမ်းသီးအိတ်များတင်ဆောင်ကာ ရေးမြို့မှ မော်လမြိုင်မြို့သို့ မောင်းနှင်လာစဉ် သံဖြူဇရပ် မြို့နယ် စခန်းကြီးကျေးရွာ ဝယ်တော်တံတားအမှတ် ၄/၅၁ အရောက်တွင် အရှိန်မထိန်းနိုင်ဘဲ တံတား ယာဘက် ကွန်ကရစ်ပေါင်အားတိုက်ပြီး ချောင်းထဲ သို့ ထိုးကျတိမ်းမှောက်ခဲ့ရာ ယာဉ်မောင်းမှာ သေဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ရဲတပ်ဖွဲ့၏ စုံစမ်းစစ်ဆေးချက်အရ သေဆုံး

မီးအားမြှင့်စက် အပူလွန်ကဲရာမှ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်တွင် နေအိမ် ၁၄ လုံး မီးလောင်ဆုံးရှုံး

မန္တလေး မေ ၂၃
မန္တလေးခရိုင် ချမ်းမြသာစည်တောင်ရပ်ကွက် အကွက် (၈၈၃/မီးရထား စက်ခေါင်းရုံဝင်း)တွင် မေ ၂၃ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီ ၅၂ မိနစ်တွင် မီးအား မြှင့်စက် အပူလွန်ကဲပြီး နေအိမ် ၁၄ လုံး မီးလောင်ဆုံးရှုံးခဲ့သည်။

အဆိုပါမီးလောင်မှုတွင် ဒေါ်ဝင်းဝင်းမြင့်၏ နေအိမ်အဝင်တံခါးပေါက် အနီးရှိ မီးအားမြှင့်စက် အပူလွန်ကဲရာမှ အနီးရှိ ထရပ်စက် မီးကူးစက်လောင်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ မီးလောင်ရာသို့ တိုင်းဒေသကြီး မီးသတ်ဦးစီးဌာန လက်ထောက် ညွှန်ကြားရေးမှူးနှင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ သန္ဓေတပ်ဖွဲ့ဝင် ၁၅၀၊ အရန်မီးသတ် တပ်ဖွဲ့ဝင် ၂၅၀၊ မီးငြိမ်းသတ်ယာဉ် အစီး ၅၀၊ ရေသယ်ယာဉ် အစီး ၂၀၊ အုပ်ချုပ်မှုယာဉ် သုံးစီး၊ အကူရေသယ်ယာဉ် နှစ်စီးတို့နှင့်အတူ မြန်မာနိုင်ငံ မီးရထားရဲတပ်ဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့် ရပ်ကွက်နေပြည်သူများ ပိုင်းဝန်းငြိမ်းသတ်ခဲ့ ရာ မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီ မိနစ် ၂၀ တွင် မီးငြိမ်းသွားခဲ့သည်။

မီးလောင်မှုကြောင့် မီးဘေးသင့်အိမ်ထောင်စု ၁၄ စု၊ လူဦးရေ ကျား ၃၃ ဦး၊ မ ၃၈ ဦး စုစုပေါင်း ၇၁ ဦးတို့ကို သုစရိယဓမ္မာရုံတွင် ယာယီကယ်ဆယ်ရေးစခန်း ဖွင့်လှစ်ပေးထားကြောင်း သိရသည်။ ဝေမြို့အောင်

ဒီးမော့ဆို၊ ဖောင်းပြင်၊ တာချီလိတ်မြို့နယ်တို့တွင် မူးယစ်ဆေးဝါးများ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် မေ ၂၃
မူးယစ်တပ်ဖွဲ့(၂၀)လှိုင်ကော်မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် မေ ၂၂ ရက် မွန်းလွဲ ၁နာရီက ဒီးမော့ဆိုမြို့နယ် ဒီးမော့ဆိုတောင်ငူသွား ကားလမ်းတွင် ကာမေး မောင်းနှင်လာသည့် မော်တော်ဆိုင်ကယ်အား စစ်ဆေးရာ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၁၀၀၀ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။

ထိုအတူ မေ ၂၂ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီက မူးယစ်တပ်ဖွဲ့(၃၀)မှ တပ်ဖွဲ့ဝင် များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် တာချီလိတ်မြို့ ဝိန်းကျောက်ရပ်ကွက် ဗိုလ်ချုပ်လမ်းမပေါ်တွင် ထိုင်းနိုင်ငံသား Amnart Chok Chon (ခ) ဝိုင်းဝန်း မောင်းနှင်လာသည့် မော်တော်ဆိုင်ကယ်ကို ရပ်တန့်ရှာဖွေရာ စိတ်ကြွေးသွပ် ဆေးပြား ၈၃၉ ပြား၊ BERETTA စာတန်းပါ အိတ်လီနိုင်ငံထုတ် ၉ မမ ပစ္စတို တစ်လက်၊ ၎င်းကျည် ၂၉ တောင့်၊ ၎င်းကျည်အိမ် နှစ်ခုနှင့် လက်ကိုင်ဖုန်း တစ်လုံးတို့ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး အလားတူ တာချီလိတ်မြို့ဆန်ဆိုင်ရပ်ကွက် (ခ) မြို့ပတ်လမ်း အမှတ်(၁၀/၃)ရှိ မိုးငင်းလမ်းဟောင်းတွင် မော်တော် ဆိုင်ကယ်နှစ်စီးဖြင့် ရောက်ရှိလာသူ အာပေလ၊ ကျလောနှင့် ဝေချာတို့ သုံးဦး အား ရှာဖွေရာ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၄၀၀၀၀ နှင့် လက်ကိုင်ဖုန်း သုံးလုံးတို့ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့် ၎င်းတို့အား မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာဥပဒေအရ အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။ ရဲပြန်ကြား

အလားတူ မေ ၂၁ ရက် မွန်းလွဲ ၃ နာရီက ဖောင်းပြင်မြို့နယ်ရဲစခန်းမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဖောင်းပြင်မြို့နယ် ရောင်းဟီး ကျေးရွာအဝင်လမ်းပေါ်တွင် သတင်းအရ စောင့်ဆိုင်းနေစဉ် HARRIER မော်တော်ယာဉ်ကို စစ်ဆေးရန် ရပ်တန့်ခိုင်းစဉ် မောင်းနှင်ထွက်ပြေးသွား သဖြင့် လိုက်လံရှာဖွေရာ ည ၇ နာရီက ဖောင်းပြင်မြို့နယ် ရောင်းဟီးကျေးရွာ အရှေ့ဘက်တောလမ်း၌ ယာဉ်ကိုတွေ့ရှိ၍ ရှာဖွေရာ ဆပ်ပြာခွက် ၆၆၀ ဖြင့် ထည့်ထားသည့် ဘီနန်းဖြူ ၅ ဒဿမ ၉၄ ကီလို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။

မိုးကုတ်မြို့နယ်တွင် ယမ်းစိမ်း ခုနစ်ပိဿာခန့် သိမ်းဆည်းရမိ

မိုးကုတ် မေ ၂၃
မိုးကုတ်မြို့နယ်တွင် မေ ၂၁ ရက် ည ၁၀နာရီခွဲခန့်က ရေပူအုပ်စု အုန်းကိုင် ရွာသစ်ရပ်ရှိ မိုးကုတ်ချောင်းကြီးသွား ကားလမ်းမပေါ်တွင် မိုးကုတ်မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ပိတ်ဆိုရှာဖွေမှုများ ပြုလုပ်စဉ် အင်းချောက်ရွာနေသူများ ဖြစ်သည့် စီးဆိုင်နှင့် ယောဆက်တို့ မောင်းနှင်လာသော ဆိုင်ကယ်အား စစ်ဆေးရာ ၎င်းဆိုင်ကယ်ကယ်ရီ ကြားတွင် ဆာလာအိတ်ဖြင့်ထည့် လျက် ယမ်းစိမ်း ခုနစ်ပိဿာခန့်အား တွေ့ရှိသိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။ ကျော်ယောမြင့်(မိုးကုတ်)

နီး ရာ သီ အ ကြို အ ထူး အ ရောင်း ဖြ ဖွဲ

BCC ရရှိပြီး၊ မကြာမီနေထိုင်နိုင်မည့် စုပေါင်းနိုင်အဆောက်အအုံအဖြစ် တရားဝင်ကြေညာပြီးသော

ROYAL MALING BAMAR RESIDENCE

ထုပ်ဝလည်နေရက် - ၂၀၁၉ ဇူလိုင် (၂၅) (၂၆) ရက်နေ့

ထုပ်ဝလည်ဆင်နွှဲ - မနက်(၉)နာရီ ၅ ညနေ(၅)နာရီအထိ

ထုပ်ဝလည်နေရာ - အမှတ်(၁၅၅၀၅၀)ရွှေဘိုလမ်း၊ ဖြူလမ်း၊ သုတေသနအဖွဲ့မြို့နယ်၊

Show Room : Tower (A), Unit-1B, Royal Sin Min Condo, Corner Of Strand Rd & Ahlone St, Ahlone Twp, Yangon.

Ph : 09-5022717, 01-218023, 09-250076710, 09-450208797. Email : ngbms.com@gmail.com Website: www.naygabarmyanmar.com

နိုင်ငံတော်တည်ဆောက်ရာတွင် နိုင်ငံတော်အချုပ်အခြာအာဏာ၏ ခက်မသုံးဖြာဖြစ်သည့် ဥပဒေပြုရေး၊ အုပ်ချုပ်ရေး၊ တရားစီရင်ရေးဟူသည့် မဏ္ဍိုင်ကြီးသုံးရပ်ဖြင့် အချင်းချင်း အပြန်အလှန် ထိန်းကျောင်းဆောင်ရွက်သည်ဟု ဆိုထားရာ ဥပဒေဆိုင်ရာ အကြောင်းအရာများကို ပြည်သူများ သိရှိလေ့လာနိုင်ရန် စာရေးသူ မောင်စာက၏ ဥပဒေနှင့်စပ်ဆိုင်သော ဆောင်းပါးများကို ဖော်ပြပေးသွားပါမည်။ ဆောင်းပါးတွင်ပါရှိသည့် အကြောင်းအရာများသည် စာရေးသူ၏ အာဘော်သာဖြစ်ပါသည်။ (စာတည်းအဖွဲ့)

တရားစီရင်ရေးမှတ်တိုင်သစ်တစ်ခု စိုက်ထူကြစို့

မောင်စာက



ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်သည် တရားစီရင်ရေးမဟာဗျူဟာစီမံကိန်း (၂၀၁၈-၂၀၂၂) ကို ရေးဆွဲအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ယင်းမဟာဗျူဟာစီမံကိန်းတွင် မဟာဗျူဟာရည်မှန်းချက်များ သတ်မှတ်ထားရှိသည်။ မဟာဗျူဟာရည်မှန်းချက် ၅-၃ သည် တရားရုံးက အငြင်းပွားမှုများကို ထိရောက်မြန်ဆန်စွာ ဖြေရှင်းပေးသောစနစ်များကို သတ်မှတ်ဆောင်ရွက်ရန်ဟူ၍ ဖော်ပြထားသည်။ ဤရည်မှန်းချက်အရ တရားမမှုများတွင် တရားရုံးက ဦးဆောင်သည့် စေ့စပ်ဖြေရှင်းရေး (Court-Led Mediation in Civil Suits) မူတစ်ရပ်ကို သတ်မှတ်ပြီး အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း တွေ့ရှိရသည်။ စိတ်ဝင်စားဖွယ်ကောင်းသည်။ သဘောကျနှစ်ခြိုက်မိသည်။ လေ့လာမိသမျှ အနှစ်ချုပ်မျှဝေပါရစေ။

စေ့စပ်ဖြေရှင်းရေးဆိုသည်မှာ

တရားမမှုများတွင် တရားရုံးကဦးဆောင်သည့် စေ့စပ်ဖြေရှင်းရေးဆိုသည်မှာ တရားမမှုတစ်ခုကို တရားရုံး၌ စွဲဆိုပြီးနောက် အမှုသည်တို့၏ သဘောဆန္ဒအလျောက်ဖြစ်စေ၊ သတ်မှတ်ချက်အရဖြစ်စေ အမှုကို မစစ်ဆေးမီကာလအတွင်း တာဝန်ပေးအပ်ခြင်း ခံရသည့် စေ့စပ်ဖြေရှင်းရေးအရာရှိက အမှုသည်များ အကြား အမှန်တကယ် အငြင်းပွားလျက် ရှိသော အကြောင်းအရာကို ဖော်ထုတ်၍ နှစ်ဖက်လက်ခံကျေနပ်နိုင်သည့် သဘောတူညီချက်ရရှိစေရန် ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြစ်သည်။

စေ့စပ်ဖြေရှင်းရေးအရာရှိဆိုသည်မှာ

စေ့စပ်ဖြေရှင်းရေးအရာရှိဆိုသည်မှာ စေ့စပ်ဖြေရှင်းရေးကို ဆောင်ရွက်ရန် တာဝန်ပေးအပ်ခြင်းခံရသူကို ဆိုသည်။ စေ့စပ်ဖြေရှင်းရေးအရာရှိအဖြစ် ဆောင်ရွက်သူသည် အမှုစစ်တရားသူကြီးမဟုတ်သည့် တရားသူကြီး သို့မဟုတ် တရားရေးဝန်ထမ်းသာဖြစ်သည်။

သဘောတူညီချက်ရရှိခဲ့သော်

စေ့စပ်ဖြေရှင်းမှုပြုလုပ်ပေးခြင်းဖြင့် နှစ်ဖက်လက်ခံကျေနပ်နိုင်သည့် သဘောတူညီချက်ရရှိခဲ့သော် ယင်းသဘောတူညီချက်ကို အခြေပြု၍ ဥပဒေအရ စည်းနှောင်မှုရှိသော တရားရုံးဒီကရီ သို့မဟုတ် အမိန့်ကို လျှောက်ထားရယူနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

သဘောတူညီချက်မရရှိခဲ့သော်

စေ့စပ်ဖြေရှင်းမှုပြုလုပ်ပေးခြင်းဖြင့် နှစ်ဖက်လက်ခံကျေနပ်နိုင်သည့် သဘောတူညီချက်မရရှိခဲ့သော် မူလတရားမမှုအား ထိခိုက်ခြင်းအလျဉ်းမရှိဘဲ တရားမကျင့်ထုံးဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ မူလအမှုကို ဆက်လက်စစ်ဆေးဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သည်။ စေ့စပ်ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ရာတွင် တရားမကျင့်ထုံးဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်ကို ဆန့်ကျင်ဆောင်ရွက်ခြင်း

ပြုမည်မဟုတ်ဘဲ တရားမကျင့်ထုံးဥပဒေနှင့် လိုက်လျောညီထွေဖြစ်စေရန် တရားရုံးသည် အလေးထားဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။

အကြောင်းပေးပေးရန်လိုအပ်

စေ့စပ်ဖြေရှင်းရေး ဆောင်ရွက်မှုပြုမည်ဆိုလျှင် ထိုသို့ဆောင်ရွက်မှုပြုခြင်းအတွက် တရားရုံးသို့ အကြောင်းပေးတစ်စုံတစ်ရာ ထပ်မံပေးပေးရန် လိုအပ်မည်မဟုတ်ပါ။ တရားရုံးသည် တရားရုံး၏ လုပ်ငန်းစဉ်တစ်ရပ်အနေဖြင့်သာ ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။

အမျိုးအစားခွဲခြားသတ်မှတ်ထားရှိခြင်း

စေ့စပ်ဖြေရှင်းရေးဆောင်ရွက်ရာတွင် စေ့စပ်ဖြေရှင်းရန်သတ်မှတ်ထားသော တရားမမှုများဟူ၍လည်းကောင်း၊ မိမိသဘောဆန္ဒအလျောက် စေ့စပ်ဖြေရှင်းနိုင်သည့် တရားမမှုများဟူ၍လည်းကောင်း အမျိုးအစားနှစ်မျိုး ခွဲခြားသတ်မှတ်၍ ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။ ထို့ပြင် စေ့စပ်ဖြေရှင်းရေးလုပ်ငန်းကို ဆောင်ရွက်မည့် ရုံးခန်းသည်လည်း တရားစစ်ဆေးစီရင်မှုပြုသည့် ရုံးခန်းနှင့်မတူညီဘဲ သီးခြားစီဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သည်။

ရှေ့နေများ၏အခန်းကဏ္ဍ

စေ့စပ်ဖြေရှင်းရေးဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် သက်ဆိုင်ရာရှေ့နေများ၏ အခန်းကဏ္ဍ လျော့ပါးသွားမည်မဟုတ်ပါ။ စေ့စပ်ဖြေရှင်းရေးဆောင်ရွက်နေစဉ်မှာပင် သက်ဆိုင်ရာရှေ့နေကြီးများအနေဖြင့် မိမိတို့အမှုသည်၏ ကောင်းရာကောင်းကျိုးအတွက် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခွင့်ရရှိကြမည်ဖြစ်သည်။ ယင်းအခွင့်အရေးကို ပီတိပင်ကန့်သတ်သွားမည်မဟုတ်ပါ။

လုပ်ငန်းအစီအစဉ်

ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်က ထုတ်ပြန်ထားသော ဒုတိယနှစ်မဟာဗျူဟာလုပ်ငန်းအစီအစဉ် (၂၀၁၉) တွင် တရားရုံးကဦးဆောင်သည့် စေ့စပ်ဖြေရှင်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်စဉ်းစားခြင်း ဆောင်ရွက်ရန်အချက် ဝါးချက်ကို ဤသို့ဖော်ပြထားသည်။

- (က) တရားရုံးကဦးဆောင်သည့် စေ့စပ်ဖြေရှင်းရေးစနစ်ကို ရှေ့ပြေးအစီအစဉ်များ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် တိုးတက်မှုကို အကျကြော်ငြာခြင်း၊
- (ခ) တရားရုံးများတွင် တရားရုံးကဦးဆောင်သည့် စေ့စပ်ဖြေရှင်းရေးအတွက် ဒီဇိုင်းရေးဆွဲခြင်း၊
- (ဂ) စေ့စပ်ဖြေရှင်းသူများအား သင်တန်းပေးခြင်း၊
- (ဃ) တရားရုံးကဦးဆောင်သည့် စေ့စပ်ဖြေရှင်းရေးကို အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် အထောက်အကူဖြစ်စေရေးအတွက် အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲများကျင်းပခြင်း၊
- (င) တရားရုံးကဦးဆောင်သည့် စေ့စပ်ဖြေရှင်းရေးဆိုင်ရာ အသိပညာများကို အများပြည်သူသို့ဖြန့်ဝေခြင်း။

မှတ်တိုင်သစ်စိုက်ထူကြစို့

ဤဆောင်းပါး၏နိဒါန်းတွင် ဤသို့ တရားရုံးကဦးဆောင်၍ပြုလုပ်မည့် စေ့စပ်ဆွေးနွေးရေးလုပ်ငန်းစဉ်ကို စာရေးသူက သဘောကျနှစ်ခြိုက်မိကြောင်း ဖော်ပြခဲ့သည်။ ဘာကြောင့် သဘောကျနှစ်ခြိုက်ရပါ

သနည်း။ ပြောပြပါရစေ။ ငယ်စဉ်ကတည်းကကြားခဲ့ဖူးသည်။ အများလည်း ကြားခဲ့ဖူးကြပါလိမ့်မည်။ သားဖြစ်သူက ရှေ့နေစာမေးပွဲအောင်မြင်၍ ရှေ့နေဖြစ်လာသည်အခါ ဖခင်ရှေ့နေလိုက်ပါဆောင်ရွက်ခဲ့သော တရားမမှုကို သားဖြစ်သူရှေ့နေက ဆက်လက်လိုက်ပါဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။ အမှုမှာ အချိန်တိုအတောအတွင်းမှာ ပြီးပတ်သွားသည်။ သားဖြစ်သူက ဂုဏ်ယူ၍ သူ၏ဖခင်ကိုပြောသည်မှာ ဒီအမှုကို ရှေ့နေအဖြစ်နဲ့ အဖေလိုက်ပါဆောင်ရွက်ခဲ့တာ နှစ်တွေ၊ နှစ်တွေအကြာကြီးကြာခဲ့တယ်။ အခုသားက အချိန်တိုအတောအတွင်းမှာ ပြီးစီးအောင် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့တယ်လို့ ပြောတော့၊ ဖခင်ဖြစ်သူက သားရယ် ဒီအမှုနဲ့ပဲ သားကို အဖေကျောင်းထားပေးလာခဲ့တာ၊ အခု သားရှေ့နေတစ်ဦးတောင် ဖြစ်လာနိုင်ပြီပေါ့တဲ့။

ဤသည်မှာ ယုံတမ်းစကား၊ ပုံပြင်ပေးလားဟူ၍ ထင်ကောင်းထင်စရာရှိသည်။ သို့သော် အမှန်တကယ်လက်တွေ့တွင်လည်း တရားမမှုတွေ ဆယ်နှစ်ဆယ်မိုးကြာတတ်သည်။ ဆယ်ငါးနှစ်ကျော်ကြာသည်အမှုတွေတွေ့ဖူးသည်။ အမွေပုံကုန်မှ အမှုပြီးဆုံးသည်ဟု ပြောစမှတ်ပြုကြသည်။ ဆွေးနွေးသွားချင်းမိတ်ဆွေတွေ တရားမမှုကိစ္စ လာရောက်အကြံတောင်းလျှင် သာသည်နာသည် ထည့်စဉ်းစားမနေနဲ့ ပြီးပြတ်အောင်သာဆောင်ရွက်ကြ၊ တရားရုံးအရောက်မခံကြနဲ့ဟု ရှင်းလင်းပြောပြရသည်များ မကြာခဏကြုံခဲ့ရသည်။

ရှေးမြန်မာမင်းများလက်ထက်က အမှုကိစ္စများဖြစ်လာလျှင် လေးစားရသော ဂုဏ်သရေရှိ လူကြီးများရှေ့မှောက် ညှိနှိုင်းကြ၍ ကျေအေးပြီးပြတ်ကြသည်။ ပျော်ပျော်ရွှင်ရွှင်နှင့် လက်ဖက်စားကျေနပ်ကြသည့် ထုံးတမ်းစဉ်လာရှိခဲ့သည်။ အင်္ဂလိပ်လက်အောက်တွင် ပျောက်ကွယ်သွားခဲ့ကြရသည်။ အင်္ဂလိပ်က ပြဋ္ဌာန်းပေးခဲ့သော တရားမကျင့်ထုံးဥပဒေကြီးက လူမီးမီးခွဲသည်။ ရှုပ်ထွေး၍ အမှုများ ကြန့်ကြာမှုဖြစ်ရသည်။ ကြန့်ကြာအောင်လည်း လိုသလို ဆွဲနှိပ်ဆန်းနိုင်သည်။ အင်္ဂလိပ်လက်အောက်တွင်ရောက်ရှိခဲ့သော အချို့သောနိုင်ငံများသည် ဤတရားမကျင့်ထုံးဥပဒေကြီးကို ပြင်ဆင်၍ ကျင့်သုံးနေကြသည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပြင်ဆင်ခြင်း မပြုနိုင်ခဲ့ကြ။ ပြင်ဆင်ခြင်း မပြုနိုင်သည့်အပြင် ဤတရားမကျင့်ထုံးဥပဒေကြီးကို အထင်ကြီးသည်။ အလေးထားတွယ်တာနေကြသည်။ မည်သူပြင်နိုင်ပါမည်နည်းဟူ၍ပင် ပြောဆိုတတ်ကြသည်။ ဤကျင့်ထုံးဥပဒေကြီးကြောင့် မနစ်နာသင့်သော အမှုသည်တွေ ငွေကြေးမတတ်နိုင်၍ နစ်နာဆုံးရှုံးမှုများ ဖြစ်ခဲ့ရသည်။ ဤဥပဒေကြီး မပြင်နိုင်သေးသရွေ့ ထိုသို့သော နစ်နာဆုံးရှုံးမှုတွေ ဆက်လက်ရှိနေပေဦးမည်။ ထို့ကြောင့် တရားမမှုများတွင် တရားရုံးကဦးဆောင်သည့် စေ့စပ်ဖြေရှင်းရေးနည်းစနစ်ကို စာရေးသူ သဘောကျနှစ်ခြိုက်မိခြင်းဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံတရားစီရင်ရေးသမိုင်း၏ မှတ်တိုင်သစ်တစ်ခု စိုက်ထူနိုင်တော့မည်ဟု ယုံကြည်မိသည်။ အမြန်အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ပါစေ။ စိတ်ကောင်းစေတနာထား ဆောင်ရွက်ကြခြင်းဖြင့် အောင်မြင်မှုတွေ ရရှိကြပါစေဟု ဆုတောင်းနေမိသည်။

အကြံပြုပါရစေ

အကြံပြုစရာတွေ များစွာရှိနေသော်လည်း အဓိက

အချက်သုံးချက်ကို အကြံပြုလိုသည်။ အချို့သော ဥပဒေပညာရှင်များက ဤစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်မည်ဆိုလျှင် မည်သည့်ဥပဒေ၊ မည်သည့်ပြဋ္ဌာန်းချက်က ခွင့်ပြုချက်ပေးထားပါသနည်း။ မေးခွန်းထုတ်ကြသည်။ ဤသည်မှာ မှားသည်ဟု ဆိုနိုင်မည်မဟုတ်ပါ။ သို့ဖြစ်၍ ဥပဒေသဘော ခိုင်မာစေချင်သည်။ ရေရှည်တည်တံ့နေစေချင်သည်။ ထို့ကြောင့် ဤစနစ်၊ ဤမူကိုပြည်ထောင်စုတရားစီရင်ရေးဥပဒေ၏ တရားစီရင်ရေးဆိုင်ရာ အခြေခံမူ ၇ ချက်တွင် နောက်ထပ်အခြေခံမူတစ်ရပ်အဖြစ် ထပ်မံထည့်သွင်း ပြဋ္ဌာန်းပေးစေလိုသည်။

လုပ်ထုံးလုပ်နည်းတွင် နှစ်ဖက်အမှုသည်များက ၎င်းတို့သဘောတူညီကြသည့် ဂုဏ်သိက္ခာ သမာဓိနှင့်ပြည့်စုံသော တရားဥပဒေကျွမ်းကျင်သူပုဂ္ဂိုလ်ကို စေ့စပ်ဖြေရှင်းရာတွင် ပါဝင်စေလိုကြောင်း ဆန္ဒပြုခဲ့သော် စေ့စပ်ဖြေရှင်းရေးအရာရှိ၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခွင့်ပြုနိုင်ကြောင်း ထည့်သွင်းရေးဆွဲပေးစေလိုသည်။

စေ့စပ်ဖြေရှင်းရေးဆောင်ရွက်ပြီးသည့်အခါ နှစ်ဖက်အမှုသည်များ သဘောတူညီချက်ရရှိခဲ့သော် မြန်မာတို့၏ ရှေးထုံးစဉ်လာ လက်ဖက်ပွဲဖြင့် တည်ခင်းစားသောက်ကြကာ ချစ်ခင်မှု လေးစားမှု၊ ငြိမ်းချမ်းကျေအေးမှု ထူထောင်ကြစေလိုကြောင်းပါပျာ။

- တရားစီရင်ရေးမှတ်တိုင်သစ် စိုက်ထူနိုင်ကြပါစေ၊
- စိတ်ကောင်းစေတနာနှင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ကြပါစေ၊
- မြန်မာတို့၏ တရားစီရင်ရေးရေးရာ ရှေးထုံးစဉ်လာ ပြန်လည်ရှင်သန်နိုင်ပါစေ။

နှစ်ဖက်အမှုသည်များက ၎င်းတို့သဘောတူညီကြသည့် ဂုဏ်သိက္ခာ သမာဓိနှင့် ပြည့်စုံသော တရားဥပဒေ ကျွမ်းကျင်သူပုဂ္ဂိုလ်ကို စေ့စပ်ဖြေရှင်းရာတွင် ပါဝင်စေလိုကြောင်း ဆန္ဒပြု

ကိုးကားချက် - (၁) ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်၏ တရားစီရင်ရေးမဟာဗျူဟာစီမံကိန်း (၂၀၁၈-၂၀၂၂) နှင့် ဒုတိယနှစ် မဟာဗျူဟာလုပ်ငန်းအစီအစဉ် (၂၀၁၉)၊ (၂) ဒေါက်တာသိမ့်သိမ့်ထွေး၏ တရားမမှုများတွင် တရားရုံးကဦးဆောင်သည့် စေ့စပ်ဖြေရှင်းရေးဆောင်းပါး [တရားရေးဂျာနယ်၊ အတွဲ (၃)၊ အမှတ် (၈)၊ ဖေဖော်ဝါရီလ၊ ၂၀၁၉ စာမျက်နှာ ၁၃၀]။

ကျေးလက်လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး ဦးစားပေးဆောင်ရွက်

ပဲခူး မေ ၂၃
မြတ်နိုးနိုင်သည့်ပြည်သူများ၏လှူဒါန်းဖြင့် UNDP မှ ပံ့ပိုးကူညီပြီး ကျေးလက်လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးအဖွဲ့အစည်းတို့က အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခဲ့သော ကဝ-ခမေကြီး ကျေးလက်ကွန်ကရစ်လမ်းသစ်ဖွင့်ပွဲကို မေ ၂၁ ရက် နံနက် ၈ နာရီက ကျင်းပသည်။

Mr. Peter Batchelor တို့က နှုတ်ခွန်းဆက်စကားပြောကြားကာ ကဝ-ခမေကြီးကျေးလက်ကွန်ကရစ်လမ်းသစ်အား တာဝန်ယူဖောက်လုပ်ခဲ့သည့် T&VD Company မှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ကဝ-ခမေကြီးကျေးလက်ကွန်ကရစ်လမ်းသစ်အား ကျေးလက်လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးအဖွဲ့အစည်းတို့က တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူး ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးအောင်ကျော်လှထံသို့ လွှဲပြောင်းပေးအပ်သည်။

မိမိတို့၏သိက္ခာ၊ ရာထူးနှင့်အညီ ပြည်သူလူထု၏အကျိုးကို ထမ်းဆောင်

မြိတ် မေ ၂၃
တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြင့်မောင်သည် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများ၊ တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ မေ ၂၂ ရက်က မြိတ်ခရိုင်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။

တာဝန်ရှိသူများနှင့်တွေ့ဆုံပြီး နိုင်ငံတော်၏ မူဝါဒများအပေါ်အခြေခံပြီး တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် ဆောင်ရွက်ရမည့် ဦးစားပေးလုပ်ငန်းများအလိုက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ သက်ဆိုင်ရာဌာနများမှ ဟန်ချက်ညီညီဖြင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားဖို့လိုကြောင်း၊ မိမိတို့ကျရာကဏ္ဍမှာ ဒေသ၏အကျိုးကို အကောင်းဆုံး၊ အတတ်နိုင်ဆုံးဖြစ်အောင် ဆောင်ရွက်စေလိုပါကြောင်း၊ မိမိတို့၏ သိက္ခာအညီ၊ ရာထူးနှင့်အညီ ပြည်သူလူထု၏ အကျိုးကို အတတ်နိုင်ဆုံး တာဝန်ထမ်းပေးစေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများက ကဏ္ဍအလိုက် ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ကြရာ မြိတ်ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးအောင်ကျော်ဦးက မြိတ်ခရိုင် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဒေသဆိုင်ရာအချက်အလက်များ ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး ဌာနဆိုင်ရာများက ဌာနအလိုက် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြရာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြိတ် (ပြန်/ဆက်)

နမ့်ဆန်၌ ဘိန်းအစားထိုး အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းဆိုင်ရာ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်နိုင်ရေး တစ်ပိုင်တစ်နိုင်မွေးမြူသူများအား ဒေသကြက်ထောက်ပံ့ပေး

နမ့်ဆန် မေ ၂၃
စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှ ဘိန်းအစားထိုး အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းဆိုင်ရာ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်နိုင်ရေး

တစ်ပိုင်တစ်နိုင်မွေးမြူသူများအား ဒေသကြက် ထောက်ပံ့ပေးခြင်း အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီက မန်ချိုက်ရပ်ကွက် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံး၌ ကျင်းပသည်။

ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းကျော်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါက်တာ မျိုးမင်းအောင်က ဘိန်းအစားထိုး အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း ပြုလုပ်နိုင်ရန်အတွက် ဒေသခံများ တစ်ပိုင်တစ်နိုင် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းအလုပ်ကို ပိုမိုလုပ်ကိုင်နိုင်စေရန် ရည်ရွယ်၍ နိုင်ငံတော်မှ ထောက်ပံ့ပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ထောက်ပံ့ပေးသည့် ဒေသကြက်များကို တိုးပွားလာအောင်မွေးမြူခြင်းဖြင့် မိသားစု စားသုံးရန်အတွက် လည်းကောင်း၊ မိသားစုဝင်ငွေ တိုးပွားလာစေရန်အတွက်လည်းကောင်း အထောက်အကူဖြစ်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း စသည်ဖြင့် ဒေသကြက်ထောက်ပံ့ပေးခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ထို့နောက် မန်ချိုက်ရပ်ကွက်၊ ငွန်ဆိုင်းရပ်ကွက်၊ မိုးလဲရပ်ကွက်နှင့် မြို့ပေါ်သုံးရပ်ကွက်မှ တစ်ပိုင်တစ်နိုင်ကြက်မွေးမြူသူများ ၅၀ အား ဒေသဦးစီးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဒေသကြက်အကောင်ရေ ၂၅၀ ကောင်ခန့်ကို ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့သည်။

ဒေသကြက်များ ထောက်ပံ့ပေးအပြီးတွင် မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ကျော်ဦးက မွေးမြူရေးနှင့် ပတ်သက်သော အသိပညာများ၊ ကျန်းမာရေးနှင့်ပတ်သက်သော ဗဟုသုတရရှိစရာများကို ဟောပြောရှင်းလင်းပြီး မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနက ထုတ်ဝေသော မွေးမြူရေးဆိုင်ရာသိမှတ်စရာ လက်ကမ်းစာစောင်များကို ဖြန့်ဝေပေးခဲ့သည်။



သောက်သုံးရေရှားပါးသောအိမ်ထောင်စုများအတွက် ရေလှူဒါန်းပျဉ်းမနား မေ ၂၃
နေပြည်တော် ပျဉ်းမနားမြို့နယ်အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့မှ မေ ၂၂ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီက သောက်သုံးရေရှားပါးသောပန်းခင်း(၂) နယ်မြေ ၅ လမ်းနှင့် ၆ လမ်းရှိ အိမ်ထောင်စု ၂၀၀ အတွက် ရေဂါလန် ၈၀၀ သွားရောက်လှူဒါန်းခဲ့သည်။

ကျေးရွာချင်းဆက် ရွှေတဂူသစ်သားတံတားပျက်စီးနေ၍ အမြန်ပြုပြင်ပေးရန် ဒေသခံများမျှော်လင့်

ဆီဆိုင် မေ ၂၃
ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) ပအိုဝ်းကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ဆီဆိုင်မြို့နယ် တဘက်ကျေးရွာအုပ်စုအတွင်းရှိ နောင်စကားကျေးရွာနှင့် ရွှေတဂူဘုရားအကြား ဆက်သွယ်ထားသည့် ကျေးရွာချင်းဆက်အရှည်ပေ ၁၅၀၊ အကျယ် ၁၄ ပေ၊ အမြင့်ပေ ၂၀ ရှိသည့် ရွှေတဂူ သစ်သားတံတားကြီးသည် နှစ်ပေါင်း ၅၀ ကျော်ခန့် သက်တမ်းရှိပြီဖြစ်ကာ ယခုအခါ တံတားအောက်ခြေတိုင်များ၊ ခင်းကျင်းထားသော သစ်သားများ၊ ဆွေးမြည့်ပျက်စီးနေပြီး တံတားတစ်စင်းလုံးမှာလည်း ခိုင်ခံ့မှုမရှိတော့ဘဲ ပြိုလဲကျသွားမည်ကို

ပြည်သူများ စိုးရိမ်ပူပန်လျက်ရှိကြောင်း ဒေသခံပြည်သူများထံမှ သိရသည်။

ကြကြောင်း ၎င်းက ဆက်လက်ပြောကြားသည်။

ပြည်သူများထံမှ သိရကြောင်း ပြည်သူများထံမှ သိရသည့်အတိုင်း နောင်ပေါင်၊ ဟိုခဲ(ကယန်း)၊ လွယ်စုံနှင့် ကောင်ထိုကျေးရွာတို့မှ ဒေသခံပြည်သူများ နေ့စဉ်ဖြတ်သန်းသွားလာလျက်ရှိရာ ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေး၊ လူမှုရေးအစရှိသဖြင့် ဆောင်ရွက်ရန် အဓိကသွားလာနေရသည့် တံတားကြီးဖြစ်



ပြီး ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများနှင့် အခြားသောသယ်ယူပို့ဆောင်ရေးလုပ်ငန်းများအတွက် အဓိကအားထားရသော တံတားတစ်စင်းဖြစ်ရာ သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ အနေဖြင့် အမြန်ဆုံး ပြုပြင်ပေးစေလို

ခွန်ရဲထွေး(ဆီဆိုင်)

တာချီလိတ်ကလေးစာပေပွဲတော်ကျင်းပမည့် နေရာများအား ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ကြည့်ရှု

တာချီလိတ် မေ ၂၃

ရှမ်းပြည်နယ်အရှေ့ပိုင်း တာချီလိတ်ခရိုင် ကလေးစာပေ ပွဲတော်ကို အထက်(တာချီလိတ်)၌ ကျင်းပရန် ဆောင်ရွက် ထားရှိမှု အခြေအနေများကို မေ ၂၃ ရက်က ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးရဲနိုင်က ကြည့်ရှုခဲ့သည်။

ထို့နောက် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်သည် တာချီလိတ် ခရိုင်ရုံး၏ Community Centre၊ Mini Museum၊ ကလေးစာဖတ်ခန်းများ ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုနှင့် စာကြည့် တိုက်လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုများကို ကြည့်ရှုခဲ့ပြီး

လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာနခန်းမ၌ ပြန်/ဆက်ဝန်ထမ်းများနှင့် တွေ့ဆုံသည်။

အဆိုပါ တွေ့ဆုံပွဲသို့ ရှမ်းပြည်နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးစိုးညွန့်ရွှေ တွဲဖက်ပြည်နယ်ရုံးမှ ဦးစီးအရာရှိ ဦးသန်းမြင့်၊ တာချီလိတ်ခရိုင်ရုံးမှ ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်နန်းရည်၊ တာချီလိတ် ခရိုင်အတွင်းရှိ တာလေး၊ ကျိုင်းလပ်၊ မိုင်းဖြတ်၊ မိုင်းယောင်း နှင့် မိုင်းယုတ်မြို့များမှ မြို့နယ်ဦးစီးမှူးများ တက်ရောက် ကြောင်း သိရသည်။

ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)



သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကြုံတွေ့လာပါက ပြည်သူများကိုယ်တိုင် စနစ်တကျရင်ဆိုင်နိုင်ရန် နာဂစ်မုန်တိုင်းဒဏ်သင့် ဒေသတွင် အသိပညာပေးပြင်ဆင်မှုများပြုလုပ်ထား

ဘိုကလေး မေ ၂၃

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း၌ လွန်ခဲ့သော ၁၁ နှစ်ကာလက နာဂစ်မုန်တိုင်း တိုက်ခတ်မှုဒဏ်ကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးမှုများခဲ့သည်။ မုန်တိုင်းဒဏ်သင့် အများဆုံး ဒေသထဲတွင် ပါဝင်ခဲ့သည့် ဘိုကလေးမြို့နယ်အတွင်း၌ မိုးကြိုကာလ တွင် ဖြစ်တတ်သည့် ဘေးအန္တရာယ်များလျော့ပါးစေရေးနှင့် ဖြစ်ပေါ်လာပါက ပြည်သူများကိုယ်တိုင် ရင်ဆိုင်တုံ့ပြန်နိုင်ရေးအတွက် ပြင်ဆင်ထားမှုများနှင့် ပတ်သက်၍ ပြည်သူများ သိရှိနိုင်ရန် ဘိုကလေးမြို့နယ် ဘေးအန္တရာယ်စီမံခန့်ခွဲမှု ကော်မတီမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံမေးမြန်းမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

ဦးအောင်ဇော်ဦး

ဘိုကလေးမြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး

မြို့နယ်ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ

မေး။ ။ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း နာဂစ်မုန်တိုင်းဒဏ်ခံစားရဆုံး မြို့ထဲပါဝင်ခဲ့သော ဘိုကလေးမြို့နယ်တွင် မိုးကြိုကာလတွေမှာ ဖြစ်တတ်တဲ့ ဘေးအန္တရာယ်တွေ လျော့ချနိုင်ဖို့ ပြင်ဆင်ထားမှုတွေရှိရင် သိပါရစေ။

ဖြေ။ ။ ဘေးအန္တရာယ်လျော့ပါးရေးအတွက် ဆက်သွယ်၊ သွားလာရေး၊ အသိပညာဖြန့်ဝေရေး စတာတွေ ပြင်ဆင်ထားပါတယ်။ ဘိုကလေး မြို့နယ်က ကျေးရွာတွေများတယ်။ မြစ်ချောင်းတွေ များပြီး ရေလမ်းခရီးကိုသာ အဓိကထားသွားလာရတဲ့ ဒေသတစ်ခုဖြစ်တယ်။ တချို့ရွာနေ ပြည်သူက မြို့ပေါ်တက်လာဖို့အလှမ်းဝေးတယ်။ အဲဒီအခြေအနေတွေကို တွက်ဆပြီး လက်ရှိအချိန်မှာ ပြည်သူနှင့် အနီးစပ်ဆုံး တာဝန်ထမ်းဆောင်နေရတဲ့ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူးတွေ၊ စာရေးဝန်ထမ်းတွေ၊ ကျေးရွာအသီးသီးက စေတနာ့ဝန်ထမ်း စုစုပေါင်း ၄၀၀ ကျော်ကို ဒီလ ဒုတိယပတ်မှာ သဘာဝ ဘေးလျှင်မြန်စွာတုံ့ပြန်နိုင်ရေး သင်တန်း သုံးရက် ဖွင့်ပေးထားပါတယ်။ ဒီသင်တန်းမှာဆိုရင် သဘာဝဘေး အမျိုးအစား၊ ဘေးအမျိုးအစားအလိုက် လုပ်ဆောင်ရမယ့် နည်းလမ်းတွေကို ဘာသာရပ်ကျွမ်းကျင်တဲ့ ဌာနဆိုင်ရာ များ၊ ကြက်ခြေနီ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့များက သင်ကြားပေးပါတယ်။ စာတွေတွေ အပြင် လက်တွေ့လေ့ကျင့်ခြင်းတွေပါပါတယ်။

မေး။ ။ ကျေးရွာ ဘေးအန္တရာယ် အထောက်အကူပြု စီမံချက်နှင့်ပတ်သက်ပြီး သိပါရစေ။

ဖြေ။ ။ ဒီစီမံချက်က ကျွန်တော်တို့ မြို့နယ်ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု ကော်မတီရဲ့ စိတ်ကူးပါ။ အဓိကရည်ရွယ်ချက်က ဘေးအန္တရာယ် လျော့ပါးရေးအထောက်အကူဖြစ်စေမယ့် အစီအမံတစ်ခုပါ။ သဘာဝဘေးတွေ အတွက် ကျွန်တော်တို့ဘက်က ပြင်ဆင်နိုင်သလောက်ပြင်ဆင်ထားဖို့ လိုပါတယ်။ အဲဒီစီမံချက်ကို ပထမအဆင့်အနေနဲ့ ကျေးရွာ၊ ရပ်ကွက်အလိုက် ဆွဲပါတယ်။ စီမံချက်ထဲမှာ ရပ်ကွက်(သို့)ကျေးရွာရဲ့ လူဦးရေ၊ ကျား၊ မ ဓာရင်း၊ အသက် ၁၈ နှစ်အထက်၊ သက်ကြီးရွယ်အို၊ ကလေး၊ ကျောင်းသားစသဖြင့် တစ်နှစ်တစ်ကြိမ်လုပ်ထားတဲ့ အနီးစပ်ဆုံးစာရင်းပါမယ်။ နောက် ခိုလှုံရာ အဆောက်အအုံ၊ နေရာ၊ ဝင်ဆံ့နိုင်မှု၊ မြို့နယ်အကွာအဝေး၊ ခရီးလမ်း၊ ခန့်မှန်း ကြာချိန်တွေအထိ အသေးစိတ်ပါမယ်။ အဲဒီစီမံချက် ရှိခြင်းအားဖြင့် ဘေးအန္တရာယ်ကြုံလာခဲ့ရင် လူစစ်ရတာလွယ်လာမယ်။ နောက်လူဦးရေနဲ့ ခိုလှုံရာအဆောက်အအုံမလောက်ရင် ဘယ်ကိုပိုမလဲ ကြိုစီမံထားလို့ရမယ်။ ရိက္ခာခန့်မှန်းရတဲ့အပိုင်း လွယ်ကူစေမယ်။ ဆုံးရှုံးမှု သက်သာစေနိုင်တယ်။ ဒီကျေးရွာ စီမံချက်အားလုံးကို ပေါင်းစုလိုက်ရင် မြို့နယ်ရဲ့စီမံချက်ထွက်လာပြီး ဘေးအန္တရာယ်လျော့ပါးရေးအတွက် အထောက်အကူဖြစ်လိမ့်မယ်လို့ မျှော်လင့် ပါတယ်။

မေး။ ။ သဘာဝဘေးလျော့ပါးရေးဇာတ်တိုက်လေ့ကျင့်ခြင်း အစီအစဉ်များ ရှိရင် ဖြေကြားပေးစေချင်ပါတယ်။



ဦးအောင်ဇော်ဦး



မင်းဝင်းနိုင်

ဖြေ။ ။ ယခုနှစ်အတွက် သဘာဝဘေးလျော့ပါးရေးဇာတ်တိုက် လေ့ကျင့်ခြင်း အစီအစဉ်ကို မေလ ဒုတိယပတ်ထဲမှာ ဘိုကလေးမြို့နယ်၊ ကျွဲစိန်ကြီး ကျေးရွာမှာလုပ်ဆောင်ခဲ့ပါတယ်။ ဒီအစီအစဉ်မှာ ကျေးရွာ အုပ်စု ၇၆ အုပ်စုမှာ ရှိတဲ့ ကျေးရွာအသီးသီးက အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ စာရေးဝန်ထမ်း၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်း နဲ့ ပြည်သူ ၅၀၀ ကျော် ပူးပေါင်းပါဝင်ခဲ့ပါတယ်။ ဇာတ်တိုက်လေ့ကျင့်ခြင်း ဆိုတဲ့အပိုင်းကလည်း သဘာဝဘေးလျော့ပါးရေးအတွက် အရေးပါတယ်။ ပြည်သူတွေအနေနဲ့ အရေးကြီးမှု မြေမာကျင်မိ လက်မကိုင်မိ ဘာလုပ်ကြရမှန်း မသိတဲ့ အဖြစ်မျိုးမရောက်ရအောင် ဘေးလျော့ပါးစေရေးအဆင့်တိုင်းမှာ ပြည်သူများကိုယ်တိုင် ဦးစားပေးအဆင့်အလိုက် ပူးပေါင်းပါဝင်လေ့ကျင့်စေခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။

မေး။ ။ အခြားပြင်ဆင်မှု အစီအမံများရှိရင်လည်း ဖြေကြားပေးစေချင် ပါတယ်။

ဖြေ။ ။ ကျွန်တော်တို့ ဒီဆောင်ရွက်မှုတိုင်းမှာ မရှိမဖြစ်တစ်ခုက ဆက်သွယ် ရေးလမ်းကြောင်းပါ။ ဘိုကလေးမြို့နယ်အတွက် အွန်လိုင်းအခြေပြု စကားပြောစက် ၁၂ လုံး ချိတ်ဆက်တပ်ဆင်ထားပါတယ်။ ကျေးရွာအုပ်ချုပ် ရေးမှူး၊ ကျေးရွာတာဝန်ခံတွေနဲ့ ကွန်ရက်ချိတ်ဆက်ထားတယ်။ ဘေးကြုံ လာရင် တစ်နေရာထဲကပြောလိုက်ရုံနဲ့ မြို့နယ်မှာတာဝန်ရှိသူတွေရော ချိတ်ဆက် ထားတဲ့ ဒေသခံတွေပါတစ်ပြိုင်နက်တည်း သိနိုင်အောင်ပါ။ ဒီထက် အရေးကြီးလာရင် အထူးဆပ်သားရေယာဉ် ဆိုင်ကယ် စသည်ဖြင့် အသုံးပြုနိုင် ဖို့ စီစဉ်ထားရှိပါတယ်။ အရေးပေါ်ခိုလှုံရာ အဆောက်အအုံအနေနဲ့ ဘိုကလေး မြို့နယ်အတွင်းမှာ Cyclone Shelter နှင့် School Gun Shelter ၁၀၂ လုံး တည်ဆောက်ထားရှိပါတယ်။

မေး။ ။ အခု ရှိပြီးဖြစ်တဲ့ Shelter တွေအနေနဲ့လုံလောက်မှုရှိပါသလား။

ဖြေ။ ။ ကျွန်တော်တို့ ဘိုကလေးမြို့နယ်မှာကျေးရွာလူဦးရေ နှစ်သိန်းကျော် ရှိနေပါတယ်။ လုံလောက်မှုတော့မရှိဘူး။ သို့သော် အရေးပေါ် အခြေအနေကြုံလာရင် ကျေးရွာအလိုက် အရန်ခိုလှုံနိုင်မယ့်နေရာမျိုးတွေ၊ အနီးစပ်ဆုံးသွားနိုင်မယ့် နေရာမျိုးတွေ ရွေးချယ်ထားရပါတယ်။ တည်ဆောက် ထားတဲ့ Shelter တွေထဲမှာ ပြုပြင်ဖို့လိုအပ်နေတဲ့ အဆောက်အအုံလည်း ရှိနေပါတယ်။

မေး။ ။ ၂၀၀၈ ခုနှစ် နာဂစ်မုန်တိုင်း တိုက်ခတ်ခံခဲ့ရတဲ့အခြေအနေနှင့် လက်ရှိပြောင်းလဲလာမှုအပိုင်း သိပါရစေ။

ဖြေ။ ။ နာဂစ်မုန်တိုင်း တိုက်ခတ်ခံခဲ့ရချိန်မှာ တစ်မြို့နယ်လုံးမှာ လူနှင့်တိရစ္ဆာန် အသေအပျောက်တွေ ရှိခဲ့တယ်။ ပုဂ္ဂလိက အဆောက်အအုံတွေ၊ စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံတွေ၊ စာသင်ကျောင်းတွေ၊ သာသနိက အဆောက်အအုံတွေ ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ရပါတယ်။ ဒါ့အပြင် ရေယာဉ်တွေ ပျက်စီးပျောက်ဆုံးမှုတွေ ရှိခဲ့ပါတယ်။ နာဂစ်ပြီးနောက်ပိုင်း လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးက အရင်ကထက် ပိုကောင်းလာတယ်လို့ ပြောရပါမယ်။ နာဂစ်မတိုင်ခင်က မြို့နယ်ချင်းဆက်လမ်း အဖြစ် ဖျာပုံ-ဘိုကလေး ကားလမ်းတစ်ခုသာရှိခဲ့ရာ အခုဆိုရင် ဘိုကလေး-

စက်ဆန်း-ထော်ပိုင်-အမာလမ်း၊ ဘိုကလေး- ကြိမ်ချောင်း-ကဒဲလမ်း၊ ဘိုကလေး- မော်လမြိုင်ကျွန်း၊ မြောင်းမြလမ်း၊ မော်လမြိုင်ကျွန်း-ဘိုကလေးလမ်း၊ ကျိုက္ခလိပ်-စက်ဆန်းလမ်း၊ ကျိုက်လတ်-စိန်ဟိုင်းလမ်း-ကျိုက်ပိ-မော်ကျွန်း လမ်းတို့ဖြင့် ဆက်သွယ်သွားလာနိုင်ပြီဖြစ်ပါတယ်။

ပြည်သူတွေ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်နဲ့ ကြုံလာရင် ကိုယ်တိုင်ပါဝင် တုံ့ပြန်နိုင်ဖို့အတွက် ကျေးရွာတွေမှာ စေတနာ့ဝန်ထမ်း လူငယ်သင်တန်းတွေ ဖွင့်လှစ် ပို့ချလေ့ကျင့်ပေးထားတာတွေ ရှိတယ်။ အကယ်၍ သဘာဝဘေး အန္တရာယ်၊ အထူးသဖြင့် မိုးကြိုကာလမှာ ကျရောက်လာနိုင်တဲ့ မုန်တိုင်းအန္တရာယ် တွေ ကြုံလာခဲ့ရင် နာဂစ် ကာလတုန်းကလို ကြုံသလို တုံ့ပြန်ရတာမျိုးမဟုတ်ဘဲ စနစ်တကျသိရှိပြီး ပြည်သူတွေကိုယ်တိုင် ရင်ဆိုင်တုံ့ပြန်နိုင်ဖို့အတွက် မြို့နယ် အတွင်း ကျေးရွာအရောက် သဘာဝဘေးအသိပညာများ ဖြန့်ဝေပေးခြင်း၊ မုန်တိုင်းသတိပေးချက် စတင်ရရှိချိန်မှစ၍ အဆင့်အလိုက် ကြိုတင်ပြင်ဆင် ရင်ဆိုင်တုံ့ပြန်နိုင်ဖို့ မုန်တိုင်းသဏ္ဍာန်တူ ဇာတ်တိုက်လေ့ကျင့်မှုတွေကို မြို့နယ် ဘေးအန္တရာယ် စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီက ဦးဆောင်ပြီး လက်တွေ့လေ့ကျင့် ပေးပါတယ်။

မေး။ ။ ဒေသခံပြည်သူတွေအတွက် ဖြည့်စွက်ပြောကြားချင်တဲ့စကား။

ဖြေ။ ။ မုန်တိုင်းသတိပေးချက်အသိပေးချက်တွေကို ကြိုတင်အားလွန်တာ မဖြစ်ပါနဲ့။ သက်ဆိုင်ရာက ထုတ်ပြန်တဲ့ သဘာဝဘေးကြိုတင် ညွှန်ကြားချက်တွေကို တိတိကျကျ လိုက်နာပေးကြဖို့ လိုပါတယ်။ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအလိုက် ဘေးအန္တရာယ်စီမံခန့်ခွဲမှု အဖွဲ့တွေ ဖွဲ့ပေးထားပါတယ်။ မုန်တိုင်းသတိပေးချက် ရရှိတာနဲ့ အချင်းချင်း ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်နိုင်အောင် စီစဉ်ပေးထား ပါတယ်။ ရွှေ့ပြောင်းဖို့ လိုအပ်လာရင်လည်း မိမိတို့ပစ္စည်းတွေကို စနစ်တကျသိမ်းဆည်းခြင်း၊ ယူဆောင်သင့်တာတွေ ယူဆောင်ခြင်းတွေကို စနစ်တကျလိုက်နာကြဖို့ တိုက်တွန်းချင်ပါတယ်။

မင်းဝင်းနိုင်

ကျွဲစိန်ကြီးကျေးရွာ၊ ဘိုကလေးမြို့နယ်

မေး။ ။ သဘာဝဘေးလျော့ပါးရေး မုန်တိုင်းသဏ္ဍာန်တူ ဇာတ်တိုက်လေ့ကျင့် ခြင်းက ထိရောက်မှုရှိနိုင်ပါသလား။

ဖြေ။ ။ သမီးတို့နာဂစ်တုန်းက ဒီလို မုန်တိုင်းနဲ့ပတ်သက်တဲ့ဗဟုသုတတွေ မရှိခဲ့ဘူး။ ဟိုပြေးဒီပြေး ဟိုအော်ဒီအော် ကြောက်ကြောက်နဲ့မသေရုံ နေခဲ့ရ တယ်။ ရေဒီယိုမှာ မုန်တိုင်းကြေညာနေပေမယ့် ဘေးလွတ်ရာ ရွှေ့ရမယ်၊ အရေးကြီးပစ္စည်းတွေ သိမ်းကြရမယ်ဆိုတာလည်းမသိဘူး။ အခု မြို့ကြ လူကြီးတွေလာပြီး ပြောပြလို့ မုန်တိုင်းနဲ့ပတ်သက်တဲ့အကြောင်းအရာတွေ သဘာဝဘေးအဆင့်အလိုက်ဘယ်လိုတွေ့လုပ်ဆောင်ရမယ်ဆိုတာတွေ သိလာ ရတယ်။ မိုးလေဝသဘုခင်းနားထောင်တတ်လာပါတယ်။ ဥပမာ မုန်တိုင်း ဆိုတိုင်း ကြောက်ဖို့လည်းမလိုသလို မုန်တိုင်းမှာသတ်မှတ်ထားတဲ့ လိမ္မော် ရောင်၊ အညိုရောင်၊ အနီရောင်၊ အစိမ်းရောင်စတဲ့ အရောင်အလိုက် ဘာတွေ ပြင်ဆင်ရှောင်ရှားရမယ်ဆိုတာ သိလာရတဲ့အတွက် ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ လေနှည်းနှည်းတိုက်ရင် နေစရာမရှိအောင် ကြောက်တဲ့စိတ်လည်း နည်းနည်း လျော့သွားတယ်။ ဒီလိုသင်တန်းတွေ၊ ကြိုတင်ဇာတ်တိုက်လေ့ကျင့်ပေးတာ တွေကို ကျေးရွာအုပ်စုတိုင်း လုပ်ပေးစေချင်ပါတယ်။ ဒီလိုလုပ်ပေးတဲ့အတွက် ဘေးအန္တရာယ် ကြုံလာရင် အရင်လောက် ထိခိုက်ဆုံးရှုံးမှုမရှိ သက်သာလိမ့်မယ် လို့ မျှော်လင့်ပါတယ်။

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဖျာပုံခရိုင် ဘိုကလေးမြို့နယ်သည် ရပ်ကွက် ၁၀ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်စု ၇၆ အုပ်စု၊ ကျေးရွာပေါင်း ၅၅၅ ရွာဖြင့် ဖွဲ့စည်း ထားသည့် ဧရာဝတီမြစ်ဝကျွန်းပေါ်ဒေသတစ်ခုဖြစ်သည့်အပြင် ပင်လယ်နှင့် ထိစပ်လျက်ရှိသော ဒေသဖြစ်သည်။

သူဇာနယ်(ဖျာပုံ)

တိုတိုထွာထွာ ဖတ်စရာ

တိရစ္ဆာန်ကာကွယ်ဆေးထိုးသင်တန်းဖွင့်လှစ်

ဖွင့်ဖြူ တိရစ္ဆာန်ပြုစုစောင့်ရှောက်ရေး ကာကွယ်ဆေးထိုးသင်တန်းဖွင့်ပွဲကို မေ ၂၂ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ပွင့်ဖြူမြို့နယ် မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

မြို့နယ်မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါက်တာသန်းဇော်ထွေးနှင့် သင်တန်းနည်းပြဆရာများက တိရစ္ဆာန်ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခြင်းလုပ်ငန်းများကို စာတွေ့လက်တွေ့သင်ကြားပေးခဲ့သည်။

သင်တန်းအား မေ ၂၂ ရက်မှ ၂၆ ရက်အထိဖွင့်လှစ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။

ရဲဝင်းနိုင် (ညောင်ဦး)

သဘာဝဘေးအန္တရာယ်အသိပညာပေးဆောင်ရွက်

ဗန်းမောက်

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဗန်းမောက်မြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနက ရွှေလျားစာကြည့်တိုက်လုပ်ငန်းနှင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ် အသိပညာပေးလုပ်ငန်းကို မေ ၂၂ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ပန်းပျိုးလက်များ ကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်း၌ ပြုလုပ်သည်။

ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား စာအုပ်များ အခမဲ့ငှားရမ်းပေးခဲ့ပြီး မြို့နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဒေါ်မေသူဟန်က သဘာဝဘေးအန္တရာယ်အကြောင်း ဟောပြောခဲ့သည်။

ကျော်စွာ(ဗန်းမောက်)

နွားထိုးကြီးတွင် မှုခင်းကျဆင်းရေး ဟောပြော

နွားထိုးကြီး

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး နွားထိုးကြီးမြို့နယ် ဝက်လူးနယ်မြေရဲစခန်းမှ မှုခင်းကျဆင်းရေးအသိပညာပေး ဟောပြောခြင်းကို မေ ၂၂ ရက်က ကျေးရွာများအရောက် ကွင်းဆင်းဟောပြောခဲ့သည်။

ဝက်လူးနယ်မြေရဲစခန်းမှူး ရဲအုပ်အောင်ခိုင်အေးသည် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့်အတူ ပဲခူးကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးတွင် မှုခင်းများမဖြစ်ပွားစေရေး ကြိုတင်ကာကွယ်ရမည့် နည်းလမ်းများ၊ ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းဆိုင်ရာများ၊ သက်ငယ်မုဒိမ်းမှုများ မဖြစ်ပွားစေရေး၊ မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်ရေး အသိပညာပေးဟောပြောခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဝင်းနိုင်(တမူး)

မြောက်ဦးတွင် သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါအသိပညာပေး

မြောက်ဦး

ရခိုင်ပြည်နယ် မြောက်ဦးမြို့နယ် ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအချို့ရှိ ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းများတွင် ရောက်ရှိလုံလျက်ရှိသော ပြည်သူများကို မြောက်ဦးခရိုင်ကျန်းမာရေးဌာနမှ သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါ ကြိုတင်ကာကွယ်နိုင်မည့် နည်းလမ်းများအသိပညာပေးဟောပြောမှုများနှင့် အခမဲ့ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်ပေးမှုများကို မေ ၂၁ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။

မြောက်ဦးခရိုင် ကျန်းမာရေးဌာနနှင့် မိခင်နှင့်ကလေးကျန်းမာရေးဌာနတို့ပူးပေါင်း၍ ဒိုင်းကျီကျေးရွာဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း ခိုလှုံရာစခန်းရှိ ပြည်သူများကို သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးအတွက် လိုက်နာရမည့်အချက်များကို အသိပညာပေးဟောပြောပြီး လူနာ ၁၂၃ ဦးအား ဆေးဝါးများကုသပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ခရိုင် (ပြန်/ဆက်)



ရထားရဲတပ်ဖွဲ့ အမှတ် (၁၂) တပ်ခွဲ သယ်နံ့ကျွန်းတပ်ခွဲမှူး ဒုတိယရဲမှူး သိန်းဝင်းနှင့်အဖွဲ့ မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ လက်ထောက်မီးသတ်ဦးစီးမှူး ဦးဝင်းဦးနှင့်အဖွဲ့ ဘူတာရုံပိုင်ဦးကြွယ်မြင့်နှင့်အဖွဲ့တို့သည် မေ ၂၁ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီခွဲက သယ်နံ့ကျွန်းဘူတာ စင်္ကြံ (၂) ထိပ်တွင် ရထားစီးခရီးသည်များအားလက်တွေ့စီးငြိမ်းသတ်မှုဇာတ်တိုက်လေ့ကျင့်ခြင်းကိုပြသခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကျော်စိုးမိုး (မင်္ဂလာတောင်ညွန့်)

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ငမဲမြို့နယ်ရှိ လေဘေးသင့်ပြည်သူများအားထောက်ပံ့

ငမဲ မေ ၂၃

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ငမဲမြို့နယ်ရှိ ရပ်ကွက်တစ်ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်စုငါးအုပ်စုနှင့် ကျေးရွာခြောက်ရွာတို့တွင် မေ ၁၉ ရက် ညနေ ၃ နာရီခွဲက လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ပြိုကျနေအိမ်တစ်လုံး၊ အမိုးလန်နေအိမ် ၁၇၁ လုံး၊ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းတစ်ကျောင်း၊ ဓမ္မာရုံနှစ်ရုံ၊ လူဦးရေ စုစုပေါင်း ၇၂၆ ဦး လေဘေးသင့်ခဲ့သည်။

ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန မကွေးတိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူးရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများသည် ဘေးသင့်လူဦးရေ ၇၂၆ ဦးအတွက် ဆန်ရိက္ခာဖိုးခန့်ခွဲရက်စာ ကျပ် ၁၅၄၄၆၀၀ ၊ အမိုးလန်ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းတစ်ကျောင်းအတွက် ကျပ် ၁၀၀၀၀၀၊ အမိုးလန်ဓမ္မာရုံနှစ်ရုံအတွက် ကျပ် ၂၀၀၀၀၀၊ ပြိုကျနေအိမ်တစ်လုံးအတွက် အိမ်ဆောက်ပစ္စည်းဖိုး ကျပ် ၁၀၀၀၀၀၊ အမိုးလန်နေအိမ် ၁၇၁ လုံးအတွက် အိမ်ဆောက်ပစ္စည်းဖိုး ကျပ် ၄၆၈၀၀၀၀၊ ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်း ၁၅ မျိုး တစ်အိမ်



ထောင်စုစာနှင့် ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်း ၁၀ မျိုး ၁၇၁ ရှိသူများ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့်အတူ အိမ်ထောင်စုစာတို့အား မေ ၂၁ ရက်တွင် ငမဲမြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ခံခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အောင်ရွှေထွန်း

ဒီးမော့ဆိုမြို့နယ်အတွင်းရှိ လေဘေးသင့်ပြည်သူများအားထောက်ပံ့

ဒီးမော့ဆို မေ ၂၃

ကယားပြည်နယ် ဒီးမော့ဆိုမြို့နယ်တွင် မေ ၂၁ ရက်က လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ပျက်စီးသွားသော အိမ်ထောင်စုများ နေအိမ်ပြန်လည်ပြုပြင်နိုင်ရန်အတွက် ထောက်ပံ့ငွေနှင့် ရိက္ခာပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ပွဲကို မေ ၂၂ ရက် ညနေ ၃ နာရီခွဲက ဒီးမော့ဆိုမြို့နယ် အိုကေကျေးရွာအုပ်စုကျွန်းတောကျေးရွာခန်းမဆောင်နှင့် နန်းမယ်ခုံမြို့အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးတို့တွင် ကျင်းပသည်။

ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအယ်လ်ဖောင်းရှိက သဘာဝဘေးအန္တရာယ်လျော့နည်းရန်အတွက် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းများကို



စီမံချက်များရေးဆွဲ၍ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး သဘာဝဘေးများဖြစ်ပွားပါက ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားသည့် အခြေအနေများကို ပြည်သူလူထုနှင့် ပေါင်းစပ်၍ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လေဘေးသင့်ပြည်သူများအား ပံ့ပိုးပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက လေဘေးသင့်အိမ်ထောင်စု ၁၄၉ စုအတွက် ကယားပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ ထောက်ပံ့ငွေကျပ် ၅၂၅၀၀၀၊ အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများ၊ ဆေးဝါးပစ္စည်းများပါသော ပုံးတစ်ပုံးစီကို လည်းကောင်း၊ ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာနမှ ထောက်ပံ့ငွေကျပ် ၉၂၄၆၆၀၀ ကိုလည်းကောင်း၊ ကယားပြည်နယ်ကြက်ခြေနီကြီးကြပ်မှုကော်မတီမှ နေအိမ်တစ်အိမ်လျှင် စောင်တစ်ထည်စီကိုလည်းကောင်း ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့သည်။

ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ပျက်စီးသွားသည့် နေအိမ်များအား လှည့်လည်ကြည့်ရှုပြီး လေဘေးသင့်ပြည်သူများအား အားပေးစကားများပြောကြားခြင်း၊ နန်းမယ်ခုံတိုက်နယ်ဆေးရုံအမိုးလန်ပျက်စီးမှုအား ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခြင်း၊ တိုက်နယ်ဆေးရုံအတွင်းအစိစိတွင်းတူးဖော်ရန် ငွေကျပ် ၁၀ သိန်းကို ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထီးပိုးကလေးကျေးရွာ၊ ဘုရားဖြူ၊ ဖောင်းတော၊ နန်းစံခမ်းကျေးရွာ၊ ဒေါ့ဘူးကူး၊ စည်းလင်း၊ ဒေါပိတကျေးရွာ၊ ဒေါကမီးကျေးရွာ၊ နန်းမယ်ခုံမြို့တွင် ခေါခကယား၊ ခေါရရမ်း၊ မြိမကယန်းနှင့် မြိမရမ်းရပ်ကွက်၊ ဒေါတဆေး၊ ကျွန်းတော၊ သာယပ်၊ အိုကေထူး၊ အိုကေကျေးရွာတို့တွင် နေအိမ်အဆောက်အအုံ ၁၄၉ လုံး အမိုးလန်ပျက်စီးခဲ့သည်။

ရီရယ်(ဒီးမော့ဆို)

လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် နေအိမ်အချို့ပျက်စီး

သီပေါ

ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) ကျောက်မဲမြို့နယ်တွင် မေ ၂၂ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲက မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းခြင်းနှင့် လေပြင်းတိုက်ခတ်ခြင်းများကြောင့် ကျောက်မဲ အမှတ်(၃)ရပ်ကွက်နယ်မြေ(၁၀) အတွင်းရှိ ဦးလှမောင်နေအိမ်တွင် အိမ်မိုးသွပ်အချပ် ၅၀၊ ဦးအောင်ခင်နေအိမ်၌ အိမ်မိုးသွပ် ၉၆ ချပ်နှင့် ဦးကျော်စိုးနေအိမ် အိမ်မိုးသွပ်အချပ် ၅၀ တို့မှာ အမိုးလန်ကာ ပျက်စီးဆုံးရှုံးသွားကြောင်း သိရသည်။

ကျောက်မဲခရိုင် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ စခန်းမှ ဦးစီးအရာရှိ ဦးအောင်မျိုးဦးကြီးကြပ်သောရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှဝန်ထမ်းများ၊ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ

နှင့် ပြည်သူများ ပူးပေါင်း၍ လိုအပ်သည်များကို ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

စိုင်း(သီပေါ)

ဘိုကလေး

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဘိုကလေးမြို့နယ်အတွင်း မေ ၂၁ ရက် ညနေပိုင်းက တိုက်ခတ်ခဲ့သောလေပြင်းကြောင့် အဆောက်အအုံပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဘိုကလေးမြို့နယ် ကမကလူကျေးရွာ တိုက်နယ်ဆေးရုံရှေ့ရှိ အလံတိုင်ကျိုးကျခြင်း၊ တိုက်နယ်ကျန်းမာရေးဌာန၏ သံပန်းဝင်းတံခါးနှင့် ခြံစည်းရိုးအုတ်တိုင်၊ အရှည်ပေ ၄၀ ခန့်ရှိ ခြံစည်းရိုးပြိုလဲကျခြင်း၊ ကမကလူကျေးရွာ အ-ထ-က ကျောင်းဆောင်ဟောင်း (အန္တရာယ်



ရှိသဖြင့် အသုံးမပြုသော) တို့ ပြိုကျခဲ့သည်။ (အပေါ်ပုံ)

အလားတူ ဘိုကလေးမြို့နယ် အေးရွာ၌ အိမ်တစ်လုံးပြိုကျခြင်း၊ မဂူကျေးရွာ၌ အိမ်တစ်လုံးပြိုကျခြင်း၊ ဘုရားချောင်းကျေးရွာ၌ စပါးပိုဒေါင်အမိုးလန်ပျက်စီးခဲ့သည်။

ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများနှင့်ပတ်သက်၍ ကျေးရွာဘေးအန္တရာယ်စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီနှင့် မြို့နယ်သို့ အဆင့်ဆင့်ချိတ်ဆက်ကာ ကူညီကယ်ဆယ်

သူဇာနွယ်(ဖျာပုံ)

မူးယစ်ဆေးဝါးထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ MANA အသင်းကြီးနှင့်အတူ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်

ရန်ကုန် မေ ၂၃
မြန်မာနိုင်ငံ မူးယစ်ဆေးဝါးဆန့်ကျင်ရေးအသင်း (MANA) ဗဟိုအဖွဲ့အစည်းအဖွဲ့အစည်းကို မေ ၂၃ ရက် နံနက်ပိုင်းက ရန်ကုန်မြို့၊ ကျွန်းတော်လမ်းရှိ မူးယစ်ပြတိုက်အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ပြုလုပ်ရာ တစ်နှစ်တာအတွင်း တစ်နိုင်လုံးအတိုင်းအတာဖြင့် လူငယ်များ မူးယစ်ဆေးဝါးကင်းစင်ရေးအတွက် အကြိမ်ပေါင်း ၂၀၀ နီးပါး ဟောပြောခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



ယခုအခါ မူးယစ်ဆေးဝါးပြဿနာသည် ပိုမိုဖြစ်ပွားလာကြောင်း၊ နေ့စဉ်နှင့်အမျှ မူးယစ်ဆေးဝါး ဖမ်းဆီးရမှုများ ကြားသိနေရကြောင်း၊ မူးယစ်ဆေးဝါး ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ ဆောင်ရွက်ရာတွင် MANA အသင်းကြီးနှင့်အတူ အားလုံးပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှသာ အောင်မြင်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံ မူးယစ်ဆေးဝါးဆန့်ကျင်ရေးအသင်း နာယက ဦးတင်လှိုင်က ပြောသည်။
မြန်မာနိုင်ငံ မူးယစ်ဆေးဝါးဆန့်ကျင်ရေးအသင်း ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုးဝင်းက “ကျွန်တော်တို့ မူးယစ်ဆေးဝါး ဆန့်ကျင်ရေးအသင်းကြီးရဲ့ အဓိကပန်းတိုင်ကတော့ လူငယ်လူရွယ်များ မူးယစ်ဆေးဝါးကင်းစင်ပြီး

ကျန်းမာကြံ့ခိုင်တဲ့ လူငယ်များဖြစ်ရေးဖြစ်ပါတယ်။ ဒီအတွက် လုပ်ငန်းစဉ်နှစ်ရပ်ချမှတ်ဆောင်ရွက်ပါတယ်။ သုံးစွဲမှုလျော့ချရေးနဲ့ မူးယစ်ဆေးဝါးကြောင့်ရရှိလာတဲ့ HIV/AIDS ဖြစ်ပွားမှုလျော့ချရေးဖြစ်ပါတယ်။ ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၁ ရက်ကနေ ဒီဇင်ဘာ ၃၁ ရက်အထိ တစ်နှစ်တာအကျုံးဝင်တဲ့ ကာလအတွင်းမှာ တိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ်အသီးသီးမှာ ဟောပြောမှုအကြိမ်ပေါင်း ၁၀၀ ကျော်ကနေ ၂၀၀ နီးပါး ရှိပါတယ်။ ဗဟိုအဆင့်ဟောပြောမှုအနေနဲ့ကတော့ ဇွန် ၂၆ ရက်က မူးယစ်တိုက်ဖျက်ရေးနေ့နဲ့ ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်က ကမ္ဘာ့ AIDS တိုက်ဖျက်ရေးနေ့ ဖြစ်ပါတယ်” ဟု ပြောသည်။
မြန်မာနိုင်ငံ မူးယစ်ဆေးဝါးဆန့်ကျင်ရေးအသင်းကြီးကို ၁၉၉၄ ခုနှစ် ဇွန် ၂၆ ရက်တွင် စတင်တည်ထောင်ခဲ့ကြောင်း၊ ယခုအခါ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အဆင့် အသင်းများဖွဲ့စည်းပြီးသည့်အပြင် ခရိုင်အဆင့် ၃၃ သင်း၊ မြို့နယ်အဆင့် ၁၅၄ သင်း ဖွဲ့စည်းထားပြီး တစ်နိုင်လုံးအသင်းဝင်ပေါင်း ၃၆၀၀၀ ကျော်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မြင့်မောင်စိုး

မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်ရေးပညာပေး

ဘုတလင် မေ ၂၃
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဘုတလင်မြို့နယ် ကျောက်အိုး(တ)ကျေးရွာတွင် မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်ရေး အသိပညာပေးဟောပြောပွဲကို မေ ၂၂ ရက် ညနေ ၄ နာရီခွဲက ရွှေမြင်တင်ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း ဓမ္မာရုံ၌ ကျင်းပသည်။

မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်ဇော်က အမှာစကားပြောကြားပြီး မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးသန်းလှိုင်က မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးကာကွယ်ရေးနှင့် အရေးယူမှုများကိုလည်းကောင်း၊ မြို့နယ်ဥပဒေအရာရှိ ဒေါ်သီရိအောင်က မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများရောင်းချခြင်းနှင့် သုံးစွဲခြင်းတို့ပြုလုပ်ပါက အရေးယူခံရမည့် ပြစ်မှု၊ ပြစ်ဒဏ်များနှင့် ဥပဒေဆိုင်ရာများကိုလည်းကောင်း အသိပညာပေး ဟောပြောကြသည်။

ဆက်လက်၍ မြို့နယ်ဥပဒေရေးရာမှူး ဒေါ်အုန်းယုတ်က မူးယစ်ဆေးဝါး၏ ဆိုးကျိုးများကိုလည်းကောင်း၊ မြို့နယ်မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်ဇော်မြင့်မောင်က အမျိုးသမီးများ မူးယစ်ဆေးဝါး သုံးစွဲပါက မိမိ၏ရင်သွေးငယ်များအထိ ကျန်းမာရေးထိခိုက်မှုများကိုလည်းကောင်း ဟောပြောခဲ့ကြသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယမြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးကျော်မင်းသန်းက မူးယစ်ဆေးဝါးသုံးစွဲပါက နောက်ဆက်တွဲဆိုးကျိုးများကိုလည်းကောင်း၊ မြို့နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးမှူး ဦးယုတ်မင်းအောင်က မူးယစ်ဆေးဝါးသုံးစွဲခြင်းကြောင့် လူမှုဘဝဆုံးရှုံးပြီး သင်ခန်းစာယူစရာဖြစ်စဉ်များကိုလည်းကောင်း အသိပညာပေး ဟောပြောခဲ့ကြသည်။

မြို့နယ် (ပြန်/ဆက်)



မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးတရားသူကြီးချုပ်ဦးဆောင်သောအဖွဲ့ လေ့လာရေးခရီးထွက်ခွာ

မန္တလေး မေ ၂၃
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်းဦးဆောင်သည့် အဖွဲ့ဝင် ၁၂ ဦးပါ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ရှန်ရှီပြည်နယ် အဆင့်မြင့် ပြည်သူ့တရားရုံး၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ ပေကျင်းမြို့နှင့် ရှန်ရှီပြည်နယ်တို့သို့ မေ ၂၂ ရက်မှ ၂၉ ရက်အထိ ရှစ်ရက်ကြာ လေ့လာရေးခရီးသွားရောက်ရန် မေ ၂၂ ရက် နံနက်ပိုင်းက မန္တလေးအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်မှ တရုတ်နိုင်ငံသို့ ထွက်ခွာသွားသည်။
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်းနှင့်အတူ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးများဖြစ်ကြသော ဒေါ်တင်

နွယ်ဝင်း၊ ဒေါ်လေးလေးမွန်၊ ဦးကြည်သိန်းနှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော်မှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူး ဒေါ်နော်မာဂရက်သာမီ၊ ဒေါ်ဖြူဖြူအေးနှင့် လက်ထောက်ဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူး ဒေါ်မိမိသန်း၊ မန္တလေးခရိုင်တရားရုံးမှ ခရိုင်တရားသူကြီး ဦးကျော်ကျော်ဦး၊ (ယခင်တွဲတော်ခရိုင်တရားသူကြီး) ပြည်ထောင်စုတရားစီရင်ရေးကြီးကြပ်မှုရုံး ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူး ဒေါ်လှမြင့် ဒုတိယခရိုင်တရားသူကြီးများဖြစ်ကြသော ဒေါ်အေးမြတ်မြတ်ထွန်း၊ ဒေါ်ခင်အေးအေးလင်းနှင့် အောင်မြေသာစံ မြို့နယ်တရားသူကြီး ဦးဝင်းမင်းထွန်းတို့ လိုက်ပါသွားခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

တင်မောင်(မန်းကိုယ်ပွား)

အပူအားကြီး၍ ရေဓာတ်ခန်းခြောက်ခြင်းကြောင့် မြန်မာ့ကြယ်လိပ် ၆၂ ကောင် သေဆုံး

မကွေး မေ ၂၃
မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ရွှေစက်တော်တော်ရိုင်းတိရစ္ဆာန်ဘေးမဲ့တောအတွင်းမှ မြန်မာ့ကြယ်လိပ် ၆၂ ကောင် ပူပြင်းလွန်းလှသောအပူဒဏ်ကြောင့် သေဆုံးခဲ့ကြောင်း ဘေးမဲ့တောအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးအုန်းလွင်ထံမှ သိရသည်။
ရွှေစက်တော်တော်ရိုင်းတိရစ္ဆာန်ဘေးမဲ့တောအတွင်း ဥယျာဉ်ခြံဖြင့် ထိန်းသိမ်းမွေးမြူထားသော မြန်မာ့ကြယ်လိပ် အကောင် ၃၃၀ ကျော်ရှိပြီး တောထဲသို့လွှတ်ရန် နှစ်ဧကခွဲအကျယ် လေ့ကျင့်ရေးခြံအတွင်း အစမ်းလွှတ်ထားသော မြန်မာ့ကြယ်လိပ်အကောင် ၆၅၀ ရှိကြောင်း သိရသည်။
ရွှေစက်တော်ဘေးမဲ့တောရှိတောတွင်း လိပ်ခြံ (၁) မှ ကြယ်လိပ် ၂၄ ကောင်၊ ခြံ (၂) မှ အကောင် ၃၀ နှင့် ခြံ (၃) မှ ရှစ်ကောင် သေဆုံးခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
တောတွင်းလိပ်ခြံများ၏ ပြင်ပအပူချိန်မှာ ၄၇ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်ရှိပြီးမြေကြီးအပူချိန်မှာ ၅၇ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ် ရှိနေသည်ကို တိုင်းတာရရှိသည့်အတွက် သေဆုံးသွားသော ကြယ်လိပ်များသည် ရေဓာတ်ခန်းခြောက်မှုကြောင့် သေဆုံးသွားခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဒေါက်တာတင်လွင်က ပြောသည်။
ခြံသုံးခြံရှိ ကျန်သောကြယ်လိပ်အများစုသည် မျက်လုံးများချိုင့်ဝင်နေခြင်း၊ မျက်ရည်ကျခြင်း၊ ပါးစပ်အတွင်းပိုင်းခြောက်၍ စေးထန်းနေခြင်း၊ ကြွက်သားများ အားနည်းခြင်း စသောလက္ခဏာများ တွေ့နေရသည်။
ခြံထဲမှလိပ်များကို ပြန်စု၍ ရေတိမ်တွင် ရေစိမ်ပေးခြင်း၊ ဖရဲသီးကျွေးခြင်း၊ ရေစွတ်ထားသောကန်စွန်းရွက်များကျွေးခြင်းများနှင့်အတူ လိပ်များကို ဆေးကုသခြင်းများ ပြုလုပ်ပေးထားကြောင်း သိရသည်။

မျိုးဝင်းထွန်း

ကျောင်းဝတ်စုံများ ဝယ်ယူရာတွင် Online စနစ်ဖြင့် မှာယူသူပိုမိုများပြား

မန္တလေး မေ ၂၃
ကျောင်းဖွင့်ရာသီအတွက် ကျောင်းဝတ်စုံအရောင်းဆိုင်များတွင် တိုက်ရိုက်ဝယ်ယူမှုထက် Online မှတစ်ဆင့် မှာယူသူ ပိုမိုများပြားလာကြောင်း မန္တလေးမြို့၊ ဈေးချိုတွင် အထည်ဆိုင် ဖွင့်လှစ်ရောင်းချသည့် ဦးတင်ဝင်းက ပြောကြားသည်။
ယခင်နှစ်များက ကျောင်းဝတ်စုံများ ရောင်းချရာတွင် ဆိုင်များ၌ တိုက်ရိုက် လာရောက် ဝယ်ယူသူများဖြင့် စည်ကားနေသော်လည်း ယခုနှစ်တွင် Online မှတစ်ဆင့် ဝယ်ယူသူ ပိုမိုများပြားလာခြင်းကြောင့် အရောင်းဆိုင်များတွင် ဝယ်ယူသူနည်းပါးသွားသော်လည်း ရောင်းအားမှာ ယခင်နှစ်များအတိုင်း ပုံမှန်ကောင်းမွန်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
“ဒီနှစ်မှာ ကျောင်းဖွင့်ရာသီအတွက် ကျောင်းဝတ်စုံဝယ်ယူမှုက ပုံစံနည်းနည်းပြောင်းသွားတယ်။ ဆိုင်မှာ တိုက်ရိုက်လာဝယ်တာထက် Online ကနေ မှာယူတာက ပိုများနေတာကို တွေ့ရတယ်။ မန္တလေးမြို့တွင်းကလည်း မှာယူမှုတွေရှိလာလို့ နယ်ဒေသ အတော်များများက မှာယူသူတွေ ပိုများလာတယ်။ ဒါ့အပြင် ဒီနှစ်ရဲ့ ထူးခြားချက်က မိဘတွေအနေနဲ့ ကိုယ့်သားသမီး

အတွက် အရည်အသွေးကောင်းပြီး ကြာရှည်ခံတဲ့ ကျောင်းဝတ်စုံတွေ ရွေးချယ်ဝယ်ယူလာတာကို တွေ့ရသလို ယခင်နှစ်တွေက ကျောင်းဖွင့်ချိန်နီးမှ ဝယ်ယူမှုတွေရှိကြပေမယ့် ဒီနှစ်ကတော့ မေလဆန်းလောက်ကတည်းက ကြိုတင်ပြီး ဝယ်နေကြတာ တွေ့ရတယ်” ဟု ၎င်းကပြောသည်။
ယခုနှစ်အတွက် ကျောင်းဝတ်စုံ ဒီဇိုင်းများ ပြောင်းလဲထွက်ရှိမှုအနေဖြင့် ဝယ်ယူသူများ အမျိုးသားကလေးငယ်များအတွက် အရည်အသွေးကောင်းမွန်သည့် ထိုင်းနိုင်ငံထုတ် ပုဆိုးများ ထွက်ရှိလာသည့်အပြင် အမျိုးသမီးများအတွက် ဒီဇိုင်းအမျိုးအစားပေါင်း ၃၀ ခန့် ထွက်ရှိလာပြီး ရောင်းချသည့် ဈေးနှုန်းများအနေဖြင့် မူလတန်းအဆင့်အရွယ်အတွက် ကျောင်းဝတ်စုံတစ်ထည်လျှင် အနိမ့်ဆုံး ကျပ် ၂၀၀၀ မှ အရည်အသွေးပေါမူတည်၍ ကျပ် ၄၀၀၀ နှင့် အမြင့်ဆုံး ကျပ် ၆၀၀၀ နှုန်းအထိ ရောင်းချပေးသည့်အပြင် အလယ်တန်းနှင့် အထက်တန်းအဆင့် ကျောင်းသားကျောင်းသူများအတွက် ဝတ်စုံအရွယ်အစားပေါမူတည်၍ တစ်ထည်လျှင် ကျပ် ၂၀၀ နှုန်းစျေးဖြင့်သာ အမြင့်ဆုံးစျေး ကျပ် ၈၀၀၀ ခန့်အထိရှိကြောင်း

သိရသည်။
“ကျွန်တော်တို့ဆိုင်မှာ အရည်အသွေးကောင်းတဲ့ ထိုင်းနိုင်ငံထုတ် ကျောင်းဝတ်စုံတွေပဲ အဓိကရောင်းချပေးပါတယ်။ ဒီနှစ်မှာ ထိုင်းနိုင်ငံက ဝါးနှစ်အရွယ် ကလေးဝတ်ပုဆိုးအသစ်တွေ ဝင်လာတယ်။ ရောင်းချပေးတာတွေ မူလတန်းအဆင့်က တစ်ထည်ကို ကျပ် ၃၀၀၀ နှုန်း၊ အလယ်တန်းဆင့် ကျပ် ၅၀၀၀ ကျော်နဲ့ အထက်တန်းအဆင့်က ကျပ် ၆၀၀၀ နှုန်းနဲ့ ရောင်းပါတယ်။ ကျောင်းဝတ်စုံစျေးကလည်း မနှစ်ကထက် တစ်ထည်ကို ကျပ် ၃၀၀ လောက် စျေးမြင့်သွားပါတယ်” ဟု ဦးတင်ဝင်းက ဆက်လက်ပြောသည်။
အဆိုပါကျောင်းဝတ်စုံဖြန့်ချိရေးဆိုင်က Online မှ မှာယူမှုအနေဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့ ပြည်နယ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်နှင့် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးတို့က အများဆုံး မှာယူမှုများရှိသည့်အပြင် ကိုယ်ပိုင် ကျောင်းများကလည်း အရောင်းမတူသည့် ကျောင်းဝတ်စုံများအား လက်ကားစနစ်ဖြင့် ဝယ်ယူမှုများရှိကြောင်း သိရသည်။

မင်းထက်အောင် (မန်းကိုယ်ပွား)



အားကစား၊ အနုပညာ



၂၀၂၂ ကမ္ဘာ့ဖလားပြိုင်ပွဲကို ၂၂ သင်းဖြင့်သာ ကျင်းပမည်

၂၀၂၂ ကမ္ဘာ့ဖလားပြိုင်ပွဲကို ကာတာနိုင်ငံတွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး အဆိုပါပြိုင်ပွဲအတွက် အသင်းပေါင်း ၄၈ သင်းဖြင့် ကျင်းပရန်စီစဉ်ခဲ့သော်လည်း ယနေ့ထွက်ပေါ်လာသည့်သတင်းများအရ ၂၂ သင်းဖြင့်သာ ကျင်းပတော့မည်ဖြစ်ကြောင်း ကမ္ဘာ့ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်(ဖီဖာ)က ယနေ့တွင် တရားဝင်ကြေညာခဲ့သည်။

ထပ်မံအဆိုတင်သွင်းခွင့် ရရှိမည်မဟုတ်ကြောင်းလည်း သိရသည်။ ၂၀၂၆ ကမ္ဘာ့ဖလားပြိုင်ပွဲကို အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု၊ ကနေဒါနှင့် မက္ကဆီကိုနိုင်ငံတို့တွင် ကျင်းပရန် ရည်ရွယ်ထားခြင်းကြောင့် ယင်းပြိုင်ပွဲမတိုင်မီ ၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်မည့်အသင်းအရေအတွက်ကို ၄၈ သင်းအထိ တိုးရန် စီစဉ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ငွေကြယ် - ရေးသားသည်

လူကာမိုဒရစ် ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်နှင့် စာချုပ်သစ်ချုပ်မည်

ကွင်းလယ်ကစားသမား လူကာမိုဒရစ်သည် ၎င်း၏ လက်ရှိစာချုပ်သက်တမ်းမှာ ၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် ကုန်ဆုံးမည် ဖြစ်သောကြောင့် ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်းနှင့် စာချုပ်သစ် တစ်ရပ် ထပ်တိုးချုပ်ဆိုသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။

ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်းသည် လက်ရှိတွင် ဂါရတ် ဘေးလ်အား အသင်းမှ ရောင်းချရန် စီစဉ်လျက်ရှိပြီး ချယ်လ်ဆီးအသင်းမှ ဘယ်လ်ဂျီယံတိုက်စစ်မှူး အေဒင် ဟာဇက်ကို ခေါ်ယူရန် စီစဉ်လျက်ရှိကြောင်းလည်း သိရသည်။



ဒီဂီယာထွက်ခွာပါက ရိုမီရိုမှာ မန်ယူ၏ပထမဦးစားပေးဖြစ်လာမည်

မန်ယူအသင်း၏ ပထမဦးစားပေးရိုးသမားတစ်ဦးဖြစ် သည့် ဒီဂီယာအနေဖြင့် ယခုနှစ်နေ့ရာသီအပြောင်းအရွှေ့ ကာလအတွင်း အသင်းမှထွက်ခွာခဲ့ပါက ရိုမီရိုမှာ အသင်း၏ ပထမဦးစားပေးရိုးသမားဖြစ်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဒီဂီယာ၏ လက်ရှိစာချုပ်သက်တမ်းသည် တစ်နှစ် ကျန်ရှိနေသေးသော်လည်း တစ်ပတ်လုပ်ခလစာပေါင် သုံးသိန်းခွဲရှိမည့် စာချုပ်သစ်တစ်ရပ်ထပ်တိုးချုပ်ဆိုရန် သဘောတူညီမှုရရှိထားကြောင်းလည်း သိရသည်။



အနုပညာ

မန်ချက်စတာပေါက်ကွဲမှုကို အမှတ်ရနေဆဲ အရိရန်နာဂရန်းဒ်



အမေရိကန်ပေါ့ပီပီပွင့် အရိရန်နာဂရန်းဒ်ဟာ လွန်ခဲ့တဲ့ နှစ်နှစ်ခန့်က မန်ချက်စတာမြို့မှာ ကျင်းပခဲ့တဲ့ သူ့ရဲ့ ဖျော်ဖြေပွဲမှာ ဗုံးပေါက်ကွဲတာကို မမေ့နိုင်သေးပါဘူး။ လတ်တလောမှာတော့ အဆိုပါ အသေခံဗုံးဖောက်ခွဲမှု ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်း နှစ်နှစ်ပြည့်မြောက်တဲ့ အထိမ်းအမှတ်ကို အရိရန်နာဂရန်းဒ်က ပြုလုပ်ခဲ့တာကို တွေ့ရကြောင်း အီးအွန်လိုင်းဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

လွန်ခဲ့တဲ့ နှစ်နှစ်က မန်ချက်စတာမှာ ပြုလုပ်ခဲ့တဲ့ အရိရန်နာဂရန်းဒ်ရဲ့ ဖျော်ဖြေပွဲမှာ အသေခံဗုံးဖောက်ခွဲခဲ့တာကြောင့် ပရိသတ် ၂၂ ဦး သေဆုံးခဲ့ရပါတယ်။ ဒီလို ဝမ်းနည်းဖွယ် အလွန်ကောင်းတဲ့နေ့ကို အမှတ်ရနေဆဲဖြစ်ကြောင်း အရိရန်နာဂရန်းဒ်က အင်စတာဂရမ် စာမျက်နှာပေါ်မှာ ဖော်ပြတစ်ပြုလုပ်ခဲ့ပါတယ်။

အေးပြည့်စုစည်းသည်

တေးအယ်လ်ဘမ်သစ် ထုတ်လွှင့်သွားမယ့် အက်ဒီရီရန်

ဗြိတိန်ပေါ့ပီပီပွင့် အက်ဒီရီရန်ဟာ သူ့ရဲ့တေးအယ်လ်ဘမ်သစ် အတွက် အလွန်ကို ကြိုးစားဖန်တီးနေတာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီတေးအယ်လ်ဘမ်ကိုတော့ နွေရာသီအစီ ထုတ်လွှင့်သွားနိုင်ဖို့ ပြင်ဆင်နေတာဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။



ဒါရန်ဝန်နဲ့ ချစ်သူတွေမဟုတ်ကြောင်း ကန်ဟန်နာ လေးကြိမ်မြောက်ငြင်းဆို



ချစ်သူတွေဖြစ်နေကြောင်း ကောလာဟလတွေ ယခင်ကလည်း အကြိမ်များစွာထွက်ခဲ့ပြီး လတ်တလောမှာလည်း တရုတ်မင်းသား ဒါရန်ဝန်နဲ့ ချစ်သူတွေဖြစ်နေကြောင်း စွပ်စွဲဖော်ပြမှုတွေ ရှိလာခဲ့ရာမှာ တောင့်ကိုရီးယားမင်းသမီး ကန်ဟန်နာက ပြန်လည်ငြင်းဆိုခဲ့ပါတယ်။

ယွန်နရဲ့ အထူးတေးအယ်လ်ဘမ်သစ် အတွက် ဓာတ်ပုံများ ထုတ်ဖော်ပြသ

တောင်ကိုရီးယားရဲ့ ကျော်ကြားတဲ့အမျိုးသမီး တေးဂီတအဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ဖြစ်တဲ့ "Girls' Generation" ရဲ့အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဖြစ်သူ ယွန်နဟာ တစ်ကိုယ်တော်တေးအယ်လ်ဘမ်ကို ပြင်ဆင်နေတာ ဖြစ်ပါတယ်။

မန္တလေးဈေးကွက်တွင် ပေါ့ဦးပေါ့ဖျားနှမ်းနက်များ အဖွင့်ဈေးကောင်းဖြင့် အရောင်းသွက်

မန္တလေး မေ ၂၃
မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ စလင်းနှင့် ဆင်ဖြူကျွန်းမြို့နယ်တို့မှ စတင်ထွက်ရှိလာသည့် နှမ်းနက်များ မန္တလေးဈေးကွက်တွင် အဖွင့်ဈေးကောင်းဖြင့် အရောင်းသွက်လျက်ရှိကြောင်း မန္တလေးနှမ်းကုန်သည်များထံမှ သိရသည်။
အဆိုပါနှမ်းနက်များအား နွေရာသီကာလတွင် ရေသွင်းစိုက်ပျိုးထားခြင်းဖြစ်ပြီး ယမန်နှစ်ယခုလို ပေါကာစကသုံးတင်းဝင်တစ်အိတ်လျှင် ကျပ် ၂၂၀၀၀ နှမ်းဖြင့် အဖွင့်ဈေးစခဲ့သော်လည်း ယခုနှစ်တွင် တရုတ်နိုင်ငံ၏ ဝယ်လိုအားကြောင့် ကျပ် ၂၅၀၀၀ နှမ်းဖြင့် အဖွင့်ဈေးမြင့်တက်လာသည်အပြင် အရောင်းလည်း သွက်နေကြောင်း မန္တလေးမြို့မှ ဦးစိုးဝင်းမြင့် (စိုးဝင်းမြင့်ပွဲရုံ) က ပြောသည်။
“ဒီရက်ပိုင်းမှာ မန္တလေးဈေးကွက်ကို နှမ်းနက်သာမက

နှမ်းဖြူတွေပါ စတင်ဝင်လာပြီး အဖွင့်ဈေးကောင်းနေကြတယ်။ တရုတ်နိုင်ငံရဲ့ လိုအပ်ချက်ကြောင့် အသစ်ပေါ်ချိန်မှာ ရသလောက် သိမ်းကျုံးဝယ်နေတဲ့အတွက် ဈေးကလည်း မြင့်တက်နေတာပါ။ မနှစ်ကလည်း အခုလို နှမ်းရာသီအချိန်မှာ ဝယ်လိုအားကောင်းပြီး ဈေးကောင်းရတဲ့အတွက် လက်ကျန်မချန်ထားဘဲ ရောင်းချတော့ အခုပြန်လည်စိုက်ပျိုးချိန်မှာ မျိုးစေ့ရှားပါးတဲ့ အခက်အခဲတွေ ကြုံတွေ့နေရတာကိုလည်း သတိပြုစေချင်တယ်” ဟု ငှင်းကပြောသည်။
လက်ရှိတွင် ယမန်နှစ် မိုးနှမ်းစိုက်ပျိုးရာသီတွင် သုံးတင်းဝင်တစ်အိတ်လျှင် ကျပ် ၂၀၀၀၀ ဝန်းကျင်သာရှိခဲ့သော နှမ်းနက်မျိုးစေ့ဈေးနှုန်းမှာ ယခုစိုက်ပျိုးချိန်တွင် မျိုးစေ့လက်ကျန်ရှားပါးသည့်အတွက် ကျပ် ၃၀၀၀၀ နှမ်းအထိ အမြင့်ဆုံးဈေးဖြင့်စိုက်ပျိုးရန် တောင်သူများ ပြန်လည်ဝယ်ယူနေကြကြောင်းနှင့် နှမ်းနက်ကို သီးထပ်အဖြစ် ရာသီ



မရွေးစိုက်ပျိုးနိုင်ပြီး ရက် ၁၀၀ အတွင်း ပေါ့ထွက်လေ့ရှိသော သီးနှံဖြစ်သည့်အပြင် ရောင်းချရာတွင်လည်း သိရသည်။ အခက်အခဲမရှိသော မြန်မာ့ထွက်ကုန်တစ်ခုဖြစ်ကြောင်း အောင်မြိုးကျော်



ကမ်းဝေးငါးဖမ်းရေယာဉ်များအားလုံး မေလကုန်နောက်ဆုံးထား၍ ဆိပ်ကမ်းများဆီသို့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်ကြရန် အသိပေးချက်ထုတ်ပြန်

ဟိုင်းကြီးကျွန်း မေ ၂၃
မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်တွင် ငါးသယ်ဇာတများ လျော့နည်းလာသည့်အတွက် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနက Close Season, Close Area များ သတ်မှတ်ပြီး သယ်ဇာတထိန်းသိမ်းရေး လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယခုနှစ်မိုးရာသီတွင် ကမ်းဝေးငါးဖမ်းခွင့်ကို သညာရာခိုင်နှုန်းအထိ လျော့ချခဲ့ပြီဖြစ်သည်။
ထို့ကြောင့် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဟိုင်းကြီးကျွန်းမြို့ အပါအဝင် မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးရှိ ကမ်းဝေးငါးဖမ်းလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူများအား ဇွန် ၁ ရက်မှ ဩဂုတ် ၃၁ ရက်အထိ သုံးလကို ငါးဖမ်းရရာသီအဖြစ် သတ်မှတ်ကြောင်းနှင့် ငါးဖမ်းဆီးမှုမပြုကြရန် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနက ညွှန်ကြားချက်များ ထုတ်ပြန်ထားကြောင်း သိရသည်။
ဟိုင်းကြီးကျွန်းမြို့တွင် ကမ်းဝေးငါးဖမ်းရေယာဉ် ၈၆ စီး ရှိပြီး ငါးဖမ်းရရာသီသတ်မှတ်ထားပြီးဖြစ်၍ ပင်လယ်ပြင်၌ ငါးဖမ်းထွက်ခွာနေကြသည့် ငါးဖမ်းရေယာဉ်များအားလုံးကို မိမိတို့၏ ဒေသဆိပ်ကမ်းများဆီသို့ မေလကုန်နောက်ဆုံးထားပြီး ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာကြရန်နှင့် ဝင်ရောက်မှုကို သတင်းပို့စနစ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်သွားကြရန် ရေယာဉ်များအား လုံးသို့ ဟိုင်းကြီးကျွန်းမြို့ ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနက အသိပေးအကြောင်းကြားထားပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ငါးသယ်ဇာတထိန်းသိမ်းရန်အတွက် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနက ပင်လယ်ပြင်ငါးဖမ်းခွင့်ကို ကန့်သတ်လာခဲ့သည်မှာ ပထမအကြိမ်အဖြစ် ငါးဖမ်းဆီးခွင့်ရှိသည့် ကမ်းဝေးငါးဖမ်းရေယာဉ် အစီးရေ၏ ၃၀ ရာခိုင်နှုန်းသာ ငါးဖမ်းခွင့်ပြုခြင်း၊ ဒုတိယအကြိမ်အဖြစ် ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းသာ ငါးဖမ်းခွင့်ပြုခြင်း၊ တတိယအကြိမ်အဖြစ် ယခုနှစ်တွင် သညာရာခိုင်နှုန်းအထိ ပင်လယ်ငါးဖမ်းဆီးခြင်းကို လျော့ချခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ သို့သော်လည်း ကမ်းနီးငါးဖမ်းလုပ်ငန်းများကိုမူ နှစ်စဉ်ပုံမှန်အတိုင်း ငါးဖမ်းဆီးခွင့်ပြုထားခဲ့သည်။

ကမ်းဝေးငါးဖမ်းခွင့်ပိတ်မည့်ကာလ နီးကပ်လာသည်နှင့်အမျှ ငါးဖမ်းဆီးခွင့်ကို ဇွန် ၁ ရက်မှစတင်၍ သုံးလပိတ်ထားမည်ဖြစ်သော်လည်း ဟိုင်းကြီးကျွန်းမြို့၌ ဇွန် ၆ ရက်ထိလည်းကောင်း၊ ဇွန် ၁၅ ရက်အထိလည်းကောင်း ပင်လယ်ငါးဖမ်းဆီးခွင့်ကို သက်ဆိုင်ရာက ခွင့်ပြုထားကြောင်း ဒေသတွင်း သတင်းများ ထွက်ပေါ်လျက်ရှိရာ “ဒီသတင်းကမမှန်ကန်ပါဘူး။ ငါးဖမ်းခွင့်ပိတ်ထားတဲ့ရက်က ဌာနကထုတ်ပြန်ထားတဲ့ အတိုင်း ဇွန် ၁ ရက်ကနေ ဩဂုတ် ၃၁ ရက်ပါပဲ။ ရက်ပြောင်းလဲတဲ့ညွှန်ကြားချက်မျိုး တစ်စုံတစ်ရာ ဌာနကညွှန်ကြားလာတာမရှိတဲ့အတွက် ဒီသတင်းဟာ ကောလာဟလသတင်းသာ ဖြစ်ပါတယ်။ တကယ်လို့ ညွှန်ကြားချက်ထပ်လာမယ်ဆိုရင်လည်း ကျွန်တော်တို့ဌာနအနေနဲ့ အချိန်နဲ့တစ်ပြေးညီ ထုတ်ပြန်ကြေညာသွားမှာပါ” ဟု ဟိုင်းကြီးကျွန်းမြို့ ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနက တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောသည်။
ဟိုင်းကြီးကျွန်းဒေသသည် ပင်လယ်ငါးဖမ်းလုပ်ငန်းကို အဓိကထားလုပ်ကိုင်ကြသည့် ဒေသဖြစ်ပြီး တရားဝင်စာရင်းများအရ ကမ်းဝေးငါးဖမ်းရေယာဉ် ၈၆ စီးရှိကာ ကမ်းနီးငါးဖမ်းရေယာဉ် (စက်တပ်/စက်မဲ့) ၁၀၀ ရှိရာ ကမ်းရိုးတန်းနေ ဒေသခံအများစု၏ စားဝတ်နေရေးအတွက် ပင်လယ်ငါးဖမ်းခွင့် သုံးလပိတ်ထားသည့်ကာလများအတွင်း ကမ်းနီးငါးဖမ်းရေယာဉ်များကိုသာ အဓိကအားထားရမည်ဖြစ်သည်။
ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနက ကမ်းဝေးငါးဖမ်းရေယာဉ်များအား မေလကုန်နောက်ဆုံးထားပြီး မိမိတို့၏ ဒေသဆိပ်ကမ်းများဆီသို့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာကြရန် အသိပေးအကြောင်းကြားမှုများ လုပ်ဆောင်ခဲ့ပြီးနောက် ယနေ့အချိန်ထိ ဟိုင်းကြီးကျွန်းမြို့သို့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာကြသည့် ငါးဖမ်းရေယာဉ်အရေအတွက်မှာ အနည်းငယ်သာရှိသေးပြီး အများစုမှာ ပိတ်ရက်အမီ ပြန်လည်ဝင်ရောက်နိုင်ရေးအတွက် စီစဉ်လျက်ရှိပြီး ငါးဖမ်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်နေကြဆဲဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ကျော်သူဟိန်း (ဟိုင်းကြီးကျွန်း)

ဓာတုပစ္စည်းနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

နေပြည်တော် မေ ၂၃
နေပြည်တော် ဓာတုပစ္စည်းနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ အန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်ရေး စစ်ဆေးရေး အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ နေပြည်တော် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးဦးထွန်းနိုင်ကိုဦးဆောင်၍ ဌာနဆိုင်ရာများပါဝင်သော အဖွဲ့သည် မေ ၂၁ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ်အတွင်းရှိ ရေလုံဆေးသုတ်ခြင်း ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်မည့် Superb Stellar Myanmar ကုမ္ပဏီမှ ဓာတုပစ္စည်းများအား သိုလှောင်ခြင်း၊ သုံးစွဲခြင်း၊ တင်သွင်းခြင်း၊ သယ်ယူပို့ဆောင်ခြင်းနှင့် လက်ဝယ်ထားရှိခြင်းတို့အတွက် လုပ်ငန်းလိုင်စင်လျှောက်ထားလာမှုနှင့်ပတ်သက်၍ အဆိုပါ လုပ်ငန်းတည်နေရာသို့ ကွင်းဆင်း စစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ထိုသို့ စစ်ဆေးရာတွင် နေပြည်တော် ဓာတုပစ္စည်းနှင့်ဆက်စပ်ပစ္စည်းများအန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်ရေး စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရာတွင် သတ်မှတ်ထားသော စံချိန်စံညွှန်းများ၊ ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု ရှိ မရှိနှင့် သုံးစွဲနေသော ဓာတုပစ္စည်းများနှင့်ပတ်သက်၍ ပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်မှု မရှိစေရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ထားမှုအခြေအနေများ၊ လုပ်ငန်းခွင်အတွင်း မတော်တဆ ဖြစ်ပွားလာပါက အန္တရာယ်ကင်းရှင်းလျော့နည်းစေရေး ကြိုတင်စီမံဆောင်ရွက်ထားရှိမှု အခြေအနေများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
စိုးမိုး(ပြန်/ဆက်)

မိုင်းယောင်း - မိုင်းယုလမ်း ကတ္တရာလမ်းအဖြစ် အဆင့်မြှင့်တင်

ရန်ကုန် မေ ၂၃
ရမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း) မိုင်းယောင်း-မိုင်းယုလမ်းသည် မိုင်းယောင်းမြို့သူညွှန်လို့မှ မိုင်းယုအထိ ၂၈ ဒသမ ၉၆၈ ကီလိုမီတာရှိပြီး မြို့နယ်များအချင်းချင်းနှင့် ကျေးရွာများအချင်းချင်းဆက်သွယ်သော လမ်းဖြစ်သည်။
မိုင်းယောင်း-မိုင်းယုလမ်းသည် ရမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) မိုင်းဖြတ်ခရိုင်-မိုင်းယောင်းမြို့နယ်နှင့် မိုင်းယုမြို့သို့ ဆက်သွယ်ပေးသည့် လမ်းတစ်လမ်းဖြစ်သည်။ အဆိုပါ မိုင်းယောင်း-မိုင်းယုလမ်းအား ရာသီမရွေးသွားလာနိုင်ရန် လမ်းအဆင့်မြှင့်တင်ခြင်း လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။
၂၀၁၀-၂၀၁၂ ဘဏ္ဍာနှစ်မှ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ မီနီဘဏ္ဍာနှစ်အထိ ပြည်ထောင်စုနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရတို့၏ ခွင့်ပြုဘဏ္ဍာငွေကျပ် ၆၄၅၆ ဒသမ ၇၄၃ သန်းသုံးစွဲ၍ မြေတောင်လမ်းချခြင်း၊ ကွန်ကရစ်တံတားများ တည်ဆောက်ခြင်း၊ ကတ္တရာခင်းခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။
၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ်ပြီးစီးပါက မိုင်းယောင်း-မိုင်းယုလမ်းသည် ၃ ဒသမ ၆၆ မီတာအကျယ်၊ အရှည် ၂၈ ဒသမ ၉၆၈ ကီလိုမီတာ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။
မိုင်းယောင်းမြို့မှ မိုင်းယုမြို့အထိ ခရီးသွားကြာချိန်မှာ ယခင်တစ်နာရီကြာသွားခဲ့သော်လည်း ယခုအခါ မိနစ် ၃၀ သာ ကြာတော့မည်ဖြစ်သည်။
ခရမ်းစိုးမြင့်





၂နှစ်ခွဲအတွင်း အင်္ဂလန်နိုင်ငံ Oxford Brookes University မှ B.Sc (Hons) ဘွဲ့နှင့် ACCA (UK) အသင်းကြီး၏ ကမ္ဘာ့အဆင့်မီ Professional Accountant အဖြစ် ရပ်တည်နိုင်မည့်

PROFESSIONAL UNIVERSITY PROGRAM မိတ်ဆက်ပွဲ



ကမ္ဘာ့အဆင့်မီ PROFESSIONAL တစ်ယောက်အဖြစ် ရပ်တည်နိုင်ရန်အတွက် ဟောပြော ဆွေးနွေးမည့်

HOW TO BE A PROFESSIONAL?

PANEL TALK

2 JUNE (SUNDAY), 2-5pm NOVOTEL HOTEL @ PYAY ROOM





Organized by : NLA FAA

Register NOW!

01 538048, 09 4500 22646
09 9664 47847, 09 7310 8409

စဉ်	အမည်	မှတ်ပုံတင်	မြို့နယ်	မျိုးစဉ်	ဖွဲ့စည်း	အခြေအနေ	အခြေအနေ	လိပ်စာ	လျှောက်ထားသည့် အကြောင်းအရာ
၁	ဒေါ်ခင်အောင်	၁၂/၂၀၁၈	အင်းစိန်	၇၅	၂၂၃၂	၂၂၃၂	၂၂၃၂	အင်းစိန်	အမည်ပြောင်း
၂	ဒေါ်ခင်အောင်	၁၂/၂၀၁၈	အင်းစိန်	၇၅	၂၂၃၂	၂၂၃၂	၂၂၃၂	အင်းစိန်	အမည်ပြောင်း
၃	ဒေါ်ခင်အောင်	၁၂/၂၀၁၈	အင်းစိန်	၇၅	၂၂၃၂	၂၂၃၂	၂၂၃၂	အင်းစိန်	အမည်ပြောင်း

ခင်အမည်မှန်
အင်းစိန်မြို့နယ်၊ အထက(၆) တတိယတန်းမှ မကြာပန်ဖြစ်၍ ခင်အမည်မှန်မှာ ဦးခင်နိုင်လင်း၊ ၁၄၄/အတပ (နိုင်) ၁၂၉၆၇၄ ဖြစ်ပါကြောင်း။

ပျောက်ဆုံး
ကျွန်တော် မောင်ကျော်သိန်းဦး (၉/၁၁၁၆) ၀၈၇၇၂၅၆ နိုင်ငံကူးပတ်စီ MA521949 ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါက အကြောင်းပြောပါရန်။
ရန်-၀၉-၉၇၉၉၇၇၇

ကားရောင်းမည်
ပရိဘောဂ်နံပါတ် TAXI ရိုင်ရင်အမည်ပေါက် 1.5-2J 2009- မော်ဒယ် ၂၀၇ သိန်း၊ 1.3-4F 2011- မော်ဒယ် သိန်း ၂၀၀-
ရန်-၀၁-၂၆၇၇၇ ၀၉-၇၉၉၀၄၀၄၀

စဉ်	အမည်	မှတ်ပုံတင်	မြို့နယ်	မျိုးစဉ်	ဖွဲ့စည်း	အခြေအနေ	အခြေအနေ	လိပ်စာ	လျှောက်ထားသည့် အကြောင်းအရာ
၁	ဒေါ်ခင်အောင်	၁၂/၂၀၁၈	အင်းစိန်	၇၅	၂၂၃၂	၂၂၃၂	၂၂၃၂	အင်းစိန်	အမည်ပြောင်း
၂	ဒေါ်ခင်အောင်	၁၂/၂၀၁၈	အင်းစိန်	၇၅	၂၂၃၂	၂၂၃၂	၂၂၃၂	အင်းစိန်	အမည်ပြောင်း
၃	ဒေါ်ခင်အောင်	၁၂/၂၀၁၈	အင်းစိန်	၇၅	၂၂၃၂	၂၂၃၂	၂၂၃၂	အင်းစိန်	အမည်ပြောင်း

အမည်ပြောင်း
ရန်ကုန်မြို့၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ အမှတ် (၁၄)ရပ်ကွက်၊ တိုက် ၀၀၂၊ အခန်း ၁၀၄ နေ ဦးဆန်းနီ (၀/ရကတ) ၁၄၄၇၇၆၁၁၁ ဖြစ်သူ မောင်ရဲဝေမောင် အား မောင်ဆက်လင်းလွင်ဟု ပြောင်းလဲ ခေါ်ဆိုပါရန် နှင့် မွေးသက္ကရာဇ်မှာ (၁၅၆-၂၀၀၆) ဖြစ်ပါကြောင်း။

ပြင်ဆင်ပတ်ရွယ်ရန်
၁၁-၄-၂၀၁၉ ရက်နေ့ ကြေးမုံသတင်းစာ၏ စာမျက်နှာကြေး (၃၀) ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း ကြေညာအမှတ်စဉ် (၃) ဦးလှမြိုင်၏ အမည်ပြောင်းတွင် လျှောက်ထားသည့် မြို့နယ်ပတ်ရွယ်ရန်အစီအစဉ်အား အမှတ် (၃) ဦးလှမြိုင် ဟု အမှန်ပတ်ရွယ်ရန်။

ပြင်ဆင်ပတ်ရွယ်ရန်
၁၁-၄-၂၀၁၉ ရက်နေ့ ကြေးမုံသတင်းစာ၏ စာမျက်နှာကြေး (၃၀) ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း ကြေညာအမှတ်စဉ် (၃) ဦးလှမြိုင်၏ အမည်ပြောင်းတွင် လျှောက်ထားသည့် မြို့နယ်ပတ်ရွယ်ရန်အစီအစဉ်အား အမှတ် (၃) ဦးလှမြိုင် ဟု အမှန်ပတ်ရွယ်ရန်။

ပြင်ဆင်ပတ်ရွယ်ရန်
၅-၄-၂၀၁၉ ရက်နေ့ ကြေးမုံသတင်းစာ၏ စာမျက်နှာကြေး (၃၀) ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း ကြေညာအမှတ်စဉ် (၃) ဦးလှမြိုင်၏ အမည်ပြောင်းတွင် လျှောက်ထားသည့် မြို့နယ်ပတ်ရွယ်ရန်အစီအစဉ်အား အမှတ် (၃) ဦးလှမြိုင် ဟု အမှန်ပတ်ရွယ်ရန်။

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်
ယာဉ်အမှတ် CHN/2659 ၊ အမျိုးအမည် KENBO-125 အမျိုးအစားမော်တော်ဆိုင်ကယ်၊ ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ အမည်၊ ဦးဆိုင်ပန်းနင်းအမျိုးအမည်မှတ်ပုံတင်အမှတ် (၄/၀၈၆ (နိုင်) ၀၇၄၇၇၇၇၇) ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် (ကမ-၄) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများ ဖြင့် ကြေညာသည့် ရက်မှ (၁၅) ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါ ရုံးသို့ ကိုယ်တိုင်လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။
ကညန ပြည်နယ်ရုံး(တာမိ)



စင်ကာပူနိုင်ငံမှ အကောင်းဆုံးအဖွဲ့အစည်း SIM တွင် တက်ရောက်ရယူနိုင်မည့်
သြစတြေးလျ၊ အမေရိကန်၊ အင်္ဂလန် ဘွဲ့များအကြောင်း ဆွေးနွေးပွဲ

Date : 2nd Jun (Sun) 2019 Time : 2:00 PM - 4:00 PM NOVOTEL HOTEL (Eureka Room)

- မြန်မာပြည်ထောင်စုနှင့် GCE 'O' Level အောင်မြင်ထားသူများ HND လက်မှတ်ကိုပိုင်ဆောင်ထားသူများအတွက် အမေရိကန်၊ ယူစတေးလျ၊ ဘရိတိန်များ
- အကောင်းဆုံးပညာရေးအဖွဲ့အစည်းအဖြစ်သည့် SIM တွင် သင်ကြားနိုင်မည့် Accounting & Finance, Business Management, Economics အစရှိသည့် ဘာသာရပ်များကို (၁၀၀)% ပညာထင်ရှားသည့် လျှောက်ထားနိုင်မည့် အဖွဲ့အစည်းများအကြောင်း
- ဝါရှင်တန်ဘာသာရပ်သင်ကြားရေး အဖွဲ့အစည်းအဖွဲ့ကိုလည်း တွဲဖက်လေ့လာပို့ပေးထားသည့် သြစတြေးလျနိုင်ငံတနင်္သာရာ့ရှိရှိ University of Wollongong မှ ဝေအင်ပေတီ Bachelors of Business Information Systems ဘွဲ့များအကြောင်း
- 'A' Level ဖြစ်ထားသူများ တိုက်ရိုက်တက်ရောက်နိုင်မည့် University at Buffalo, The State University of New York နှင့် အဖွဲ့အစည်းများအကြောင်းကို Singapore Institute of Management မှ တာဝန်ရှိသူ တို့ထံမှ လာရောက် ဆွေးနွေးပေးသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

Tel : 01 527 838, 09 44 55 66 701

မွေးသက္ကရာဇ်အမှန်
 စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ကသာမြို့၊
 အမှတ်(၇)ရပ်ကွက်နေ အဖ ဦးအောင်စေ၏
 သားဖြစ်သူ ကိုဇော်အောင် မွေးသက္ကရာဇ်အမှန်
 မှာ (၁၃၀၀ခုနှစ်၊ ဝါခေါင်လပြည့်ကျော်
 ၁၃ ရက်) ၂၁-၁၂-၀၆ ခုနှစ်ဖြစ်ပါသည်။

ဒေါက်တာဦးအောင်ကို
နားပေါက်ကျယ်ချုပ်သည်။
နားပေါက်ဖောက်သည်။
 နဂိုအတိုင်းဖြစ်အောင်
 လှပစွာ ချုပ်ပေးသည်။
 တစ်ပေါက်(၇၅၀၀)ကျပ်၊
 နှစ်ပေါက်(၁၅၀၀၀)ကျပ်။
ရန်-၀၉-၇၇၇၇၇၂၂၃
၀၉-၅၃၄၂၉၀

အမည်ပြောင်း
 အထက ခွဲ (လ.၅) မင်္ဂလာဒုံ၊ ဒသမ
 တန်း (A) တွင် ပညာသင်ကြားနေသော
 မငြိမ်းနန္ဒာစောအား မည်သို့နန္ဒာစောဟု
 ပြောင်းလဲခေါ်ပေးပါရန်။
မည်သို့နန္ဒာစော



Prestige English Language Centre
English Language Training Programme 2019
June လတွင်စတင်သည့် Regular အထန်းများ
A SCHOOL FOR ALL AGES!!! (အသက်မရွေးမရွေးအတွက် ပညာရပ်ဝန်း)

- အထန်း အစောဆုံးမြောက်မြားသော ကျောင်းသားများအတွက် Academic နှင့် General English
- Special Writing Course (Letter and Essay Writing) မည်သို့သော
- ခေါင်းစဉ်မဆို ရေးသားရေးဆွဲနိုင်ရန်လေ့ကျင့်ပေးသောသင်တန်း
- (KET, PET, Starters, Movers, Flyers) Cambridge ကာဒ်အလိုက် စာမေးပွဲများပြင်ဆင်
- ပေးသည့်သင်တန်း

General English: Young Learners (From Pre KG to Matriculation Level)
 Young Adult & Adult (Beginner to Advance)

IELTS (Since 1997) : စာမေးပွဲအတွက်ပြင်ဆင်ပေးသည့် အခြေခံနှင့် အဆင့်မြင့်သင်တန်းများ။
 Special Support Programmes : မိမိ၏လိုအပ်ချက်နှင့်အညီ စီစဉ်ပေးသည့် အထူးသင်တန်းများ။
 Prestige Montessori : ပျက်စီးနေသော အတွက် အထူး ပညာရပ်ပေး
 Medical English for Global Doctors : နိုင်ငံတကာအဆင့် ဖျော်ဖြေနိုင်ရန် အထူးသင်တန်းအတွက် အင်္ဂလိပ်စာ။
MEDICAL COMMUNICATION

Address : 24-E, Bogyoke Aung San Street, Laumadaw Township
 Phone : 01-211257, 09-26159 9905

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ
ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန
အစားအသောက်နှင့်ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာန
(အိတ်ဗွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း)

၁။ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန အစားအသောက်နှင့်ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေး ဦးစီးဌာနရုံးများတွင် အသုံးပြုလျက်ရှိသော စာတိတ်ခန်းသုံးစက်ပစ္စည်းကိရိယာများ အား Calibration ပြုလုပ်ခြင်းကို မြန်မာ့ကွပ်ကဲရေး နှင့် ဆောင်ရွက်လိုပါသဖြင့် ဌာနမှ သတ်မှတ်ထားသည့် အမျိုးအစား၊ Specification များအတိုင်း တိကျမှန်ကန်စွာ တင်သွင်းနိုင်သော စိတ်ပါဝင်စားသူ မြန်မာနိုင်ငံသားလုပ်ငန်းရှင်များ အိတ်ဗွင့်တင်ဒါ ပေးသွင်းနိုင်ရန် စိတ်ဝင်စားပါသည်။

တင်ဒါလျှောက်လွှာပုံစံ : ၂၅-၅-၂၀၁၉ ရက်မှ
 ရောင်းချမည့်ရက် : ၂၆-၆-၂၀၁၉ ရက်အထိ
 တင်ဒါနောက်ဆုံးတင်သွင်းရမည့် : ၂၆-၆-၂၀၁၉ ရက်
 ရက်/အချိန် : ညနေ ၁၆:၀၀ နာရီအထိ
 တင်ဒါတင်သွင်းရန်နေရာ : အစားအသောက်နှင့်ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေးဦးစီး ဌာန၊ စံပယ်အိမ်ရာဧရိယာ၊ ပြည်ကြီးဇေယျာ လမ်း၊ ဧရာဝတီမြို့နယ်၊ နေပြည်တော်။

တစ်ဦးတည်းဖြစ်ကြောင်း
 အထက ခွဲ (လ.၅) မင်္ဂလာဒုံ၊ ဒသမ
 တန်းတွင် ပညာသင်ကြားနေသော မည်သို့
 နန္ဒာစော၏စင် ပြီးစေခြင်းနှင့် ဦးစေ
 ယုံမှင်းထက် [၁၂/မဂဒ(နိုင်) ၀၉၇၇၅၅]
 မှာ တစ်ဦးတည်းဖြစ်ပါကြောင်း။

ပျောက်ဆုံးကြောင်း
 ALLY AUTO SERVICES
 CO.,LTD. No.(47/49), AUNG
 MINGA LAR STREET,(5)
 WARD, KAMAYUT T/S,
 YANGON၏ သွင်းကုန်လိုင်စင် ILV
 17 18 38037 (၁၇-၁၂-၂၀၁၉) သည်
 ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါက
 အကြောင်းကြားပေးပါရန်။
ရန်-၀၉-၄၄၀၇၇၅၉၉

ပျောက်ဆုံးကြောင်း
 HAY SHAN SMILE CO.,
 LTD NO. (115), 92 STREET,
 KAN SHAE WARD, MINGA-
 LAR TAUNG NYUNT T/S,
 YANGON ၏ ထာဝက မှတ်ပုံတင်
 အမှတ်-၄၉၂၅၀ (၁၄-၃-၁၈) ပျောက်ဆုံး
 သွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါက အကြောင်း
 ကြားပေးပါရန်။
ရန်-၀၉-၄၄၅၅၅၅၅၅

ကန့်ကွက်ခြင်းကြေညာခြင်း
 တာမွေမြို့နယ်၊ မြေတိုင်ရပ်ကွက်အမှတ်-၁၆၊ မြေကွက်အမှတ်- V-၂၇၊ ဧရိယာ (၀.၀၂၉)
 ဧက၊ အတိုင်းအတာ (၈၀) ၂၅*၅၀*၁၂၅၀ စတုရန်းပေ မြေကွက်တည်နေရာအမှတ်-၄ (၁၄၆)
 လမ်း၊ အနီးကုန်းရပ်ကွက်၊ တာမွေမြို့နယ်၊ ဒေါ်ရီရီ (အေစီ-၀၀၉၀၀၉) ၁၂/တမန(နိုင်) ၀၅၅၀၀၆
 အမည်ပေါက် နှစ်(၉၀)ဂရန် (သက်ကုန်)မြေအား အမည်ပေါက် ဒေါ်ရီရီကိုယ်တိုင် ဝရန်သက်
 တမ်းတိုး လျှောက်ထားလာရာတွင် မြေစာရင်းမှတ်ချက်ရှိ ၁၉၉၆-ခုနှစ်တွင် မြေပုံကူးလျှောက်ထား
 ခဲ့ခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ယင်းမြေပုံကူးခြင်းမှာ အိမ်ဆောက်ရန်အတွက် ကျခံခြင်းဖြစ်ပြီး အိမ်ဆောက်
 လုပ်ခဲ့ခြင်းမရှိကြောင်းနှင့် ယင်းမြေပုံအား အသိမ်းလွန်သဖြင့် ရှာဖွေ၍ မတွေ့ရှိပါကြောင်း ဒေါ်ရီရီ
 က ၁၅-၂-၂၀၁၉ ရက်စွဲပါ ကျမ်းကျိန်လွှာဖြင့် ရှင်းလင်းတင်ပြလာပါသဖြင့် မြေပြင်ကွင်းဆင်း
 စစ်ဆေးရာ (၂)ခန့်တွဲ (၂)ထပ်တိုက် တစ်လုံးရှိပြီး လျှောက်ထားသူကိုယ်တိုင် နေထိုင်ပါသဖြင့်
 တရားဝင်နိုင်ငံလူသားအထောက်အထားများဖြင့် ဤကြောငြာပါသည်နေမှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း
 ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်
 ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။ **ဌာနမှူး (ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြီးစောမိုးရောင်)**
 မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲဌာန
 မြို့ပြစီမံကိန်းလုပ်ငန်းတာဝန်ခံအဖွဲ့
ရန်ကုန်မြို့တော်စည်သာယာရေးကော်မတီ

World Light IGCSE Training Centre
 လုပ်သက် (၁၅)နှစ်ရှိသော ဆရာ/ဆရာမက Edexcel/Cambridge IGCSE
 for May 2020အတွက် ဖွင့်လှစ်ပါမီ A*၊ A များထွက်သောထူးချွန်ကျောင်းသား/ကျောင်း
 သူများစွာ မွေးထုတ်ပေးနေပါသည်။ Autism ကျောင်းသား/ကျောင်းသူများလည်း မြေခို
 နိုင်ရန် Training ပေးပါသည်။ (၅)ဘာသာတစ်လ (၃)သိန်း။
Ph-09-5139298, 09-44325581

အမည်မှန်
 သိပေါမြို့နယ်၊ အထက(၁) ဒသမ
 တန်းမှ အဖ ဦးတိုးလှ(ခ)ဦးတင်မောင်
 ၏ သားအမည်မှန်မှာ မောင်ပါရီကော်
 (ခ)မောင်ကျော်ဝင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊
မောင်ပါရီကော်(ခ)မောင်ကျော်ဝင်း

ပိုင်ရှင်ကိုယ်တိုင်ရောင်းမည်။
လှည်းကူးညောင်ရေကောလိပ်အနီး၊
ဥယျာဉ်မြေကွက် အရပ်ကုန်းဝန်ခြင်
ရောင်းချပါသည်။ (၃၀*၆၀)ပေ
ဈေးနှုန်း(၅၀)သိန်း (ညှိနှိုင်း)
09422464596, 09784638795

ဒေါ်တင်အေး(ခ)ဒေါ်မေပစ်အောင် [၁၂/တမန(နိုင်) ၀၄၃၄၅၇]
ဒေါ်အေးသန္တာကျော် [၁၂/တမန(နိုင်) ၀၀၄၇၀၃]
အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

၁။ ဦးသုရအောင် [၁၂/အလန(နိုင်) ၁၀၁၆၆၆၀] အမှတ်(၇၂)၊ အောင်သုစေလမ်း၊
 သီရိရတနာရိပ်သာ၊ မိကျောင်းကန် အရပ် (၂)၊ သယံဇာတကုန်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊
 လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ အောက်ပါအတိုင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။
 ၂။ ရန်ကုန်မြို့၊ တာမွေမြို့နယ်၊ ချိုင်းရွာမရပ်ကွက်၊ ဗဟိုလမ်း၊ အမှတ်(၂၃)တွင်
 နေထိုင်သော ဒေါ်တင်အေး(ခ) ဒေါ်မေပစ်အောင်နှင့် ဒေါ်အေးသန္တာကျော်တို့သည်
 ဦးသုရအောင်ထံမှ ငွေကျပ်သိန်း(၄၀၀)တို့ကို “ငွေယုံကြည်အပ်နှံ” စာချုပ်ချုပ်ဆို၍
 ဈေးယူခဲ့ကြပါသည်။ ၎င်းဈေးယူငွေအပေါ် ဦးသုရအောင်မှ “ယုံကြည်စေရန်” အတွက်
 တာမွေမြို့နယ်၊ ချိုင်းရွာမရပ်ကွက်၊ ဗဟိုလမ်း၊ အမှတ်(၂၃) (အလျား ၁၂*ပေ*အနံ
 ၅၅ပေ) ရှိ တိုက်ခန်း၏ ပထမနှင့် ခြေထပ်(၂)ခန်းကို အာမခံအဖြစ် “အရောင်းအဝယ်
 စာချုပ်” ချုပ်ဆိုပြီး ဦးသုရအောင်ထံသို့ ပေးထားခဲ့ပါသည်။ ဈေးယူထားသည့် ငွေသိန်း
 (၄၀၀) အား ဦးသုရအောင်ထံသို့ ပြန်လည်ပေးဆပ်နိုင်ခဲ့ပါက ၎င်းတို့ကိုခန်းပိုင်ဆိုင်မှု
 နှင့် ပတ်သက်၍ ဦးသုရအောင်ထံမှ ပေးပေးခဲ့သော ဝန်ခံချက်စာရင်းနှင့်အညီ အတွက်
 ဒေါ်တင်အေး(ခ) ဒေါ်မေပစ်အောင်မှ ဦးသုရအောင်အား အတွေ့တွေ့ကိုယ်စားလှယ်
 လွှဲစာရင်း ပေးအပ်ထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ တိုက်ခန်းများပေးပေးပိုင်ဆိုင်မှုနှင့်ပတ်သက်၍
 မြေငြားရန်မိတ္တူ(၂)စောင်နှင့် ဒေါ်တင်အေး(ခ) ဒေါ်မေပစ်အောင်၏ မိဘများမှ
 ဒေါ်တင်အေးနှင့် ဒေါ်အေးသန္တာကျော်တို့အား ဦးသုရအောင်မှ ဒေါ်တင်အေး(ခ)ဒေါ်မေ
 ပစ်အောင်အားလည်း ပေးအပ်ထားပြီးဖြစ်ပါသည်။
 ၃။ ယခုအခါ ဦးသုရအောင်မှယုံကြည်စာချုပ် ဈေးပေးခဲ့သောငွေသိန်း(၄၀၀) ဈေးယူ
 ခဲ့သည့်ကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ ဒေါ်အေးသန္တာကျော်မှာ ရောင်းတိမ်းနေသည့်လူ သိရပါ
 သည့် ၎င်းခံစင် ဒေါ်တင်အေး(ခ)ဒေါ်မေပစ်အောင်အား မေးမြန်းရာ၌လည်း စုံစမ်း၍
 မရဟုသာ သိရပါသည်။ လူမှူးအရ အကြိမ်ကြိမ်ညှိနှိုင်းရန် ကြိုးစားခဲ့သော်လည်း
 အတွေ့မခံဘဲ ရောင်းတိမ်းနေသောကြောင့် ဦးသုရအောင်မှ ဒေါ်တင်အေး(ခ)ဒေါ်မေ
 ပစ်အောင် နှင့် ဒေါ်အေးသန္တာကျော်တို့အပေါ် ယုံကြည်မှုမရှိတော့ပါ။
 ၄။ သို့ပါသော်ကြောင့် ဦးသုရအောင်ထံမှ ငွေသိန်း (၄၀၀) ဈေးယူထားသည့်
 ကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ ဒေါ်တင်အေး(ခ) ဒေါ်မေပစ်အောင်နှင့် ဒေါ်အေးသန္တာကျော်တို့မှ
 ယခုထက်စာကြေညာပါသည့်ရက်မှ (၁၄) ရက်အတွင်း ဦးသုရအောင်ထံသို့ လာရောက်
 ပေးဆပ်ရန်နှင့် သတ်မှတ်ရက်အတွင်း လာရောက်ပေးဆပ်မှုမပြုပါက ဦးသုရအောင်မှ
 ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဒေါ်တင်အေး(ခ)
 ဒေါ်မေပစ်အောင်နှင့် ဒေါ်အေးသန္တာကျော်တို့အား သိစေအပ်ပါသည်။
 ၅။ ထို့အပြင် တာမွေမြို့နယ်၊ ချိုင်းရွာမရပ်ကွက်၊ ဗဟိုလမ်း၊ အမှတ်(၂၃)၊ (အလျား
 ၁၂*ပေ*အနံ ၅၅ပေ) ရှိ တိုက်ခန်း၏ ခြေထပ်နှင့် ပထမထပ်(၂)ခန်းစလုံးမှာလည်း
 ယခုဈေးငွေသိန်း(၄၀၀)နှင့် ပတ်သက်၍ ဦးသုရအောင်ထံသို့ အာမခံပေးထားပြီး
 ဖြစ်ပါသဖြင့် ငွေသိန်း (၄၀၀) ပြန်လည်ပေးဆပ်မှုမပြုရသေးခင်ကာလအတွင်း မည်သူ
 တစ်ဦးတစ်ယောက်ကိုမျှ လွှဲပြောင်းရောင်းချ ပေါင်နှံ ပေးကမ်း စွန့်လွှတ်၊ လျှော့နှိမ်ခြင်း
 မပြုပါရန် ဒေါ်တင်အေး(ခ) ဒေါ်မေပစ်အောင်၊ ဒေါ်အေးသန္တာကျော်နှင့် အများသိစေရန်
 ကြေညာအပ်ပါသည်။ **ဦးသုရအောင်၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ**
ဒေါ်မြင့်သန္တာ(LL.B) (စဉ်-၁၄၇၉၉) (၁၇-၇-၂၀၁၈)
တာဝန်ပေးတော်ရမူနေ
အမှတ်-၈/ဇ၊ သခင်ဦးလှကြီးလမ်း၊ အောင်ရမ်းသာ၊ (၂) ရပ်ကွက်၊
သန်လျင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
Ph-09-795396797, Email:mmthandar257@gmail.com

မင်္ဂလာပါ
 အိမ်ပြောင်းဆိမ်ရွှေ လုပ်ငန်း
 မြို့စွေး / နယ်စပ်အထွက်
 ဈေးနှုန်းချိုသာစွာဖြင့်
Box တာချီရုံဖြင့်
 အလုပ်သမားစိတ်ပေးပါသည်။
09-450042704
09-250095116
09-420096296

ငှားမည်
 * ကား Show Room များ
 * Company ရုံချုပ်လုပ်လိုသူ
 * Internet Company များ
 * ဝန်ထမ်း 500 ရှိ Company များ
 * Shopping Mall လုပ်လိုသူများ
 * စားသောက်ဆိုင်ဖွင့်လိုသူများအတွက်
 “ပေ(၁၀၀*၁၅၀) Hall ငှားမည်”
 ဆက်သွယ်ရန်-01.515132



ကုန်အမှတ်တံဆိပ်အမည်အမှတ်အသား အသိပေးကြေညာခြင်း
 ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်၊ မင်္ဂလာဒုံစက်မှုဇုန်၊ စက်ပုံ(၆)လမ်း၊ အမှတ်-(၂၆)၆၆၆ တည်ရှိသည့် (ကုမ္ပဏီ
 မှတ်ပုံတင်အမှတ်- ၁၁၉၃၂၅၉၅၅) ဖြစ်၍ စည်ထောင်ထားသော YGT Company Limited သည် အောက် ဖော်ပြပါ
 ကုန်အမှတ်တံဆိပ်အမည်အမှတ်အသားများအား မိမိတို့ကုမ္ပဏီ၏တံဆိပ်အမည်အဖြစ် ပြုလုပ်သုံးစွဲရန် ရန်ကုန်မြို့၊ စာမျှင်
 ဓာတုဗေဒမှတ်ပုံတင်ရုံးတွင် မှတ်ပုံတင်သွင်းသောအခါ ဖြစ်ပါသည်။

YGT (၄/၁၆၆၉၅/၂၀၁၉) (၄/၁၆၆၉၆/၂၀၁၉)

အထက်ဖော်ပြပါ ကုန်အမှတ်တံဆိပ် အမည်အမှတ်အသားများကို (အပြင်ပြင်ဆိုင်ရာ အမှတ်တံဆိပ် သတ်မှတ်ချက် -
 ၁၆၊ ၁၉၊ ၂၁၊ ၂၁) တို့တွင် ဖော်ပြထားသည့် မှန်အမျိုးအစား တွင်လုပ်ပြီး ရောင်းချ ဖြန့်ချိမှုများ လုပ်ငန်းအစရှိသည့် ၎င်းနှင့်
 ဆက်စပ်သော အခြားလုပ်ငန်းတို့တွင် ဖော်ပြ၍ အသုံးပြုသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ ၎င်းဖော်ပြပါ ကုန်အမှတ်တံဆိပ်အမည် အမှတ်
 အသားဖြင့်ပင် စာရွက်စာတမ်း၊ ဝိုင်းကတ်၊ ဘလောက်ကတ်၊ နေပြင်တော်၊ တံဆိပ်တုံး၊ ခေတ္တမြေပုံစာရွက်စာတမ်း၊ ဗဟိုစက်ရုံစာတမ်း၊
 ပါဆယ်ထုပ် အစရှိသည့်တို့အပေါ်တွင် အရောင်းအမျိုးမျိုး အဖွယ်အစားအမျိုးမျိုးတို့ဖြင့် ကပ်နိုင်၍ မိမိတို့ရိုက်နှိုင်း၍ ရန်ကုန်မြို့
 နှင့်တကွ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် တစ်ဝန်းလုံးတွင် အသုံးပြုသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။
 အဆိုပါကုန်အမှတ်တံဆိပ်အမည်အမှတ်အသားကို မိမိတို့ကုမ္ပဏီ၏တံဆိပ်အမည်အဖြစ် အခြားမည်လုပ်တံဆိပ် တစ်ပုဒ်တစ်ပုဒ်
 တိုက်ရိုက်ဖြစ်စေ၊ သွယ်ဝိုက်၍ဖြစ်စေ၊ တစ်စိတ်တစ်ဒေသဖြစ်စေပုံတူပုံများ ထင်ယောင်ထင်မှားစေရန်အတွက် လုပ်ငန်းပုံစံ
 နေသည့်များကို တွေ့မြင်သိရှိရပါက ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံအတွင်းရှိမည်သည့် တရားရုံးတွင် မပိုင်တရားကြောင်း ဖြင့်
 ဖြစ်ပေါ်စေရန်အတွက် ပြောင်းလဲခြင်းဖြစ်ပေါ်စေရန်အရေးယူတောင်းဆိုသွားမည်ဖြစ်ပြီး ထိုလိုက်ဆိုမှုများကို ဖွဲ့စည်းပေးကြားမှုများ
 နှစ်စဉ်အခြားများကို တောင်းခံသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ

ဦးစီးဌာနအောင်
 LL.B, M.A, D.I.L, D.B.L, D.M.L
 တရားလွှတ်တော်ဓန၊ ဓန (စဉ်-၁၄၃၆၆၉)

ဒေါ်နန်းကင်ခမ်း
 LL.B, D.M.L
 အထက်တန်းဓန၊ ဓန (စဉ်-၄၀၇၂၅)

Wint & Partners Legal Services Limited
 No. (25), Aung Min Guang Street, Than Lwin Road, No. (10) Quarter,
 Kamaryut Township, Yangon.

K & H Travels

စွန့်လွှဲ ခရီးစဉ်များ

- ၁၃ ထွက် စင်္ကာပူခရိုင် (၇ရက်စဉ်)
- ၂၅ ထွက် ဝီယက်နမ်မြောက်ပိုင်း-အလယ်ပိုင်းခရီးစဉ် (၈ရက်စဉ်)
- ၂၉ ထွက် ဝီယက်နမ်မြောက်ပိုင်း-အလယ်ပိုင်းခရီးစဉ် (၈ရက်စဉ်)
- ၃၁ ထွက် သီရိလင်္ကာခရီးစဉ်
- ၂၂ ထွက် ဘာလီခရီးစဉ်
- ၂၃ ထွက် ဂျပန်ခရီးစဉ်

စွန့်လွှဲလ ခရီးစဉ်များ

- ၁၃ ထွက် ဘာလီခရီးစဉ်
- ၁၈ ထွက် စင်္ကာပူခရိုင်
- ၁၈ ထွက် ဂျပန်ခရီးစဉ်
- ၁၉ ထွက် ဖိနပ်ခရီးစဉ်
- ၀၈ တင်ဘာလ ခရီးစဉ်များ
- ၁၃ ထွက် ဘာလီခရီးစဉ်
- ၂၀ ထွက် ဂျပန်ခရီးစဉ်
- ၂၅ ထွက် စင်္ကာပူခရိုင်

K & H Travels New Address
Room No.105, Ground Floor, Next to Ballroom, Novotel Hotel, Pyay Road, Kamayut Township, Yangon. ☎09-447016883

မိုးမိုးစုစုမြို့စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်နည်းသင်တန်း

၁။ သင်တန်းဖွင့်မည့်ရက်များ

- (က) အမှတ်စဉ်(၃/၂၀၁၉) - ၁၂-၆-၂၀၁၉ ရက်မှ ၁၆-၆-၂၀၁၉ ရက်ထိ
- (ခ) သင်တန်းခရီးစဉ် - ၉:၀၀ နာရီမှ ၄:၀၀ နာရီထိ

၂။ သင်ကြားပို့ချမည့် ဘာသာရပ်များ - မိုးမိုးစုစုမြို့စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်နည်းအခမဲ့ (သင်တန်းကာလတွင်ဌာနမှ သင်တန်းဆောင်တွင် အခမဲ့ နေထိုင်ခွင့် ပြုပါမည်။)

၃။ စားစရိတ်၊ သင်တန်းမှတ်စု၊ လက်တွေ့လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှု ကုန်ကျစရိတ်နှင့်ပြင်ဆင်ခြင်းလေးလားရေး - ၃၅၀၀၀/- ကျပ်

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန
စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန
ကော်မီ-ရာသီဥတုနှင့်
ဘက်စုံစိုက်ပျိုးရေးမြေစမ်း(၁၀မိုင်)သင်တန်းကျောင်း
တံသာတီဂေါက်ကွင်း၊ ရွှေပြည်သာမြို့နယ်၊
ဆက်သွယ်ရေးရုံးနား-၀၉-၇၇၅၀၉၂၅၀ ၀၉-၂၅၄၂၅၄၂၅၀၉၂
၀၉-၄၂၀၁၇၇၁၅၅ ၀၉-၄၂၀၁၄၀၄၁၁

AIT Asian Institute of Technology

MPM Professional Master's Program
Project Management in Construction

ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များ ပေါင်းစည်းဆောင်ရွက်လျက်...

မိတ်ဖွဲ့ဝင်စာရင်းအား မိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

- အကြောင်းအရာ **AIT** မှ ခွဲထုတ်(၁)နှစ်သင်တန်းအကြောင်း
- အကြောင်းအရာ **Professor BHW Hadikusumo**

အမျိုးအမည်	အချက်	အချိန်
အင်အားထက်မြက်ရေး	၂၅-၅-၂၀၁၉ (စနေနေ့)	၂၂:၀၀-၄:၀၀နာရီ
အင်အားထက်မြက်ရေး	၂၅-၅-၂၀၁၉ (စနေနေ့)	၂၂:၀၀-၄:၀၀နာရီ
အင်အားထက်မြက်ရေး	၂၅-၅-၂၀၁၉ (စနေနေ့)	၂၂:၀၀-၄:၀၀နာရီ

ဆက်သွယ်ရန်
☎ 09 785 157 276, 09 796 508 086, 09 420 773 902

အဆောက်အဦးတစ်ခုလုံးဆောင်ရွက်ရန် 09 515 7160
တစ်လွှာလုံးဆောင်ရွက်ရန် 09 96 515 7160
တစ်လွှာလုံးဆောင်ရွက်ရန် 09 76 515 7160

New World Office Page

အိမ်အရာရာအတွက် အဆောက်အဦးတစ်ခုလုံးဆောင်ရွက်ရန်

အိမ်အရာရာအတွက် အဆောက်အဦးတစ်ခုလုံးဆောင်ရွက်ရန်

အိမ်အရာရာအတွက် အဆောက်အဦးတစ်ခုလုံးဆောင်ရွက်ရန်

အိမ်အရာရာအတွက် အဆောက်အဦးတစ်ခုလုံးဆောင်ရွက်ရန်

အိမ်အရာရာအတွက် အဆောက်အဦးတစ်ခုလုံးဆောင်ရွက်ရန်

အိမ်အရာရာအတွက် အဆောက်အဦးတစ်ခုလုံးဆောင်ရွက်ရန်

အိမ်အရာရာအတွက် အဆောက်အဦးတစ်ခုလုံးဆောင်ရွက်ရန်

အိမ်အရာရာအတွက် အဆောက်အဦးတစ်ခုလုံးဆောင်ရွက်ရန်

အိမ်အရာရာအတွက် အဆောက်အဦးတစ်ခုလုံးဆောင်ရွက်ရန်

အိမ်အရာရာအတွက် အဆောက်အဦးတစ်ခုလုံးဆောင်ရွက်ရန်

ကြော်ငြာစာ

မန္တလေးခရိုင်၊ ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ်၊ ရေထွက်ကျေးရွာအုပ်စု၊ မြို့မြေတိုးချ(၁) ကွင်းအမှတ်(၄၉၈-က/က)၊ ဦးပိုင်အမှတ်/ မြေကွက်အမှတ်(၆၆-၈၇)၊ ရေယာ(၀.၁၄၇)ဧကရှိမြေအား ဦးစိုးမြင့်(တာဝန်ခံ)(စစ်မှန်စေတင်အဖွဲ့) အမည်ဖြင့် ၁-၂၀၁၉-၀၇-၂၅ ၂၀၂၀-၀၇-၂၅ ရက်အထိ နှစ်(၂၀)မြေငှားဂရန်ရရှိခဲ့ပြီး ၎င်းမြေငှားဂရန်မှာ ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် မြေငှားဂရန် အပျောက်(အသစ်) ချထားပေးပါရန် ဝိုင်းကြီးဦးအောင်သန်း(ငြိမ်း)၊ ၁၃ / ကခန(နိုင်) ၀၀၂၅၄၂၅၅ မှ လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ဝိုင်းလုံသော သက်သေ အထောက်အထားများ မှတ်ပုံတင်စာချုပ်စာတမ်းများ၊ တရားရုံးဒီကရီများဖြင့် (၁၄)ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

ရခိုင်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၊ မန္တလေးမြို့

ဒေါက်တာဂျီ

အိမ်ပြောင်း/ရွှေ့လုပ်ငန်း
မြို့တွင်း/နယ်ခွဲ
09428773300
09428773355

SEVEN ဝ

မြေကွက်များရောင်း/ဝယ်ရေး
အိမ်အရာရာအတွက် ငွေပေးချေမှု
09 - 33 333 511
09 - 33 333 514
09 - 33 333 644

မြေကွက်များရောင်းကောင်း

ပေးဝယ်လိုသည်။
အရံပြုသစ် အရေပိုင်ခြင်း
တောင်ပိုင်း၊ မြောက်ပိုင်း
အိမ်အရာရာအတွက် ငွေပေးချေမှု
ပုံစံပေးချေ မလိုပါ။
09-254118190
09-898580954

S M S

အရံပြုသစ်အရေပိုင်ခြင်း
တောင်ပိုင်း၊ မြောက်ပိုင်း
အိမ်အရာရာအတွက် ငွေပေးချေမှု
ပုံစံပေးချေ မလိုပါ။
09-444880970

plak ytal & argrla & ESK q armi De U thme

plak ytal & O p thme

tal th th vif q c , jif

၁။ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန၊ မိုးစေ့ဌာနမှ စိုက်ပျိုးရေးဝင်ငွေတိုးတက်ရေးစီမံကိန်း(AIMP)ဖြင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးတွင် အောက်ပါတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများအား မြန်မာကျပ်ငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်လိုပါသည်။

(က) ဝက်လက်မြို့နယ်၊ ဝိုင်းကင်းကျေးရွာအတွင်းတိုးစခန်း	Lot-1
(၁) Processing Plant နှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများအတွက် အဆောက်အအုံတည်ဆောက်ခြင်း (စက်ကိရိယာများ တပ်ဆင်ခြင်း၊ မီးလိုင်းများ တပ်ဆင်ခြင်းအပါအဝင်)	
(၂) မျိုးစေ့သိုလှောင်ရုံအဆောက်အအုံတည်ဆောက်ခြင်း (မီးလိုင်းများ တပ်ဆင်ခြင်းအပါအဝင်)	
(၃) ရေဝယ်ခြင်းမှ ကာကွယ်ရန် ခြေညှိမြေချိမ်းခြင်း	
(၄) ကျောက်စရစ်စီစဉ်ခြင်း	
(ခ) ရွှေဘိုမြို့နယ်၊ ချီပါမျိုးသန့်မြို့	Lot-2
(၁) Processing Plant နှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများအတွက် အဆောက်အအုံတည်ဆောက်ခြင်း (စက်ကိရိယာများ တပ်ဆင်ခြင်း၊ မီးလိုင်းများ တပ်ဆင်ခြင်း အပါအဝင်)	
(၂) မျိုးစေ့သိုလှောင်ရုံအဆောက်အအုံတည်ဆောက်ခြင်း (မီးလိုင်းများ တပ်ဆင်ခြင်းအပါအဝင်)	
(၃) ရေဝယ်ခြင်းမှ ကာကွယ်ရန် ခြေညှိမြေချိမ်းခြင်း	
(၄) ကျောက်စရစ်စီစဉ်ခြင်း	

၂။ တင်ဒါပုံစံဆောင်ရွက်ခြင်း - ၂၇-၅-၂၀၁၉ ရက်မှ ၁၇-၆-၂၀၁၉ ရက်အထိ (ရုံးချိန်အတွင်း)

၃။ တင်ဒါပုံစံဆောင်ရွက်ခြင်း - စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန၊ တောင်ပိုင်းဒေသရေးရာဌာနမှ ရုံးအမှတ်(၄၃) နေပြည်တော်

၄။ တင်ဒါလျှောက်လွှာပို့ရက် - ၁၈-၆-၂၀၁၉ ရက် ၁၃:၀၀ နာရီချိန်

၅။ အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန(တောင်ပိုင်းဒေသရေးရာဌာန) ရုံးအမှတ်(၄၃) နေပြည်တော်တွင် ရုံးချိန်အတွင်း လူကိုယ်တိုင် လာရောက်၍ လည်းကောင်း၊ ဖုန်း-၀၆၇-၄၀၂၀၂၀၊ ၀၆၇-၄၀၂၀၅၀၁ နှင့် ၀၆၇-၄၀၂၀၅၀၂ တို့သို့ ဆက်သွယ်၍လည်းကောင်း စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

တင်ဒါလက်ခံရေးနှင့်စစ်ဆေးရေးကော်မတီ
စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန

နည်းပညာ၊ သက်မွေးပညာနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန

၂၀၁၉-၂၀၂၀ ခု ပညာသင်နှစ်

အစိုးရနည်းပညာအထက်တန်းကျောင်းများအတွက်

ဝင်ခွင့်လျှောက်လွှာခေါ်ယူမည့်ရက်ကို တိုးမြှင့်သတ်မှတ်ခြင်း

၁။ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ခု ပညာသင်နှစ် အစိုးရနည်းပညာအထက်တန်းကျောင်း (၃၅)ကျောင်း ၌ ပထမနှစ်သင်တန်းတက်ရောက်လိုသူများအတွက် ဝင်ခွင့်လျှောက်လွှာခေါ်ယူခံယူခြင်း အခြေခံပညာအလယ်တန်း(အငယ်တန်း) အောင်မြင်သူများအား မိမိတက်ရောက်လိုသည့် ကျောင်းများတွင် ၂၅-၅-၂၀၁၉ ရက်မှ ၁၆-၅-၂၀၁၉ ရက်အထိ လျှောက်လွှာတင်သွင်းရန် ကြေညာခဲ့ပါသည်။

၂။ အဆိုပါကျောင်းများအနက် အစိုးရနည်းပညာအထက်တန်းကျောင်း (၆)ကျောင်း၊ ပုတာအို၊ လှိုင်ကော်၊ တီးတိန်၊ မင်းတပ်၊ ကလေး၊ ခန္တီ၊ ပခုက္ကူ၊ မြင်းခြံ၊ စစ်တွေ၊ ဟင်္သာတ၊ ပုသိမ်၊ လားရှိုး၊ တောင်ကြီး၊ ပင်လုံ၊ ကျိုင်းတုံ၊ ပင်းပက်၊ ကော့သောင်း၊ စုစုပေါင်း(၁၆)ကျောင်းတွင် ဝင်ခွင့်လျှောက်လွှာတင်သွင်းခြင်းကို ၁၂-၆-၂၀၁၉ ရက်အထိ တိုးမြှင့်သတ်မှတ်ကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။

နည်းပညာ၊ သက်မွေးပညာနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန

အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

၁။ ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ လမ်း၊ တံတားဆိုင်ရာလုပ်ငန်း တာဝန်ခံအဖွဲ့ အင်ဂျင်နီယာဌာန (လမ်းနှင့်တံတား) တွင် အသုံးပြုရန်အတွက် လိုအပ်သော အောက်ဖော်ပြပါပစ္စည်းကို ဌာနအရောက်ကျပ်ငွေဖြင့် ဝယ်ယူလိုပါ သဖြင့် စိတ်ပါဝင်စားသည့် လုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါများ ပေးသွင်း နိုင်ပါကြောင်း ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။

စဉ်	ပစ္စည်းအမျိုးအမည်	အရေအတွက်
(က)	ကတ္တရာ(၆၀/၇၀)	(၁၂၃၇)တန်
(ခ)	ရေရောကတ္တရာ	(၁၀၅)တန်

၂။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပုံစံနှင့်စည်းကမ်းချက်များကို ၂၄-၅-၂၀၁၉ ရက်မှစ၍ ရောင်းချ မည်ဖြစ်ပြီး အိတ်ဖွင့်တင်ဒါများကို ၁၃-၆-၂၀၁၉ ရက် ၁၂:၀၀ နာရီ နောက်ဆုံးထား၍ တင်သွင်းရန် ဖြစ်ပါသည်။ တင်ဒါစိစစ်ရေးရုံးချုပ်မှလျှောက်ထား ထပ်မံအကြောင်းကြား ပါမည်။

၃။ တင်ဒါပုံစံအား မြို့တော်ခန်းမ(ပထမထပ်)၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် ငွေစာရင်းဌာန၊ ပစ္စည်းဝယ်ယူရေးဌာနတွင် ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။ အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို ဖုန်းအမှတ်-၃၈၈၇၂၃၅၅ ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

ပစ္စည်းဝယ်ယူရေးကော်မတီ

ဘဝလက်တွဲဖော်အစစ် ပရိုဘီယိုတစ်

ကျွန်းဖောင်ဒေးရှင်း ဟာပေဆူ

- သွားနှင့်ခံတွင်းကျန်းမာရေး
- အမျိုးသမီးများအမြဲဆင်းရောဂါ
- အစာအိမ်နှင့် အူလမ်းကြောင်းကျန်းမာရေး
- ဓာတ်မတည့်ခြင်း၊ ပန်းနာရင်ကြပ်ရောဂါနှင့် နှင်းခူရောဂါ
- အော်တိုအင်မြူးရောဂါများဖြစ်သော

သွေးလေးပတ်နာရောဂါ၊ SLE ရောဂါနှင့် ဆီရီရေစစ်ရောဂါ စသည်တို့ကို ကာကွယ်၊ ကုသရာတွင် အသုံးပြုနိုင်သည့် အကျိုးပြုအာကုစီဝိုး "Probiotics" အကြောင်းကို သိပ္ပံနည်းကျကျ ပြည့်စုံစွာ လေ့လာဖော်ရွှေရမည်....

အမြို့ပြအနယ်နယ်ရှိ ဓာအင်ဆိုင်ကြီးများတွင် ဝယ်ယူရရှိနိုင်ပါသည်။
01-3682199, 3685083, 3685609

ခေတ်တွားလေးမိုလ်မိုလ်မောင်ကုမ္ပဏီလီမိတက်မှ

အဆင့်မြင့် စတီးဘလစ်စားသွားဆွေးကြိုးများကိုရေးနှုန်းချိုသာစွာဖြင့် ရောင်းချတပ်ဆင်ပေးနေပါသည်။

အမှတ်(၃၄/A)၊ ကမ္ဘာအေးဘုရားလမ်း၊ မ၊
(နင်းဆီကုန်းဘိုးဘွားရိပ်သာရွေး)၊ ဝဟန်းမြို့နယ်။

Ph: 01-545531, 09-73058161, 09-795008161
HOTLINE : 09-5008161

BOSS အဆင့်မြင့် ပါကေးအရောင်းခန်းမ

အဆင့်မြင့် Laminate Flooring ကြမ်းစင်းခြားများနှင့် 100% ခေရနိုစ် ခွံနိုင်းကြမ်းစင်းခြားများကို ချေးနှုန်းချိုသာစွာဖြင့် တိုက်ရိုက်ရောင်းချပေးနေပါသည်။ အရောင်းခန်းမ(၁)-အမှတ်(၂၇၁)၊ အလယ်ရွှေကုတ်တိုင်းလမ်းမကြီး၊ ရွှေကုတ်တိုင်းဟိုတယ်ဘေး၊ ဝဟန်းမြို့နယ်။

Ph: 01-8603151, 01-8603389, 09-8626261, 09-5426261, 09-73152381

အရောင်းခန်းမ(၂) - တိုက်(အေး-၂)၊ အခန်း(၀၀၄)၊ ယုန်ပုလဲဘေး၊ အောင်မင်္ဂလာမုတ်တိုက်အနီး၊ စညားဒလမ်း။

Ph: 09-5425251, 09-73225484

အရောင်းခန်းမ(၃) - အမှတ်(၂၄၀)၊ အရေပြင်မြိုင်ကြွင်းလမ်းမကြီး၊ မြန်မာ့ရေအောင်ဘက်ဘေး၊ တာပေပြုနယ်။

Ph: 09-5076661, 09-5076862, 09-5076863

ကြီး မြန် သစ် ပင် စိုက် ပျိုး လျှင် စွမ်း အင် လည်း ရ ပြည် လည်း လှ

ပိုင်ရှင်များဆက်သွယ်ပေးပါရန်

အရံပြုသစ်အရေပိုင်ခြင်း အရေပိုင်ခြင်း
၉/၁၀၊ VIL/၁၀/၁၄/၁၅/၁၆
(A) (B) မှီ ချိမ်းကုန်း၊ ရောင်းချ
ရုံပါက ရွေးနှုန်းလေးခုသာကျ
ကျားစုမြို့ အိမ်အရာရာအတွက်
အိမ်အရာရာအတွက် အဆောက်အဦးတစ်ခုလုံးဆောင်ရွက်ရန်
ဝယ်ယူပါမည်။
09-43113593
09-73168406

ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်၊ နိုင်ငံခြားရေး၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးနှင့် ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်ရုံးတို့၏ ပြည်သူ့အတွက် တတိယ(၁)နှစ်တာကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲပြုလုပ်



နေပြည်တော် မေ ၂၃
ပြည်သူ့အတွက် တတိယ(၁)နှစ်တာကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်ရုံးတို့၏ သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲကို ယနေ့မနန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အကောင်အထည်ဖော်

သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့၏ ပြည်သူ့အတွက် တတိယ(၁) နှစ်တာကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့အဖွဲ့ဝင် ဦးစောဗယ်လင်တိုင်းက ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့သည် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၏ ၂၀၀၈ ခုနှစ်၊ ဇွဲစည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၂၄၆၊ ပုဒ်မခွဲ(က)အရ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ဥပဒေထုတ်ပြန်ပြီး နိုင်ငံဝန်ထမ်းများ ရွေးချယ်ပေးခြင်း၊ ရာထူးတိုးမြှင့်ပေးခြင်း၊ ပြောင်းရွှေ့ခန့်ထားခြင်း၊ လေ့ကျင့်ပေးခြင်း၊ ဝန်ထမ်းစည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများ သတ်မှတ်ခြင်း၊ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့သို့ ဝန်ထမ်းရေးရာကိစ္စရပ်များ နှင့်ပတ်သက်၍ အထောက်အကူပြုခြင်းလုပ်ငန်းများကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း။

စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၁ သို့ □

ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်ရုံးတို့၏ ပြည်သူ့အတွက် တတိယ(၁)နှစ်တာကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ ပြုလုပ်စဉ်။

မြန်မာနိုင်ငံသားနှစ်ဦး ဆိုင်ကယ်ဖြင့် နိုင်ငံပေါင်း ၃၀ ကျော်ကို ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွားမည်

ရန်ကုန် မေ ၂၃
မြန်မာနိုင်ငံသားနှစ်ဦးက ဆိုင်ကယ်ဖြင့် နိုင်ငံပေါင်း ၃၀ ကျော်သို့ ခရီးသွားမည်ဖြစ်သည်။ အဆိုပါဆိုင်ကယ်ဖြင့် ခရီးသွားမည့်သူ နှစ်ဦးမှာ ကိုအောင်ကျော်ဝင်းနှင့် ကိုစိုင်းဇွန်ဖ တို့ဖြစ်သည်။
၎င်းတို့နှစ်ဦးမှာ ပြည်တွင်း ခရီးစဉ်များဖြစ်သည့် ရန်ကုန်မှ ပုဂံ၊ ရန်ကုန်မှ မန္တလေး၊ ရန်ကုန်မှ တာချီလိတ်၊ ရန်ကုန်မှ နာဂ၊ ရန်ကုန်မှ ပူတာအို၊ ရန်ကုန်မှ ငွေဆောင်၊ ရန်ကုန်မှ တောင်ကြီး၊ ရန်ကုန်မှ ကန်ပက်လက် စသည့်

ဒေသများသို့ ဆိုင်ကယ်ဖြင့် ခရီးသွားခဲ့ကြပြီးဖြစ်သည်။ ယခုအခါ ဆိုင်ကယ်ဖြင့် ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွားရာတွင် ဖြတ်သန်းမည့် နိုင်ငံများမှာ စင်ကာပူ၊ မလေးရှား၊ ထိုင်း၊ တရုတ်၊ မွန်ဂိုလီးယား၊ ကာဂျစ္စတန်၊ ရုရှား၊ ဖင်လန်၊ ဆွီဒင်၊ နော်ဝေ၊ ဂျာမနီ၊ နယ်သာလန်၊ ဘယ်လ်ဂျီယံ၊ အင်္ဂလန်၊ စကော့တလန်၊ ပြင်သစ်၊ စပိန်၊ ပေါ်တူဂီ၊ အီတလီ၊ ဆွစ်ဇာလန်၊ ဩစတြီးယား၊ ချက်၊ ပိုလန်၊ ဆလိုဗက် ကီးယား၊ ဟန်ဂေရီ၊ ဆာဘီးယား၊ မက်ဆီဒိုးနီးယား၊ ဂရိ၊ ဘူဂေးရီးယား။

စာမျက်နှာ ၇ ကော်လံ ၅ သို့ ❖



အောင်ပွဲရ မြန်မာပြေးခုန်ပစ်အဖွဲ့နှင့် တာဝန်ရှိသူများ ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်တွင် စုပေါင်းမှတ်တမ်း တင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။

ရွှေ တစ်၊ ငွေ လေး၊ ကြေး နှစ် ဆွတ်ခူးရရှိခဲ့သည့် အောင်ပွဲရ မြန်မာပြေးခုန်ပစ်အသင်း ပြန်လည်ရောက်ရှိ

ရန်ကုန် မေ ၂၃
ထိုင်းနိုင်ငံတွင် မေ ၁၈ ရက်မှ ၂၁ ရက်အထိ ကျင်းပသော ထိုင်းဖိတ်ခေါ် ပြေးခုန်ပစ်ပြိုင်ပွဲ (Thailand Open Track & Field, 2019) ၌ မြန်မာနိုင်ငံ ပြေးခုန်ပစ်အဖွဲ့မှ အေးအေးအောင်က မီတာ(၁၅၀၀) (၄:၅၅.၃၄) ဖြင့် ရွှေတံဆိပ် တစ်ခု၊ ဆွေလီမြင့် မီတာ(၈၀၀) (၄:၀၁.၆၆) ဖြင့် ငွေတံဆိပ်တစ်ခု၊ အေးအေးအောင်၊ ဆွေလီမြင့်၊ သီသီမွန်၊ အေးအေးသန်းတို့က မီတာ (၄၀၀×၄) (၃:၅၈.၀) ဖြင့် ငွေတံဆိပ်တစ်ခု၊ အမျိုးသားမီတာ (၃၀၀၀) တားဆီးကျော် ရှိုင်းအောင် က (၉:၅၇.၃၄) ဖြင့် ငွေတံဆိပ်တစ်ခု၊ အမျိုးသား မီတာ (၁၅၀၀) ဇာနည်ထွန်း (၄:၀၁.၆၆) ဖြင့် ငွေတံဆိပ် တစ်ခု၊ ဆွေလီမြင့် မီတာ(၈၀၀) (၄:၀၁.၆၆) ဖြင့်

စာမျက်နှာ ၇ ကော်လံ ၄ သို့ ★

ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အခြေအနေ
ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်တွင် တိမ်ထူထပ်နေပြီး ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တွင် တိမ်အနည်းငယ်မှ တိမ်အသင့်အတင့် ဖြစ်ထွန်းနေသည်။

နောက်နှစ်ရက်အတွက် ခန့်မှန်းချက်
မြန်မာနိုင်ငံတောင်ပိုင်းဒေသများတွင် ထစ်ချွန်းမည့် အခြေအနေများဆက်လက်ဖြစ်ပေါ်နိုင်သည်။

မိုး/လေ

တရုတ်-မြန်မာ (ရန်ကုန်) ကုန်စည်ပြပွဲ ၂၀၁၉

- မော်တော်ယာဉ်နှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ
- စားသောက်ကုန်ထုတ်လုပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေခြင်းစက်ကိရိယာများ
- အထွေထွေသုံး စက်ကိရိယာများ
- ဗိုက်ဖျိုးရေးလုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများ
- လျှပ်စစ်ပစ္စည်းများ
- နေ့စဉ်သုံး လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများနှင့် အစားအသောက်များ

100% High Quality Reliable Supplier From CHINA

CHINA - MYANMAR (Yangon) Trade Fair 2019

တရုတ်-မြန်မာ (ရန်ကုန်) ကုန်စည်ပြပွဲ ၂၀၁၉

MAY 26-28, 2019 | VENUE: MYANMAR EXPO, (YANGON)

CAEPC, GIEG, CIEC, myantrade

သင့်ပိလားရ တက္ကတိ တထူးသင့်ဝက်ဝလာ **မြည်လမ်း၊ လေဆိပ်အနီးရှိ လုံးချင်းယျားကိုဝယ်နိုင်မည်**

ကနဦးစာရင်းပေးသွင်းသူများထံမှ (၁၀) ဦးအား

သိန်း (၁၂၀၀) တန်ကို သိန်း (၉၀၀) ခန့်ဖြင့်

၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ (၁၀) နာရီ Myanmar Culture Valley တွင် ခံယောက်ရွေးချယ် ရောင်းချပေးမည်။

စာရင်းပေးသွင်းရန် - 09 767 699 881 / 09 767 699 882

- ◆ 2BR ပါ လုံးချင်းအိမ် အသစ်စက်စက်
- ◆ တားပါကင် (၂) စီး၊ မြေပိုင်မြေ

အချိန် - 25/ 26 May 2019 ရက်ထွင် ရောင်းချပေးမည်
နေရာ - Myanmar Culture Valley/ ဦးစိစာရင်းပေးသွင်းသူများထံမှပိုင်ရမည်။